
روزنامه

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم با اشاره 
به جذب سرمایه گذار  توجه  و  اقتصادی جاری  به مشکلات 
برای اجرای پروژه های شاخص شهری گفت: کلید توسعه قم 
توجه به سرمایه گذاری و جلب سرمایه گذار در راستای اجرای 
پروژه های شاخص مدنظر مدیریت شهری است، که این مهم با 
توجه به وضعیت اقتصادی موجود موردتوجه شورای اسلامی 
شهر بوده است. مجید اخوان ضمن تأکید بر مشارکت و تعامل 
نهادهای درگیر در مدیریت شهری اظهار کرد: لازمه اجرای 

شهردار قم گفت: عدالت اجتماعی در مدیریت شهری نیاز 
به بررسی های مجدد و بازتعریف شاخص های خود دارد. سید 
مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت توجه به مسئله عدالت 
اجتماعی در توزیع منابع مالی میان مناطق شهرداری قم، 
اظهار داشت: مسئله عدالت اجتماعی و توزیع منابع در حیطه 
مدیریت شهری حساسیت ها و الزامات ویژه ای دارد. شهردار 
قم با اشاره به اینکه عدالت اجتماعی در حیطه مدیریت شهری 
نیاز به بازتعریف شاخص ها دارد، افزود: در این مسیر قطعا به 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم :

کلید توسعه قم توجه به حوزه 
سرمایه گذاری است

شهردار قم :

باید به مناطق کم برخودارنگاه ویژه  
داشته باشیم 
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رعایت پروتکل های بهداشتی بیشتر جدی گرفته شود
هنوز به قله تعداد مبتلایان در استان نرسیده ایم

تجمعات وصف های طولانی تعطیل شود
باید تردد درسطح شهر به حداقل برسد

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم 
گفت: با نظارت و تلاش کمیسیون و شورای عالی حقوقی و 

کمیته حقوقی و مصوبات اخیر در کمیسیون یاد شده، شاید در 
این دوره از شورا بالغ بر هزار و 100 میلیارد تومان، از هدر رفت 

مدیرکل پست استان قم خبرداد:

جابجای 7 میلیون مرسوله پستی درسال گذشته

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

روزهای سخت
 کرونایی پیش روی 
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8

8

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم  خبرداد:

مقابله با هنجارشکنی و روزه خواری در ملاء عام

  

 مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم با اشاره به ضرورت اتصال سرچشمه 
های اصلی حمل بار به این منطقه ویژه اقتصادی، گفت: با اتصال راه آهن به این منطقه 
تحول زیادی در رونق تولید در استان قم به وجود خواهد آمد.  سیدمهدی علیزاده 
طباطبایی عصر  پنجشنبه دربازدید جمعی از مسئولان  ملی و استانی از منطقه ویژه 
اقتصادی سلفچگان قم، افزود: اتصال سرچشمه های حمل کالا به منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان یکی از نیازهای حیاتی این منطقه است که برای پیشرفت این طرح در حال 
اجرا باید پیگیری های استانی بیشتر شود. وی گفت: سال ۹۹، ۳۵ میلیارد تومان برای 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم از نیاز احداث مسیر دریاچه نمک به حداقل ۴۵0 
میلیارد تومان اعتبار خبر داد و گفت: احتمالا ۵0 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده 
در سال جاری برای انجام مطالعات لازم در این موضوع است.   حسن صبوری که در 
نشست شورای برنامه ریزی و توسعه استان در سالن کرامت استانداری سخن می گفت 
با بیان این که مسیر ۲۶ کیلومتری جاده قم – کهک بر اساس آخرین برآورد و با احتساب 
تقاطع های غیرهمسطح در مسیر به  ۵00 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد خاطر نشان 
کرد: تخصیص اعتبار برای این پروژه چند سال زمان بُرد و افزایش هزینه ها سبب شده 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان:

خط  آهن سراسری به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان متصل شود
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم :

احداث مسیر دریاچه نمک به 4۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد
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آگهی مزایده)نوبت اول(

شهرداری قنوات در نظر دارد
 درنظر دارد ،به اسنتنادمجوز شماره 2009 مورخ 1۳۹۹/10/۲0 شورای اسلامی شهرقنوات 
نسبت به  فروش تعدادی از قطعات املاک داخل بافت شهری متعلق به شهرداری رااز طریق مزایده 

اقدام نماید.
لذا متقاضیان 3روز پس ازچاپ آگهی نوبت دوم مزایده به شهرداری قنوات واقع درقنوات،خیابان 

امام خمینی)ره(واحدامور مالی مراجعه فرمایند0
فروش اسناد ازتاریخ1۴00/۲/1۵الی 1۴00/۲/1۹می باشد.آخرین مهلت تحویل وارائه اسنادبه 
شهرداری1۴00/0۲/۲۲وروزبازگشایی پیشنهادها )پاکت ها(   شنبه 1۴00/0۲/۲۵خواهدبود.

1-شهرداری در ردویاقبول هریک از پیشنهادات مختار است.
2-سپرده برنده شدگان درمزایده  نفراول ودوم درصورت انصراف به نفع شهرداری ضبط خواهد 

شد.
3-اخذسپرده به صورت نقد وواریز به حساب سپرده شهرداری می باشد.

4-هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
آدرس:قنوات ،خیابان امام خمینی )ره(شهرداری قنوات،واحد املاک تلفن 33221444

شناسه آگهی :11۲۳۵0۶   
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اهمیت توسعه گردشگری 
در دشت مسیله قم

از زمانی که گردشگری و فراغت به عنوان بزرگترین 
فرهنگی- پیامدهای  با  همراه  اجتماعی  محرک 

اقتصادی و بازتاب های فضایی گسترده سر برآورده است، رویکردها و رهیافت های 
سنتی توسعه نیز دچار دگرگونی های اساسی شده است. از این رو، بسیاری از نواحی 
دور افتاده و حاشیه ای، فضاهای متروک و عرصه های غیرمسکون یا کمتر مسکون 
که به ظاهر فاقد توان اقتصادی و تولیدی است، از وجهی نو با اهداف و انگیزه های 
گردشگری مورد توجه قرار گرفته است. لذا گردشگری و جریان های برخاسته از آن 
نه تنها در توسعه های جدید، تحرک نواحی کمتر توسعه یافته و پیدایی اقتصادهای 
محلی و کوچک، بلکه در تعادل بخشی ناحیه ای و کاهش ناپایداری و نابرابری میان 
نواحی در مقیاس ملی، منطقه ای و محلی، نقشی اساسی بر عهده گرفت. ایران 
اگرچه دیرتر و کمتر در این تحرک اجتماعی سهیم شده است، اکنون بهره مندی از 
توان ها و مکان های گردشگری کشور برای اهداف توسعه ای به ویژه در نواحی کمتر 

توسعه یافته، امری اجتناب ناپذیر است.
در راستای آنچه گفته شد، توسعهٔ گردشگری پایدار و استفاده از ظرفیت های 
اکوتوریستی مناطق کویری و بیابانی استان قم که پهنه های وسیعی از این استان 
را تشکیل می دهد، با هدف توسعه پایدار در این مناطق که از نظر شرایط محیطی 
با محدودیت توسعه ای در سایر زمینه ها روبرو است، راهکار نوینی می تواند باشد. 
استفادهٔ هوشمندانه از این قابلیت می تواند به آبادانی مجدد این مناطق، که طی 
دهه های اخیر به سرعت خالی از سکنه شده است و روستاهای زیادی در این مناطق 
کاملا متروکه شده است کمک مؤثری کند؛ زیرا، در گذشته های نه چندان دور، 
ساکنان این مناطق با روشهای هوشمندانه، روستاهای آباد و پر رونقی در برپا و خود 

را با شرایط سخت محیط طبیعی در آنجا سازگار کرده بودند.
کویر و بیابان به دلیل محدودیتهای طبیعی توجیه چندانی برای سرمایه گذاری 
زراعی و صنعتی در نظام های شهری و روستایی واقع در حاشیه کویر ندارد. اما 
این محدودیت به معنای نفی سایر توانهای محیط کویر نیست. همین کمبودها و 
محدودیت ها از نگاه مصرف کننده و سلیقه گردشگری ماجراجویانه، جذابیت 
های بالایی برای سفر با اهداف گردشگری دارد. جوامع و سکونتگاه های واقع در 
حاشیه کویر ایران مرکزی، اگرچه در سالهای اخیر از جریانهای گردشگری کویری 
برخاسته از علائق ماجراجویانه در قالب سفرهای گردشگری خودجوش و یا تورهای 
سازمان یافته به صورت محدود، موردی و موضعی متأثر شده است، اما این جریان 
ها تاکنون نتوانسته در پس کرانه فضایی خود آثار اجتماعی و بازتابهای اقتصادی 
چندانی برای پایداری نظامهای سکونتگاهی در این نواحی برجای بگذارد. صرف 
نظر از آنچه گردشگری به دلایل فرهنگی و سیاست خاص حاکم بر بخش گردشگری 
هنوز به جریان اصلی و پدیده انبوه در فضای ملی تبدیل نشده است، باید به فقدان یا 
ناکارآمدی نظام برنامه ریزی و مدیریت گردشگری اشاره کرد که امکان چندانی برای 

توسعه فعالیت گردشگری فراهم نمی کند.
دشت بزرگ مسیله قم همراه با زیبایی های طبیعی تالاب های موجود در 
آن، همراه با مناظر زیبای مراتع کویری و حیات وحش موجود در آن، به علاوه 
جاذبه های تاریخی بسیاری که در این نواحی وجود دارد در نوع خود کم نظیر 
و یا حتی بی نظیر می باشد، اما به دلیل نبود زیرساختهای مناسب برای این نوع 
گردشگری، تاکنون اقداماتی اساسی در ارتباط با گردشگری کویر در این منطقه 
صورت نگرفته است. فقدان اطلاع رسانی دربارهٔ جاذبه های این مناطق، توجه 
نداشتن دستگاه های مربوطه و مسئولین محلی در گذشته به این نوع گردشگری 
یا شاید آشنا نبودن آنها، نبود تأسیسات مورد نیاز گردشگران و غیره، از جمله موارد 
فقدان زیرساخت های مناسب هستند. حساس بودن موضوع توسعهٔ گردشگری 
در این منطقه که در کنار شرایط اقلیمی آن، به دلیل فشار زیاد در استفاده از منابع 
آن، بویژه آب های زیر زمینی و قطع حق آبه ها، بسیار شکننده و آسیب پذیر شده 
است و همچنین در اولویت بودن حفظ قابلیت های این مناطق در دراز مدت 
برای دستیابی به توسعهٔ پایدار، ایجاب می کنند که کوشش ها بیشتر از هر چیز 
بر شناسایی و سازماندهی و ارزیابی توان های گردشگری و اکوتوریستی دشت 
مسیله و تالاب های آن و همچنین کویر قم و دریاچه نمک متمرکز گردد تا ضمن 
ساماندهی روند توسعهٔ در این مناطق بویژه جایگزین شدن با طرح هایی از قبیل 
توسعه معادن و همچنین کشاورزی، این مناطق از کارکردهای مطلوب اکوتوریسم 

برخوردار شود.0
پژوهشگر حوزه برنامه ریزی محیط زیست

عباس جعفری*

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم خبرداد:

مقابله با هنجارشکنی و روزه خواری
 در ملاء عام 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم از اجرای طرح پیشگیری 
و مقابله با هنجارشکنی و روزه خواری در ملاء عام در ماه مبارک رمضان خبر داد.

حجت الاسلام و المسلمین مجید یزدی، از اجرای طرح پیشگیری و مقابله با 
هنجارشکنی و روزه خواری در ملأ عام در ماه مبارک رمضان خبر داد و گفت: به 
منظور حفظ کرامت ماه مبارک رمضان و جلوگیری از هتک حرمت آن از این حیث که 
برخی افراد با روزه خواری در مجامع عمومی حرمت این ماه را می شکنند، این طرح 
با همکاری دستگاه های ذیربط در خیابان ها و میادین شلوغ و پر تردد شهر، پاساژها، 

مراکز خرید، اماکن تفریحی و سیاحتی و همچنین ادارات استان انجام خواهد شد.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم درباره اهداف این طرح 
افزود: این طرح با هدف پیشگیری از اقدامات هنجار شکن، رعایت و احترام به آداب 
و شعائر اسلامی و شرعی، احیای فریضه امر به معروف و نهی از منکر، اعمال و اجرای 
قانون، تأمین امنیت و ایجاد انضباط اجتماعی و ایجاد فضای روانی مناسب با توجه 
به شرایط ماه مبارک رمضان، اجرا خواهد شد. وی با تأکید بر آمادگی قبلی همه 
دستگاه ها در راستای پیشگیری از بروز برخی هنجارشکنی ها در این ایام ادامه داد: 
باید در این خصوص برخوردهای قانونی با تدبیر لازم در دستور کار قرار گیرد که به 
همین منظور در دادگستری استان قم مطابق سال های گذشته شعب تخصصی و 

ویژه در جهت مقابله با هنجارشکنی های احتمالی ایجاد شده است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم ابراز امیدواری کرد مردم با 
رعایت حقوق شهروندان روزه دار و احترام به دستورات دینی با حفظ حرمت ماه مبارک 

رمضان فضای معنوی مناسبی را در سطح شهر و استان ایجاد کنند.

سرپرست میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم:

دریاچه حوض سلطان به منطقه نمونه 
گردشگری تبدیل می شود

اینکه حوض  بیان  با  قم  و صنایع دستی  میراث فرهنگی، گردشگری  سرپرست 
سلطان به منطقه نمونه گردشگری تبدیل می شود، استفاده از جامعه محلی و عشایر 
ایل کلکو در منطقه نمونه گردشگری حوض سلطان قم، علاوه بر اشتغال، جاذبه 

گردشگری ایجاد می کند.
گردشگری  نمونه  منطقه  مشاور  و  سرمایه گذار  با  دیدار  در  ارجمندی  علیرضا 
حوض سلطان قم افزود: دریاچه حوض سلطان بزرگ ترین آینه طبیعی کشور و یکی 
از زیباترین جاذبه های طبیعی استان محسوب می شود که در شاهراه موصلاتی و در 
حاشیه بزرگراه قم – تهران واقع شده و از این منظر از موقعیت خاص و ویژه ای برخوردار 
است. وی با اشاره به عبور میلیون ها مسافر در طول سال از کنار دریاچه حوض سلطان 
عنوان کرد: با معرفی و شناسایی این جاذبه منحصربه فرد، و احداث منطقه نمونه 
گردشگری، ایجاد اقامتگاه و پایگاه رصد ستارگان به افزایش مدت ماندگاری و اقامت 
مسافر در استان منجر خواهد شد. ارجمندی گفت: با تاسی و پیروی از مقام معظم 
رهبری در انتخاب شعار سال، درصدد هستیم در سال 1400 از پروژه های گردشگری 
پشتیبانی و مانع زدایی کنیم. تالاب حوض سلطان پهنه ای سفید رنگ به وسعت 3۷ 
 ـتهران قرار گرفته و از  هزار هکتار در شمال شهر قم است که در کیلومتر 3۵ اتوبان قم 
نظر ساختار زمین شناختی از تالاب های کم نظیر در سطح کشور است. این تالاب که 
از سال 13۸۸ به منطقه شکار ممنوع ارتقاء سطح یافته است، از کفه نمکی با حاشیه 
باتلاقی تشکیل شده و به عنوان یک تالاب شور کویری، از اکوسیستم منحصر بفردی 
برخوردار بوده و دارای گونه های گیاهی و جانوری و میکروارگانیسم های ویژه ای به 

لحاظ شرایط زیستی است.
 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت قم اعلام کرد:

قیمت زولبیا و بامیه در قم 
معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: 
قیمت هر کیلوگرم زولبیا و بامیه درجه یک برای ماه مبارک رمضان 3۶ هزار تومان 

تعیین شده است.

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

جلوگیری از هدررفت 11۰۰ میلیارد 
تومان از منابع شهرداری

2

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه قدرت 
سرایت و ابتلا در ویروس جهش یافته بالا است، گفت: 
هنوز به قله تعداد مبتلایان به کرونا در استان نرسیده 
ایم. ، محمدرضا قدیر با بیان اینکه قدرت سرایت و ابتلا 
در ویروس جهش یافته بسیار بالا است و روند ابتلای 
بیمار ها در استان کاملا به صورت آسانسوری است، 
گفت: مردم در صورت نیاز به بیمارستان ها مراجعه 
کنند و اگر روند رسیدگی به درمان آن ها سرپایی است 
از  قرنطینه خانگی  و  در خانه  با حضور  کنند  سعی 
حضور در بیمارستان ها خودداری کنند. وی با تاکید 
بر اینکه میزان تست های مثبت پی سی آر در دو ماه 
است،  بوده  درصد  از ۷  کمتر  قم  استان  در  گذشته 
اما اکنون بیش از 40 درصد از تست های پی سی آر 
مثبت است، ادامه داد: هنوز به قله موج چهارم کرونا 
در استان نرسیده ایم و باید مراقب باشیم تا با رعایت 

از  کمتری  میزان  بهداشتی  دستورالعمل های  کامل 
مبتلایان به کووید 19 را در استان داشته باشیم. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه این دانشگاه به 
بلوغ درمان بیماران کرونایی در کشور رسیده است، 
گفت: روزانه بین ۶0 تا ۷0 تخت خالی برای مراجعان 
در نظر گرفته ایم، گفت: بیمارستان های امیرالمومنین 
علیه السلام، فرقانی، کامکار، امام رضا و در صورت 
نیاز شهید بهشتی برای مبتلایان به کرونا وجود دارد و 
به افراد و مبتلایان خدمات ارائه می کنند. قدیر با بیان 
اینکه بیماریابی و تفکیک بیماران خفیف، متوسط و 
شدید که نیاز به مراقبت های بیشتری دارند باید با دقت 
انجام شود و خانواده آن ها نیز رهگیری شوند، گفت: 
در روز های ابتدایی کمتر از 200 تست از مردم گرفته 
می شد، ولی در چند روز گذشته روزانه دو هزار تست از 
افراد گرفته شده است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 

با انتقاد از صف های طولانی و تجمع ها گفت: تعطیل 
در  مبتلایان  کاهش  به  می تواند  نیز  اصناف  کردن 
استان کمک کند. محمدرضا قدیر با بیان اینکه حدود 
23 مادر باردار کرونایی در استان داشتیم که با مدیریت 
صحیح اکثر مادران باردار بهبودی کامل یافتند، ادامه 
داد: در حال حاضر فقط یک مادر باردار بدحال وجود 
دارد که امیدواریم زودتر بهبود یابد. وی با بیان اینکه در 
موج چهارم مناطق روستایی نیز درگیر بیماری کرونا 
شده است گفت: میزان مراجعه و رفت و آمد افراد در 
اواخر هفته به روستا ها زیاد است و باید از دور همی و 
تجمعات در روستا ها نیز پرهیز شود. محمدرضا قدیر در 
پایان از مردم خواست رعایت پروتکل های بهداشتی، 
فاصله گذاری اجتماعی، ماسک زدن، حضور نداشتن 
در دورهمی ها و تجمعات را رعایت و مراقبت از کودکان، 

افراد مسن و دارای بیماری خاص را جدی بگیرند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدارداد:

روزهای سخت کرونایی پیش روی
هنوز به قله تعداد مبتلایان در استان نرسیده ایم

امیرآبادی نماینده قم خبرداد:

اختصاص 2۰۷ میلیارد تومان
 به مناطق محروم قم
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استاندار قم تاکید کرد:

برگزاری انتخابات سالم، امن و باشکوه 
استاندار قم با تاکید بر برگزاری انتخابات سالم، امن و باشکوه گفت: مسئولان برای 

جذب مشارکت حداکثری مردم در انتخابات پیش رو بایستی اهتمام داشته باشند.
بهرام سرمست در جلسه ستاد انتخابات استان که با حضور رییس دادگستری قم برگزار 
شد، در سخنانی با بیان اینکه انتخابات گذشته در استان قم در کمال سلامت و امنیت 
برگزار شده است اظهار کرد: در سال 9۸ اوج تعامل و همراهی ارکان برگزاری انتخابات 

مجلس شورای در استان قم را شاهد بودیم.
وی با بیان اینکه همچون دوره قبل تعامل وهمراهی خوبی بین هیات نظارت و اجرایی 

وجود دارد افزود: تجربه موفق دوره های گذشته با این انتخابات تداوم خواهد یافت.
استاندار قم بیان کرد: باید بی طرفی مسئولان در مرحله برگزاری و نظارت بر انتخابات به 

مثابه تابلویی درخشان به مردم نمایش داده شود.
وی با اشاره به سیاست های کلی انتخابات ابلاغی از سوی مقام معظم رهبری افزود: این 

سیاست ها به عنوان سند فرادستی باید به دقت اجرایی شوند.
سرمست با بیان اینکه ایجاد رقابت در انتخابات باید با فرصت های برابر و عادلانه صورت 
گیرد خاطرنشان کرد: هرگونه انحصار جناحی و فردی می تواند به کاهش مشارکت و بی 

اعتمادی مردم منجر شود.
استاندار قم حضور و مشارکت حداکثری مردم در انتخابات را دارای نقش موثر در  تامین 
امنیت و ثبات کشور دانست و ادامه داد: بدخواهان نظام برای کاهش مشارکت مردم در 
انتخابات همچون گذشته برنامه دارند و از این رو ایجاد فضای نشاط و امید در جامعه باید 

در دستور کار ستاد انتخابات و کمیته اطلاع رسانی قرارگیرد.
سرمست خاطرنشان کرد: شرایط کرونایی در ایام انتخابات باید به گونه ای مدیریت شود 

تا مردم دغدغه ای برای حضور پای صندوق نداشته باشند.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

ضریب نفوذ اینترنت پهن باند استان
 ۱۱۳ درصد است

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم با بیان اینکه ظرفیت پهن باند استان 
به3۶0 گیگابیت برثانیه در سال گذشته افزایش یافته است گفت: اوج مصرف اینترنت 

مشترکین استان قم در فروردین ماه جاری به بیش از 100 گیگابیت بر ثانیه رسید.
جواد غلامپور بیان اینکه ضریب نفوذ اینترنت پهن باند استان 113 درصد می باشد 
، افزود: با توجه به افزایش شیوع کرونا و اوج مصرف اینترنت در این ایام، ضریب نفوذ 

اینترنت پهن باند استان درسال 99 نسبت به سال 9۸، 10 درصد افزایش یافته است.
به  رسیدگی  و  تجهیزات  تأمین  استان،  ارتباطی  شبکه  پایداری  داشت:  اظهار  وی 
مشکلات اینترنت ثابت از جمله اولویت های این اداره کل در ایانم نوروز بود که با اقدام 

های صورت گرفته، پایداری شبکه در ایام تعطیلات به خوبی تامین شد.
وی با تاکید بر اینکه قم در شاخص ضریب نفوذ مشترکان اینترنت پهن باند سیار بعد از 
تهران با مقدار 99.۵3 درصد در رتبه دوم قرار دارد، افزود: بیشترین مصرف اینترنت در 

فروردین امسال در روزهای نخست این ماه به ثبت رسید.
غلامپور اظهار داشت: توسعه زیرساخت های ارتباطی و مخابراتی  و افزایش استفاده 
مردم از سامانه ها و برنامه های مختلف مانند آموزش مجازی، خرید آنلاین و سرگرمی 
به دلیل شیوع بیماری کرونا و رعایت فاصله گذاری اجتماعی در افزایش میزان مصرف پهن 
باند اینترنت تاثیر داشت. وی با اشاره به اینکه درحال حاضر ظرفیت پهن باند استان 3۶0 
گیگابیت بر ثانیه است گفت: تعداد مشترکان پهنای باند ثابت در قم 1۸۷ هزار و ۵۵۶ تَن 
و تعداد مشترکان پهن باند سیار نیز یک میلیون و 391 هزار و 443 تَن می باشدکه حجم 
استفاده از اینترنت ثابت در روزهای کرونایی موجب شد تا ظرفیت پهن باند استان به همت 
تلاش های شرکت ارتباطات زیرساخت از 220 گیگابیت برثانیه به 3۶0 گیگابیت برثانیه 
افزایش یابد. غلامپور افزود: هم زمان با شیوع ویروس کرونا، سرمایه گذاری های مناسبی 
از سوی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و شرکت های خصوصی حوزه ارتباطی منجر 
به بهره برداری از چندین پروژه ارتباطی در نقاط مختلف استان شده که با پیشرفت 
روزافزون پروژه های در دست اقدام شاهد رونق تولید، ایجاد اشتغال مولد و پایدار و توسعه 

فضای کسب و کار خواهیم بود. 

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش قم:

مدارس قم با حضور کادر اداری در شرایط 
قرمز فعال است

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش قم گفت: در شرایط قرمز کرونایی مدارس 
قم در طول هفته فعال است و کادر اداری در مدارس حضور دارند.

مجتبی رمضان بیگی افزود: در زمان شیوع کرونا، آموزش وپرورش جزو ادارات دیده شده 
و در گروه یک قرار دارد و بر مبنای حضور کارکنان دستگاه های اجرایی در وضعیت های 
مختلف کرونایی، کادر اداری مدارس نیز در مدرسه حضور دارند. وی اضافه کرد: کادر 
اداری مدارس شامل مدیر، معاونین و افرادی که تدریس ندارند، مانند سایر ادارات در 
وضعیت قرمز، حداقل یک سوم باید در مدارس حاضر باشند و تعطیلی کامل در این 
دستگاه وجود ندارد. وی تاکید کرد: مدرسه واسطه بین حوزه های ستادی آموزش وپرورش 
با والدین، دانش آموزان و معلمان است و این واسطه نباید حذف شود. رمضان بیگی با تاکید 
بر این که در شرایط قرمز یک سوم کادر اداری باید در مدارس حاضر شوند، در عین حال 
افزود: ممکن است مدیر مدرسه ای تشخیص دهد حضور یک نفر از کادر اداری در مدرسه 
کفایت می کند. وی اضافه کرد: ولی در شرایطی ممکن است مدرسه ای فقط 2 نفر کادر 
اداری داشته باشد و مدیر از هر دو آن ها بخواهد روزانه در مدرسه حاضر شوند؛ زمان بندی 
حضور کادر اداری به عهده مدیر مدارس گذاشته شده است. وی بیان کرد: شرایط تشکیل 
کلاس های حضوری برای مدارس در وضعیت های مختلف کرونایی متفاوت است و در 
شرایط زرد تعداد دانش آموزان با ۵0 درصد و زمان کلاس کمتر و در وضعیت نارنجی 
حداکثر 10 نفر باید سر کلاس حضور داشته باشند. معاون آموزش وپرورش قم ادامه داد: 

در وضعیت قرمز فرآیند آموزشی تعطیل و به صورت غیرحضوری دنبال می شود.
 

سرپرست اداره مشارکت های مردمی بهزیستی قم:

راه اندازی پویش ضیافت همدلی در ماه رمضان 
سرپرست اداره مشارکتهای مردمی اداره کل بهزیستی قم گفت: همزمان با حلول ماه 
مبارک رمضان، پویش ضیافت همدلی به منظور مشارکت مردمی برای تامین حداقلی 

نیازها و رفع مشکلات اقتصادی مددجویان بهزیستی این استان راه اندازی شد.
سید صادق میرئی در این زمینه افزود: هدف از اجرای این پویش را پرداخت کمک هزینه 
معیشتی، کمک هزینه درمان، کمک هزینه ازدواج، تهیه اقلام و بسته های بهداشتی و 
معیشتی و تهیه اقلام جهیزیه برای نوعروسان است. وی اضافه کرد: در حال حاضر حدود 
3۵هزار نفر تحت پوشش خدمات مستمر و موردی بهزیستی قم هستند و مشکلات 
اقتصادی و شیوع کرونا معیشت و زندگی این قشر را با مشکلات متعددی روبرو کرده است. 
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اجازه مراجع تقلید، مومنان می توانند علاوه بر کمک به 
معیشت مددجویان نسبت به پرداخت کفاره های خود اعم از عمد و غیرعمد و نذورات و 
خیرات اقدام نمایند. میرئی ادامه داد: همه مراکز بهزیستی در سطح استان آماده دریافت 
هدایای غیرنقدی هستند و شماره همراه 091090۷320۵ برای هماهنگی و همچنین 
حساب 41۷۶034۵41۸۸۶999  شماره  و  کارت ۶3۶۷9۵۷0۷۶1۸2۵۸۸  شماره 
برای پرداخت وجوه نقدی در نظر گرفته شده است. وی همچنین از مساعدت های 
همیشگی بیوت مراجع عظام تقلید، تولیت های حرم مطهر و مسجد جمکران، مدیران 
دستگاه های اجرایی، اصحاب رسانه، صاحبان صنوف و صنایع و عموم خیران و مردم 

سخاوتمند استان تقدیر کرد.
 

 همزمان با دومین روز از ماه مبارک رمضان ؛

پیکر مطهر یکی از شهدای مدافع حرم در 
قم به خاک سپرده شد

 آیین خاکسپاری پیکر مطهر شهید »سید کاظم حسینی« از شهدای مدافع حرم لشکر 
فاطمیون، همزمان با دومین روز از ماه مبارک رمضان، در آرامستان بهشت معصومه )س( 
قم برگزار شد. این آیین روز پنجشنبه با رعایت دستورالعمل های بهداشتی و با حضور 
جمعی از خانواده های شهدای مدافع حرم در قطعه 31 گلزار شهدای آرامستان بهشت 

معصومه )س( قم و در جوار مزار دیگر شهدای فاطمیون و زینبیون ترتیب یافت.
شهید سید کاظم حسینی از رزمندگان پیشکسوت مدافع حرم فاطمیون و ساکن منطقه 
نیروگاه قم بود؛ وی در طول اعزام های قبلی، سه مرتبه مجروح شد و در آخرین اعزام، 
اسفند سال 1399 هنگام نبرد با نیروهای باقیمانده از گروهک تروریستی داعش در 

»حما« نزدیک حلب سوریه به شهادت رسید.

یک دوقطبی جدید اما 
خطرناک!

ریاست  انتخابات  دوره  پنج  یا  چهار  این  در  متاسفانه 
جمهوری، روندی شکل گرفته که از ارزش های اول انقلاب 

فاصله گرفته است.
کشور وارد یک عرصه سیاسی شده است که برخی آن را واقع گرایانه و برخی دیگر آن 
را به دور از ارزش های انقلاب می دانند. دوقطبی شدن چند دوره اخیر انتخابات ریاست 
جمهوری، بسیار قابل توجه است. متاسفانه نخستین امری که در جامعه و در پی دوقطبی 
کردن پیش آمد، حامی محرومین و حامی  اقشار بی درد و مرفه جامعه بود که بر روی آن 
ارزش گذاری شد. البته این دوقطب حامی مستضعفین و حامی مستکبرین برای کشور 

هزینه ساز و آسیب زا است و باید با آگاهی دادن به مردم خطر آن ها را کاهش داد. 
 با این وجود، دوقطبی سازی صرفا در دوران انتخابات صورت نمی گیرد؛ بلکه  همیشه 
بخشی از جامعه به دنبال تلاش برای حذف گروهی و باقی ماندن گروه دیگری از مردم 
برای رای دادن در انتخابات و بقای شان هستند. در انتخابات 1400 نیز موضوع مهمی 
چون رفراندوم دچار همان پدیده دو قطبی و بی ارزشی رای گروهی از مردم شده است که 

در نهایت، این گروه از حضور در انتخابات محروم اند. 
جمهوری اسلامی دارای دو قطب سیاسی به نام اصلاح طلبان و اصولگرایان است 
که همیشه در انتخابات مشارکت داشته و مانند کشورهایی که دارای دو حزب سیاسی 

هستند؛ انتخابات را مدیریت کردند.  
اگرچه این دوقطب سیاسی کشور، با تبلیغات، شور و هیجان انتخابات را در بین مردم 
ایجاد می کنند، اما عدم کمپین های حزبی و ادامه دار بودن تبلغیات سیاسی سبب می 

شود که مردم در عرض چند روز با چهره های جدید این دو جناح آشنا شوند. 
همچنین انتخابات با حضور پرشور مردم مشروعیت پیدا می کند و گاها هیجانات مردم 
دائمی نیست. در همین راستا، باید جناح ها و کاندیداها تبلیغات خود را حداقل از دو ماه 
قبل آغاز کنند و آن را تا زمان اعلام نتایج تایید صلاحیت های شورای نگهبان به تعویق 

نی اندازند. 
اصلاح طلبان و اصولگرایان، با شعارهایی که می دهند مردم را برای آمدن به پای صندوق 
های رای تحریک می کنند اما اگر برای حذف یکدیگر تلاش کنند، به کشور آسیب های 

فراوانی وارد می کند و سرمایه مردمی نظام از دست خواهد رفت. 
پیش از این نیز، شاهد گسست جامعه در انتخابات های پیشین بوده  که پس لرزه هایش 
به انتخابات بعدی ریاست جمهوری هم رسیده است. همچنین با توجه به شرایط امروز 
کشور، شاهد دوقطبی شدن به نوعی جدید خواهیم بود که امری بسیار خطرناک است. 

عموما با ورود رهبر معظم انقلاب و عقلای کشور به مسائل انتخاباتی، دوقطبی سازی 
تا حدودی کاهش پیدا می کند؛ اما صدا و سیما و فضای مجازی باید تلاش کرده تا مردم 
را نسبت به این فضاها آشنا و آگاه سازند. بنابراین باید سخنانی از جنس مردم اگر رای 
ندهند، انتخابات به نفع گروهی مصادره می شود و این همان دوقطبی سازی است، 

جلوگیری شود تا بیش از این منافع ملی مردم ضربه نخورد. 
* نماینده مردم تهران در مجلس دهم

 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم :

احداث مسیر دریاچه نمک به ۴۵۰ میلیارد 
تومان اعتبار نیاز دارد

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم از نیاز احداث مسیر دریاچه نمک به حداقل 4۵0 
میلیارد تومان اعتبار خبر داد و گفت: احتمالا ۵0 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده در 

سال جاری برای انجام مطالعات لازم در این موضوع است. 
حسن صبوری که در نشست شورای برنامه ریزی و توسعه استان در سالن کرامت 
استانداری سخن می گفت با بیان این که مسیر 2۶ کیلومتری جاده قم – کهک بر اساس 
آخرین برآورد و با احتساب تقاطع های غیرهمسطح در مسیر به  ۵00 میلیارد تومان اعتبار 
نیاز دارد خاطر نشان کرد: تخصیص اعتبار برای این پروژه چند سال زمان بُرد و افزایش 

هزینه ها سبب شده است تا این رقم امروز پیش روی ما باشد.
وی با اشاره به تخصیص اولیه 2.۶ میلیارد تومان برای این پروژه یادآور شد: اولویت 
نخست در این پروژه به روستای ورجان داده شد، چراکه محدوده ورجان بویژه در ایام 
تعطیل، شلوغ و پرتردد است، اما عدم همکاری شورای روستای ورجان بویژه در بحث 
تملکات لازم سبب شد تا برآورد دیگری بر اساس ۷ کیلومتر از مسیر ورجان به قم مورد 
توجه قرار گیرد که مناقصه آن نیز برگزار خواهد شد و البته نیازمند تخصیص اعتبار است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم سپس به پروژه جاده قم - نیزار به عنوان یک پروژه 
بیست ساله اشاره کرد و گفت: اعتبار 21.۷ میلیارد تومانی برای این پروژه دیده شده، 
اگرچه قرارداد آن بیش از 30 میلیارد و تخصیص آن حدود 12 میلیارد تومان است که 

نشان می دهد نیاز به تخصیص بیشتر برای این پروژه هم وجود دارد.
صبوری همچنین به کسری های هزینه ای اداره کل متبوع در سال گذشته توجه داد 
و اظهار کرد: البته مبلغی برای جبران این کسری ها در نظر گرفته شد، اما متأسفانه این 
مبلغ با وجود همه پیگیری ها در اختیار اداره کل قرار نگرفت و موجب نارضایتی و بی 

انگیزگی کارکنان را فراهم کرد.
وی درباره مسیر دسترسی دریاچه نمک قم نیز اذعان کرد: ۶۵ کیلومتر مسیر دسترسی 
دریاچه نمک با احتساب ۷ میلیارد تومان برای احداث هر کیلومتر از مسیر، نشان از 
نیاز به بودجه ای در حدود 4۵۵ میلیارد تومان دارد و از این رو می توان نتیجه گرفت که 
۵0 میلیارد تومان پیش بینی شده در این موضوع در سال جاری، احتمالا و صرفا برای 

بحث های مطالعاتی مسیر اختصاص یافته است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان همچنین در پاسخ به پرسش احمد امیرآبادی فراهانی به 
عنوان نماینده قم در مجلس شورای اسلامی که پرسید چه مقدار از بودجه ۵00 میلیارد 
تومانی اعلام شده و مورد نیاز  جاده قم - کهک برای مسیرسازی و چه مقدار آن برای 
احداث تقاطع های غیرهمسطح پیش بینی شده است گفت: با احتساب ۷ میلیارد 
تومان برای احداث هر کیلومتر از مسیر 2۶ کیلومتری، حدود 200 میلیارد تومان برای 
مسیرسازی و 300 میلیارد تومان نیز برای تقاطع های غیرهمسطح پیش بینی شده 

است.
و اما معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم در ادامه این بحث و در نشست شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان بیان داشت: مسیر جاده قم – کهک در دو بخش پردیسان تا 

ورجان و سپس از ورجان به کهک مورد توجه است.
محسن بهشتی افزود: البته پیگیری جاده ورجان به کهک، بر اساس دو مسیر کاملا 
متفاوت دنبال می شود و از این رو باید گفت فعلا نمی توان اطلاعات دقیق و برآورد جزئی 

درباره بودجه لازم در این مسیر ارائه کرد.
  

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان:

خط  آهن سراسری به منطقه ویژه اقتصادی 
سلفچگان متصل شود

 مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم با اشاره به ضرورت اتصال سرچشمه 
های اصلی حمل بار به این منطقه ویژه اقتصادی، گفت: با اتصال راه آهن به این منطقه 

تحول زیادی در رونق تولید در استان قم به وجود خواهد آمد. 
سیدمهدی علیزاده طباطبایی عصر  پنجشنبه دربازدید جمعی از مسئولان  ملی و 
استانی از منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم، افزود: اتصال سرچشمه های حمل کالا به 
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان یکی از نیازهای حیاتی این منطقه است که برای پیشرفت 

این طرح در حال اجرا باید پیگیری های استانی بیشتر شود.
وی گفت: سال 99، 3۵ میلیارد تومان برای اتصال منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان به 

خط آهن اختصاص یافته بود که این اعتبار بصورت کامل جذب شد.
وی ادامه داد: در بودجه سال 1400 نیز ۷۵ میلیارد تومان برای تکمیل طرح اتصال راه 

آهن ملی به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در نظر گرفته شده است.
طباطبایی در ادامه اظهار داشت: تدوین طرح جامع منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان 
قم در صورتی که طی روزهای آینده به تصویب برسد می تواند رفع مشکلات پیش روی این 

منطقه را در یک فرآیند بهتری دنبال کند.
به گفته مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، در سامانه جامع گمرکی کشور 
مبحث مناطق ویژه و آزاد به درستی توجه نشده است و قانون مناطق ویژه و آزاد در سامانه 

جامع گمرکی پیش بینی نشده است.
وی ادامه داد: از آنجایی که برخی کالاهای مشابه ساخت داخل اولا از کیفیت لازم 
برخودار نیست و پاسخگوی نیازهای کشور نیست باید تسهیلات بیشتری در واردات 

کالاهای خارجی به خرج دهد.
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان ادامه داد: برخی واحدهای تولید نهاده های 
دامی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان از استانداردهای لازم برخوردار هستند اما 

همکاری لازم برای توزیع تولیدات آنها به بازار مصرف وجود ندارد.

اخبار

طیبه سیاوشی*

 
رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت حفظ آرامش و امنیت روانی جامعه برای 
موفقیت در مسیر مقابله با کرونا، گفت: محدودیت های اعمال شده در شهرهای 

قرمز و نارنجی تا پایان هفته آینده تمدید شد. 
به گزارش روز پنجشنبه پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی در نشست کمیته های تخصصی مقابله با کرونا با 
اشاره به گزارش وزارت بهداشت و درمان درخصوص تامین واکسن از برخی 
کشورها و همچنین ورود اولین محموله واکسن خریداری شده از سبد کواکس 
)۷00 هزار دز( به کشور، خاطرنشان کرد: خوشبختانه روند تولید واکسن کاملا 
امیدوارکننده است، اما با همه تلاش های انجام شده قاعدتا تا پیش از تابستان 
واکسن ایرانی به دست ما نخواهد رسید و لذا تامین واکسن با مساعدت بخش 

خصوصی در دستور کار دولت و در اولویت نخست قرار گرفته است.
رییس جمهوری با اشاره به اینکه واکسیناسیون در کنار رعایت پروتکل ها از 
مهمترین و اساسی ترین راه ها برای کنترل کرونا است،گفت: اگر چه تحریم ها 
مانع بزرگی در مسیر تامین واکسن مورد نیاز کشور بوده و موجب تاخیر در تهیه آن 

شده، اما تهیه واکسن همواره مورد اهتمام بوده است.
نیاز در  واکسن مورد  اندیشیده شده  تمهیدات  با  امیدواریم  افزود:  روحانی 
سریع ترین زمان ممکن تهیه شود. با توجه به گزارش هایی که وزارت خارجه در 
مورد تهیه واکسن در روزهای اخیر ارائه کرده به زودی شاهد ورود محموله های 

بعدی واکسن خواهیم بود.
براساس این گزارش در این جلسه به پیشنهاد قرارگاه عملیاتی ستاد مقرر شد 
محدودیت های در نظر گرفته شده برای شهرهای قرمز و نارنجی تا پایان هفته 

آینده تمدید شود.
همچنین کمیته های بهداشت و درمان و امنیتی - اجتماعی و قرارگاه عملیاتی 
ستاد ملی گزارش های جداگانه ای از وضعیت موج چهارم بیماری در استان های 
مختلف کشور و همچنین چگونگی اجرای محدودیت های در نظر گرفته شده 

برای کنترل و مهار این موج جدید ارائه کردند.
با توجه به وضعیت بیماری در استان های کشور به ویژه شهرهای با وضعیت 
قرمز و نارنجی، اعضای کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا، عوامل 
موثر در خیز جدید بیماری را بررسی کردند که نتایج این بررسی ها نقش مهم و 
تاثیرگذار هم زمانی جهش انگلیسی ویروس وکاهش قابل ملاحظه رعایت دقیق 
و کامل پروتکل های بهداشتی و عادی انگاری از سوی مردم در روزهای پایانی 

سال را اثبات می کند.
رییس جمهوری پس از دریافت این گزارش ها با اشاره به اقدامات انجام شده 
در استان ها بعد از مواجه شدن با موج های جدید بیماری در 14 ماه گذشته، 

از تفویض اختیارات لازم به قرارگاه عملیاتی ستاد برای اتخاذ تصمیمات لازم و 
اجرای آن در جهت مدیریت و مهار هر چه سریعتر موج چهارم بیماری در کشور 

خبر داد.
با موضع  گیری های تند، آرامش روانی جامعه را مختل نکنیم

روحانی با تاکید بر ضرورت حفظ آرامش روانی جامعه به ویژه در موج چهارم 
که شدت آن با موج های قبلی متفاوت است، گفت: مدیریت بحران فعلی باید 
با حفظ آرامش انجام گیرد. نباید با اظهار نظرها و اطلاع رسانی غلط و هیجانی و 

موضع گیری های تند آرامش روانی جامعه مختل شود.
رییس ستاد ملی مقابله با کرونا در این جلسه همچنین با تاکید بر اهمیت 
با  اطلاع رسانی درست و بموقع در مورد خطرات موج چهارم کرونا و مقابله 
سواستفاده های سیاسی احتمالی از این مساله، تصریح کرد: با توجه به اینکه در 
سه موج قبلی هم رعایت نشدن کامل و دقیق پروتکل ها از عوامل اصلی افزایش 
شیوع بود، در این مرحله نیز می توانیم با هشدار نسبت به خطرات عادی انگاری 

و کاهش رعایت دستورالعمل ها از مشکل عبور کنیم.
امنیتی  و  درمان  و  بهداشت  کمیته های  گزارش  اساس  بر  جلسه  این  در 
از  رمضان  ماه  آیین های  و  مراسم  با  مرتبط  پروتکل های  درمورد  اجتماعی، 
و  پروتکل ها  شد،  مقرر  قدس  روز  راهپیمایی  و  قدر  شب های  مراسم  جمله 
دستورالعمل های لازم تدوین و پس از هماهنگی های لازم برای تصویب به ستاد 

ملی کرونا ارائه شود.
رییس جمهوری با اشاره به اهمیت برگزاری مراسم عبادی در ماه مبارک رمضان، 
تاکید کرد: در شرایط فعلی راهبرد اصلی حفظ جان و سلامت مردم است و بی 
تردید برای اطمینان از حفظ سلامت مردم، پروتکل ها به گونه ای تدوین خواهد 

شد که در کنار برگزاری این آیین ها، حفظ جان مردم نیز مورد توجه باشد.

رئیس قوه قضاییه گفت: ما مصمم هستیم امری که 
رهبر انقلاب فرمودند و نیاز راهبردی کشور است، یعنی 
پیدا  هم  تحقق  و  کند  پیدا  تحقق  تولید«  از  »حمایت 

خواهد کرد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی  روز پنجشنبه در بیست 
و سومین نشست رمضانی رئیس قوه قضائیه با نخبگان 
کشور،میزبان تعدادی از تولیدکنندگان و فعالان حوزه 
تولید بود تا در جلسه »هم اندیشی با اصحاب تولید« 
به بررسی »نقش دستگاه قضایی در رفع موانع تولید« 

بپردازد.
رئیس قوه قضاییه در این نشست با اشاره به شعار سال 
و تاکید رهبر معظم انقلاب مبنی بر حمایت همه جانبه 
از تولید گفت: تولید و حمایت از آن باید مسأله اصلی و 
اساسی همه بخش ها باشد و کارآفرینان و قانونگذاران و 
مدیران اجرایی و دست اندرکاران امر قضا باید با قدرت، 

شجاعت و جدیت آن را پیگیری کنند.
رئیسی خاطرنشان کرد: هر جا به مردم و کسانی که در 
میدان کار و تلاش هستند اعتماد کردیم موفق بوده ایم و 
یقیناً در عرصه تولید هم با حضور نیروی انسانی با اراده، 
خلاق و کارآمد و امکاناتی که در کشور وجود دارد، به نقطه 

مطلوب خواهیم رسید.
رئیس قوه قضاییه حمایت از تولید را عنصری محوری در 
تولید قدرت دانست و اظهار داشت: اقتصاد تولیدمحور 
از عوامل مؤثر در رفع گره ها و مشکلات اقتصادی کشور 
است که در عزت و اقتدار روزافزون ملت ایران نیز نقش 

اساسی دارد.

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی همچنین حمایت از 
تولید را یکی از حقوق عامه عنوان کرد و متذکر شد »رونق 
تولید و حمایت از آن از محور های مهم سند تحول قضایی 
و برنامه های امسال دستگاه قضاست و همه بخش های 

نظارتی و قضایی مأمور به رفع موانع تولید هستند«.
با  از سخنانش  دیگری  در بخش  قوه قضاییه  رئیس 
اشاره به تأثیر فرآیند قیمت گذاری بر حوزه تولید، گفت: 
در فرآیند قیمت گذاری باید هم از تولید حمایت شود، 
هم باید به حقوق مصرف کننده توجه داشت و این کار 
نیازمند مدیریت دقیق و صحیح چرخه تولید و تأمین تا 
توزیع و مصرف کالاست. رئیسی افزود: قیمت گذاری 
درست می تواند کیفیت کالا ها و بهره وری را ارتقا دهد و 
قیمت گذاری نادرست به ویژه در نقاطی که شبکه و کانال 
تعریف شده برای توزیع نداریم می تواند موجب رانت و 

فساد شود.
امنیت  تأمین  لزوم  بر  همچنین  قضاییه  قوه  رئیس 
گفت:  و  کرد  تأکید  تولیدکنندگان  برای  اقتصادی 
مهم ترین کار برای تأمین امنیت اقتصادی در نظام تولید 
تثبیت مقررات و تصمیم گیری هاست. رئیسی افزود: 
تصمیم گیری لحظه ای و تصمیمات متزلزل نظام تولید را 
متزلزل و مختل می کند و اجازه نمی دهد تولیدکننده ما با 

خیال آسوده به فعالیت سالم اقتصادی بپردازد.
رئیس دستگاه قضا نقش آفرینی نهاد های تنظیم گر 
در مدیریت چرخه تولید و تأمین تا توزیع و مصرف کالا 
را ضروری دانست، اما در عین حال متذکر شد سطح 
مانع  با  که  باشد  نحوی  به  باید  نهاد ها  این  مداخلات 

آفرینی برای تولیدکننده، به نظام تولید ضرر نزند.
همه  باید  گر  تنظیم  نهاد های  کرد:  تصریح  رئیسی 
جوانب را بسنجند تا نتیجه تصمیم آن ها نظام تولید را 
ارتقاء داده و نظام توزیع را سامان بخشد و به نفع همه 
بخش ها باشد و این کار قطعاً از مداخلات مشکل آفرین 

در این حوزه هم پیشگیری خواهد کرد.
هیچ بانکی حق ندارد مانع فعالیت کارخانه ها شود 
رئیس دستگاه قضا با تأکید بر این که هیچ واحد تولیدی 
نباید تعطیل شود و هیچ بانکی حق ندارد مانع فعالیت 
کارخانه ها شود، تصریح کرد: اگر فردی تخلف کرده، باید 
تحت تعقیب قرار گیرد، اما کارخانه و کارگاه نباید مجازات 

شود و کارگرانش بیکار شوند.
رئیسی افزود: همه بانک ها و کسانی که با نظام تولید 
مرتبط هستند بدانند که چراغ واحد های تولیدی باید در 
کشور روشن و پرفروغ باشد و تولید ارتقاء پیدا کند و اگر 

هم مشکلی هست باید به طریق اصولی برطرف شود.
رئیس دستگاه قضا به همکاران خود در دادسرا ها و 
دادگاه ها نیز متذکر شد که بر اساس بخشنامه ابلاغی و 
رأی دیوان عالی کشور اجازه ندارند در رسیدگی به دعاوی 
بانک های دریافت کننده سود بانکی خارج از نرخ مصوب 

ضامن اجرای امر غیر قانونی شوند.
حجت الاسلام و المسلمین رئیسی گفت که این کار 
موجب ثبات در نظام تولید می شود چرا که تولیدکننده 
باید پرداخت کند که  را  اطمینان پیدا می کند سودی 
قانونی است نه سود های خارج از ضابطه که با افزایش 

ناگهانی چرخه تولید را مختل می کند.

رئیس قوه قضاییه:

در حمایت از تولید و رفع موانع مصمم هستیم 

روحانی در نشست کمیته های تخصصی مقابله با کرونا اعلام کرد: 

تمدید محدودیت های شهرهای قرمز و نارنجی تا پایان هفته 

 سخنگوی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: رژه 29 
فروردین، روز ارتش و حماسه آفرینی های نیروی زمینی به 
صورت محمول و خودرویی و با ارائه گوشه هایی از قدرت 
پهپادی ارتش با شعار »مدافعان وطن؛ یاوران سلامت« در 

پادگان های ارتش برگزار می شود. 
 امیر سرتیپ دوم »شاهین تقی خانی« افزود: با توجه 
به ضرورت اجرای تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا و 
تصمیم قرارگاه پدافند زیستی امام رضا )ع( ارتش، در روز 
29 فروردین، رژه پیاده برگزار نخواهد شد و گوشه هایی 
از قدرت پهپادی ارتش و دستاوردهای تجهیزاتی بومی 
و ایرانی و پدافند زیستی و بخشی از کمک های مومنانه 

در قالب یگان های محمول و خودرویی و با رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی در پادگان های ارتش واقع در 

تهران و مراکز استان ها رژه خواهند رفت.
وی خاطر نشان کرد: 29 فروردین به امر حضرت امام 
خمینی )ره(، روز ارتش جمهوری اسلامی ایران تعیین 
شده و بر اساس همان فرمان، همه ساله ارتش در رژه 
باشکوه در تهران و شهرهای کشور ضمن ارایه گوشه هایی 
از آمادگی خود، تجدید عهد در وفاداری به آرمان های 
سال  در  است.   داشته  ملت  برای  فداکاری  و  انقلاب 
جاری نیز ضمن اجرای فرمان تاریخی بنیانگذار کبیر 
جمهوری اسلامی ایران مبنی بر برپایی رژه، تغییراتی 

به دلیل شرایط کرونایی حاکم بر کشور در شکل و مکان 
رژه اتخاذ شده تا ضمن اجرای امر امام خمینی)ره( با 
اجرای دقیق دستورالعمل های بهداشتی، گوشه هایی از 
اقدامات خدمت رسانی به مردم عزیز در مقابله با کرونا نیز 

ارائه شود.
یاوران  با شعار »مدافعان وطن،  ارتش  رژه  افزود:  وی 
سلامت«، حاوی پیام  ارتش در پاسخ قاطع به هر نوع 
تحریم، تهدید و اقدام شوم دشمنان و همچنین امید 
بخشی به ملت شریفمان در حرکت جدی تر در مسیر 
تولید و خوداتکایی برای صیانت از استقلال و تمامیت 

ارضی خواهد بود.    

سخنگوی ارتش:

رژه روز ارتش به صورت محمول و خودرویی برگزار می شود

 رییس ستاد کل نیروهای مسلح در پیام تبریکی به مناسبت 29 فروردین به فرمانده کل 
ارتش، ارتش و سپاه را ضامن امنیت پایدار کشور و آرامش کم نظیر ملت ایران دانست و 

تاکید کرد: آماده پاسخ قاطع به هر نوع تهدید و اقدام شوم دشمنان هستیم. 
 سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری در این پیام صحیفه افتخارات ارتش در عرصه های 
گوناگون را ودیعه ای ارزشمند و راهگشا برای نسل های مشتاق و خدمت و مسئولیت 
پذیری در این سازمان دانست و تاکید کرد: ارتش عزیز پشتوانه ملت و منافع ملی و 

ذخیره ای  کارگشا برای پاسخ به نیازهای کشور است.  
در پیام سردار باقری آمده است: فرارسیدن 29 فروردین ماه " روز ارتش جمهوری 
اسلامی ایران " و تجلیل از حماسه آفرینی های نیروی زمینی آجا، را به آحاد فرماندهان، 
مدیران و رزمندگان غیور و غیرتمند این سازمان مقتدر و خانواده های معظم آنان تبریک 

می گویم.
این پیام می افزاید: اراده معمار کبیر انقلاب حضرت امام خمینی )ره( در حمایت از 
ارتش و خنثی سازی و خاموش کردن توطئه و آوای شیطانی "انحلال ارتش " در همان 
آغازین ماه پیروزی نهضت اسلامی و سقوط نظام شاهنشاهی که از حلقوم منافقین، 
گروهک های مارکسیستی و دیگر مزدوران استکبار جهانی بیرون زده بود، ضدانقلاب و 
دشمنان ایران عزیز را مایوس ساخت و با دمیده شدن روح حیات و عزت به کالبد ارتشیان 
رها شده از سلطه طاغوت آمریکایی، طلوع خورشید پرفروغ ارتش مکتبی و انقلابی را 
در سپهر این سرزمین مقدس رقم زد تا در مدتی کوتاه حکمت حمایت و ابعاد تصمیم 

راهبردی حضرت روح الله )ره( در صحنه های حضور و نقش آفرینی ارتش پدیدار شود.
سرلشکر باقری در این پیام تصریح کرد: صحیفه افتخارات ارتش وفادار و فداکار در 
و مشارکت در مقابله  تمامیت ارضی کشور  و  از استقلال  عرصه های گوناگون دفاع 
تمام عیار با ضد انقلاب مسلح و تهدیدات فراروی ایران عزیز به ویژه در هشت سال دفاع 
مقدس و دیگر میدان های پس از آن دوران پر افتخار، ودیعه ای  ارزشمند، راهگشا و 
الهام بخش  برای نسل های مشتاق خدمت و مسئولیت پذیری در این سازمان است. 

این پیام می افزاید: درخشش امروز ارتشیان غیور و ایثارگر در عرصه های اجتماعی و 
خدمت رسانی به مردم در جریان سیل، زلزله، بیماری کرونا و دیگر بلایای طبیعی در 
امتداد مجاهدت های بزرگ و غرور آفرین گذشته که در همراهی با سایر نیروهای مسلح 
جلوه گر شده است، نشان می دهد ارتش عزیز در حقیقت پشتوانه ملت و منافع ملی و 
ذخیره ای کارگشا برای پاسخ به نیازهای غیرنظامی کشور نیز به شمار می رود. سرلشکر 
باقری در این پیام تاکید کرد: بی شک منظومه قدرتمند نیروهای مسلح کشور که حضور 
ارتش با صلابت و سپاه سلحشور در خط مقدم آن، سپر دفاعی و قدرت بازدارنده کشور 
را تقویت و قوه محاسبه گری نظام سلطه و صهیونیسم در اعمال راهبرد تهدید را مختل 
و با چالش جدی مواجه و بر اساس قرائن متقن آنان را از اندیشیدن به گزینه نظامی و 
هرگونه اقدام سخت بر حذر داشته است، "امنیت پایدار" و " آرامش کم نظیر"  آحاد ملت 
ایران را تضمین کرده است. سرلشکر باقری افزود: اینک در طلیعه قرن جدید، خدای 
بزرگ را خاضعانه شاکریم که ارتش سرافراز و انقلابی، دست در دست سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و درکنار سایر قوای مسلح با وحدت و اخوت برای حفاظت و صیانت از " 
اقتدار" و "امنیت " ستودنی  و خلل ناپذیر  کشور، پا در رکاب مقام عظمای ولایت و رهبری 
و فرماندهی کل قوا حضرت امام خامنه ای و گوش به فرمان، آماده و مهیای پاسخ قاطع 
و پشیمان کننده به هر سطح  و هر نوع از تهدید و اقدام شوم دشمنان علیه نظام و میهن 

اسلامی هستند.
این پیام می افزاید: در پایان به ارواح تابناک شهیدان گرانقدر ارتش جمهوری اسلامی 
ایران به ویژه " امیر سپهبد علی صیاد شیرازی " درود می فرستم و با تجلیل از مجاهدت 
های حماسی و ماندگار خیل عظیم ارتشیان عزیز و تاکید بر نصب العین قرار دادن 
"راهبرد قوی شدن" و "قدرت افزایی" مستمر، پیوسته و متناسب با شرایط و مقتضیات 
مأموریتی و نگاه به آینده و نیز روزآمد نمودن و هوشمند سازی سازمان، سامانه ها ، 
تجهیزات و تربیت نیروی انسانی مومن، ورزیده و ماهر، دوام توفیق و سربلندی خانواده 

بزرگ ارتش و دیگر نیروهای مسلح کشور را از قادر متعال طلب می کنم.

سرلشکر باقری در پیامی به فرمانده کل ارتش؛

ارتش و سپاه ضامن امنیت پایدار کشور و آرامش ملت ایران است
 آماده پاسخ قاطع به هر نوع تهدید و اقدام شوم دشمنان هستیم 
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راهکارهایی برای رفع سردرد روزه داران

سلامت 

بیشتر سبزیجات به طور طبیعی چربی و کالری کمی دارند. هیچ یک از 
سبزیجات حاوی کلسترول نیست.

فیبر  پتاسیم،  جمله  از  مغذی  مواد  از  بسیاری  مهم  منابع  سبزیجات 
غذایی، اسید فولیک و ویتامین های آ، ث وEهستند. خوردن رژیم غنی 
از میوه  ها و سبزیجات به عنوان بخشی از یک برنامه غذایی سالم می  
تواند خطر سکته مغزی، بیماری های قلبی عروقی، دیابت نوع 2، برخی 
سرطان ها مانند سرطان دهان، معده، کولون و رکتوم، سنگ های کلیوی 

و کاهش توده استخوانی را کاهش دهد.
سالم ترین سبزیجاتی که در فصل تابستان به راحتی به آنها دسترسی 

دارید، از این قرار است:
خانواده پیاز: سبزیجات خانواده پیاز از قبیل تره فرنگی، سیر و ... یک 
آنتی اکسیدان ضد سرطان است و مزایای فیتوکمیکال دارد به طوری که 
در برابر ابتلا به سرطان ریه و پروستات محافظت ایجاد می کند. علاوه 
دارد:  وجود  پیاز  خوردن  برای  دیگر  دلیل  سرطانی، ۵  ضد  خاصیت  بر 
ضد انعقاد است، ضد درد است، ضد فشار خون است، خون ساز است، 

استخوان ساز است.
ذرت: ذرت پخته شده حاوی بالاترین میزان آنتی اکسیدان هایی مانند 
لوتئین است که با نابینایی در بزرگسالان مسن تر مبارزه می کند. ذرت 
سرشار از انواع ویتامین ها و مواد معدنی از جمله ویتامین های گروه ب 
مانند تیامین، ریبوفلاوین، نیاسین، پانتوتنیک اسید، فولات و نیز ویتامین 
ث بعلاوه پتاسیم، فسفر و منگنز است. انواع فیبرهای محلول و نامحلول 
به فراوانی در ذرت یافت می شوند. هر 100 گرم ذرت، ۵ درصد نیاز روزانه 
شما به فیبر را تامین می کند و مصرف آن در کاهش خطر ابتلا به سرطان 

کولون و کلسترول خون بسیار موثر است.
نخود فرنگی: مصرف روزانه نخود سبز همراه با دیگر حبوبات، خطر ابتلا 
به سرطان معده را کاهش می دهد. نخود فرنگی حاوی موادی برای تقویت 
سلامت استخوان ها است ضمن این که منبع غنی از ویتامین ب ۶ و اسید 
فولیک نیز محسوب می شود. نخود فرنگی منبع خوبی از ویتامین های 
ب2، ب1 و ب 3 نیز هست که همه این ویتامین ها برای سوخت و ساز 

چربی، پروتئین و کربوهیدرات ضروری هستند. کلم پیچ: برگ های سبز 
این نوع کلم سرشار از ویتامین ث است؛ آنتی اکسیدانی که خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی را کاهش می دهد و در کاهش سطح ال دی ال یا همان 
کلسترول بد نیز موثر است. یک فنجان کلم پیچ خرد شده، 33 کالری دارد 
که 9 درصد نیاز روزانه کلسیم را تامین می کند. همچنین منبع خوبی از 
مواد معدنی مانند مس، پتاسیم، آهن، منگنز و فسفر است. فواید کلم پیچ 
برای سلامتی تا حد زیادی مرتبط با محتوای بالای آنتی اکسیدان هایی 

مانند ویتامین کا، آ، و ث و مواد مغذی مانند سولفور است.
کلم بروکلی: سرشار از آنتی اکسیدان های ضد سرطان است. در یک 
مطالعه، مردانی که در هفته ۵ وعده یا بیشتر سبزیجات چیلیایی مانند 
بروکلی را مصرف می کردند، در یک دوره 10 ساله، ۵0 درصد کمتر از 

سایرین به سرطان مثانه مبتلا شدند.
فلفل دلمه ای قرمز: یک عدد فلفل دلمه ای متوسط تنها 32 کالری دارد 
و سرشار از ویتامین ث است. مصرف این نوع فلفل به دلیل وجود ویتامین 
ب ۶ و اسید فولیک، به دفع تصلب شرائین در دیابتی ها که می تواند منجر 
به بیماری های قلبی شود کمک می کند. هر دوی این ویتامین  ها باعث 
کاهش هموسستئین می شوند؛ مولکول خطرناکی که باعث تخریب رگ  

های خونی شده و باعث افزایش حمله قلبی و سکته مغزی می  شود.
اسفناج: سرشار از کاروتنوئیدها برای ترویج سلامت چشم و کمک به 
جلوگیری از دژنراسیون ماکولا وابسته به سن است. پژوهش ها نشان داده 
فلاوونوئید موجود در اسفناج، تقسیم سلولی سلول  های سرطانی در معده 
و پوست را کاهش داده و همچنین سبب کاهش چشمگیر خطر ابتلای 
افراد به سرطان پروستات می  شود. نئوگزانتین و ویولاگزانتین از جمله مواد 

ضدالتهاب موجود در اسفناج است.
جوانه یونجه: منبع غنی از بتاکاروتن است؛ آنتی اکسیدانی که در برابر 
سرطان های ریه و پوست محافظت ایجاد می کند و منجر به تقویت سلامت 
موها، لثه ها، ناخن، غدد، استخوان و دندان می شود. جوانه یونجه منبع 
خوب ویتامینEنیز محسوب می شود و آنهم برای جلوگیری از حملات 

قلبی و خطر مرگ ناشی از سرطان مثانه.
کلم بروکسل: آنتی اکسیدان های موجود در این کلم منجر به خنثی 
کردن رادیکال های آزاد ایجاد کننده سرطان می شوند. مصرف تنها یک 
دوم فنجان کلم بروکسل، ۸0 درصد میزان نیاز روزانه به ویتامین ث را تامین 
می کند. کلم بروکسل و مصرف منظم آن به مبارزه با بیماری های قلبی 

کمک کرده و خطر آب مروارید را دفع می کند.
چغندر: حاوی سطح بالایی از آنتی اکسیدان ها برای مبارزه با سرطان 

است و لوتئین موجود در آن به حفظ سلامت چشم کمک می کند.

وقتی غذا از مواد مخدر اعتیادآورتر می شود!سالم ترین سبزیجاتی که در فصل گرما باید مصرف کنید

یک محقق در حوزۀ غذا می گوید که هیچ مادۀ اعتیادآوری نمی تواند مانند غذاهای مورد 
علاقۀ ما مغز را تحریک کند.

 اگر اعتیاد را رفتاری تکراری بدانیم که ترک آن دشوار باشد آن وقت عادات غذایی 
بسیاری از ما به اعتیاد شبیه است. بسیاری از غذاهای فراوری شده به گونه ای ساخته 
شده اند که پاداش های مغزی را فعال کنند درنتیجه می توانند منجر به بروز رفتارهایی 
اعتیادگونه در مصرف کنندگان شوند. بسیاری از این غذاها منجر به بروز اختلال هایی 
مانند چاقی مزمن شده اند که محصول پرخوری و ناتوانی در مهار آن است. برخی از 
محققان ادعا می کنند غذاهایی مانند چیزبرگر، چیپس و بستنی نه تنها اعتیاد آورند، بلکه 
اعتیاد به آن ها بیشتر از الکل، دخانیات و مواد مخدر است. گفته می شود که برخی از 
شرکت های مواد غذایی با اطلاع از ماهیت اعتیادآور مواد غذاییشان در چند دهه گذشته 
اقداماتی جدی برای جلوگیری از پاسخگویی انجام داده اند و اجازۀ تحقیق در این مورد 
تا  تولیدکننده مواد غذایی  از شرکت های بزرگ  را نمی دهند. گسترش سلطه برخی 
جایی پیش رفته است که از اواخر دهۀ 19۷0 شروع به خرید تعداد زیادی از شرکت های 
معروف رژیم غذایی کردند و از این طریق سود زیادی بردند چراکه محصولات خودشان را 
با رژیم های غذایی گره زدند. برای مثال شرکت هاینز که یک غول صنایع غذایی است یک 
شرکت فعال در زمینه رژیم غذایی و تناسب اندام را در سال 19۷۸ به قیمت ۷2 میلیون 
دلار خرید. در موردی دیگر شرکت نستله که تولید کنندۀ شکلات است در سال 200۶ 
یک شرکت مربوط به رژیم غذایی به نام جنی گریک را به مبلغ ۶00 میلیون دلار خرید. 
مثال های زیاد دیگری در این مورد می توان ذکر کرد که چگونه تولید کنندگان محصولات 
غذایی فراوری شده با شرکت های مربوط به رژیم های غذایی ادغام می شوند تا عادات 

غذایی ما را در کنترل خود بگیرند. 
صنایع غذایی در دادگاه ها مانع از طرح پرونده های قضایی مربوط به اعتیاد می شوند 
و صنعت رژیم های غذایی را تحت کنترل خود درآورده اند. »مایکل ماس« خبرنگار سابق 
نیویورک تایمز و دریافت کنندۀ جایزه پولیتزر به طور جدی در این زمینه تحقیق می کند. او 
در سال 2013 با انتشار گزارشی با عنوان »چربی قند نمک« وارد دنیای صنعت فراوری 
غذایی شد و گزارش های انتقادی زیادی در این باره نوشت. همچنین بعدها در این زمینه 
کتابی منتشر کرد که بخش هایی از مطالب فوق مربوط به این کتاب هستند. در این کتاب 
آمده است که شرکت ها چگونه برای دستیابی به سود بیشتر مسیر معتاد کردن افراد به 

مواد غذایی را می روند.
اعتیاد به غذا یا اعتیاد به مواد مخدر؟

شاید این عجیب باشد که اعتیاد به کوکائین را با اعتیاد به مواد غذایی مقایسه کنیم 
اما این مقایسه چندان هم بی ربط نیست. ده ثانیه طول می کشد تا دود سیگار مغز را 
تحریک کند و لذت ناشی از نیکوتین را در مغز ایجاد کند اما این زمان برای خوردن قند در 
حدود نیم ثانیه طی می شود یعنی 20 برابر سریع تر از سیگار. حتی افراد فعال در صنعت 
دخانیات تلاش کرده اند الگوها و قدرت فریب مواد غذایی را مورد استفاده قرار دهند. طی 
نظرسنجی که در سال 19۸۸ انجام شد از مردم خواسته شد که لیستی از موارد اعتیادآور 
تهیه کنند و سپس در دامنۀ 1 تا 10 آن ها را ارزیابی کنند. سیگار کشیدن و مصرف هروئین 

نمرۀ ۵/۸ گرفتند و پرخوری 3/۷ که خیلی با مصرف سیگار و هروئین فاصله نداشت.
اما غذاهای فرآوری شده لزوماً مانند توتون و مواد مخدر نیستند و بسیاری از افراد، از 
جمله برخی از متخصصان، این تصور را که اعتیاد آور هستند، کنار می گذارند. کتاب 
آقای ماس مدعی است که این عدم تمایل تا حدی ناشی از تصورات غلط درباره اعتیاد 
است. یک ماده لازم نیست همه را درگیر کند تا اعتیاد آور باشد. مطالعات نشان می دهد 
که برخی از افراد ممکن است درگیر در موادی که برای همه اعتیادآور هستند نشوند یعنی 
واکنش همۀ افراد به اعتیاد یکی نیست.  از این رو خیلی از غذاها می توانند افراد زیادی را 
دچار اعتیاد کنند اما تعداد دیگری را خیر. به همین خاطر این استدلال که چون غذاهایی 
خاص برخی افراد را درگیر نمی کنند پس اعتیاد آور نیستند استدلال غلطی است. در 

نتیجه غذا هم می تواند اعتیاد آور باشد.

چگونه از حنجره خود مراقبت کنیم؟
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: افراد با انجام یا پرهیز برخی 
کارها، می توانند از حنجره خود به خوبی مراقبت کنند تا علاوه بر حفظ سلامتی این 

عضو بدن، صدایی مناسب و رسا داشته باشند.
2۷ فروردین مصادف با 1۶ آوریل روز جهانی صدا )World Voice Day( نام گذاری 
شده و این موضوع فرصت مناسبی برای آشنایی بیشتر مردم با عوارض حنجره و صدا 

است.
دکتر سمیرا آقادوست به مناسبت روز جهانی صوت روز جمعه در گفت و گو با خبرنگار 
گروه دانشگاه و آموزش ایرنا افزود: خودداری از مصرف دخانیات از جمله سیگار و الکل، 
رعایت بهداشت مواد غذایی و حفظ رطوبت کافی جنجره از مواردی است که در حفظ 

سلامتی حنجره نقش بسیار مهمی دارند.
وی ادامه داد: نوشیدن آب به صورت منظم و مداوم در طی روز باعث می شود حنجره 
همواره مرطوب باشد؛ بنابراین به مردم توصیه می شود که در طول روز آب کافی بنوشند و 

یا از دستگاه بخور برای حفظ رطوبت حنجره استفاده کنند.
آقادوست به مردم توصیه کرد که از زیاده روی در مصرف چیزهایی که موجب خشکی 
حنجره می شود از جمله محصولات کافئین دار مانند چای، قهوه، شکلات و کاکائو  

اجتناب کنند.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: مراقب رژیم غذایی خود باشید 
و از زیاده روی در مصرف غذاهایی که باعث تحریک حنجره می شوند، مانند غذاهای 

چرب، با ادویه زیاد و فست فودها بپرهیزید.
وی تاکید کرد: مردم سعی کنند الگوی زندگی سالمی داشته و ورزش سبک روزانه را 
در دستور فعالیت های جاری خود قرار دهند. استراحت کافی داشته باشند و از تنش 
های عصبی بی مورد دوری کنند. آقادوست افزود: در صورت خستگی حنجره به صدای 
خود فشار زیاد وارد نیاورید. با صدای خیلی بلند صحبت نکنید، از صحبت کردن زیاد 

خودداری کنید و در فواصل به صدای خود استراحت دهید.
وی گفت: در صورت بروز گرفتگی یا تغییر در کیفیت صدا که بیش از دو هفته طول 
بکشد، حتما به متخصص گوش و حلق و بینی و یا آسیب شناس گفتار و زبانی که در زمینه 

صوت درمانی تخصص دارد؛ مراجعه کنید.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: همیشه این جمله را به یاد داشته 
باشید که صدای شما بیانگر شخصیت شماست و صحبت کردن عامل ارتباطی مهم 
انسان ها با یکدیگر است. بنابراین هر گونه آسیب به حنجره در این ارتباط خلل وارد می 
کند.  آقادوست عنوان کرد: هرچند پیشگیری، بهترین راه جلوگیری از آسیب حنجره 
است، اما رعایت یک سری نکات ساده از آسیب حنجره جلوگیری می کند و انجام آن به 
خصوص برای کسانی که به مقدار زیاد از حنجره استفاده می کنند مانند خوانندگان، معلم 

ها و بازیگران و سایر صداپیشگان ضروری تر است.
وی افزود: مواردی از بهداشت صوتی به خصوص برای کاربران حرفه ای صوت، در بهبود 

اختلالات اولیه صدا و رفع گرفتگی های اولیه صوتی کمک کننده است.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران با بیان اینکه شیوع عارضه حنجره تفاوت 
چندانی در 2 جنس ندارد، گفت: شیوع این عارضه در افراد معمولی بین 10 تا 12 درصد 
است. شیوع این عارضه در افرادی که کاربر حرفه ای صدا، مانند خوانندگان، بازیگران و 

معلمان هستند، بیشتر است و حتی تا بالای ۵0 درصد نیز گزارش شده است.

کلسترول و تری گلیسیرید چه فرقی 
باهم دارند؟

کلسترول و تری گلیسیرید دو شکل از لیپید یا چربی هستند که در جریان خون شما 
گردش می کنند. هر دوی آنها برای زندگی شما ضروری هستند.

کلسترول برای ساخت و نگه داشتن قسمت های اصلی سلول ها مانند غشای سلول 
و همچنین ساخت چند هورمون اساسی از جمله استروژن، پروژسترون، ویتامین دی و 
استروئیدها بسیار مهم است. تری گلیسیرید نیز زنجیره ای از اسیدهای رب هستند که 
بخش اعظمی از انرژی مورد نیاز برای عملکرد بافت های بدن را تامین می کنند. بنابراین 

شما نمی توانید بدون هیچ یک از این چربی ها زندگی کنید.
اما هنگامی که سطح کلسترول خون و یا تری گلیسیرید بیش از حد بالا می رود، خطر 
ابتلا به حمله قلبی، سکته مغزی، بیماری های عروق محیطی و ... به میزان چشمگیری 

افزایش می یابد.
به همین دلیل باید نگران میزان این دو چربی در بدن باشید:

دو منبع برای کلسترول و تری گلیسیرید وجود دارد: منابع غذایی و منابع درون زا )که در 
بدن تولید می شوند(. چربی های موجود در رژیم غذایی از طریق روده جذب می شوند 
و سپس از طریق جریان خون به کبد می روند و پردازش می شوند. یکی از کارهای اصلی 
کبد این است که مطمئن شود تمام بافت های بدن شما کلسترول و تری گلیسیرید مورد 
نیاز خود را دریافت کرده اند. به طور کلی ، حدودا هشت ساعت بعد از غذا ، کبد کلسترول 
و تری گلیسیریدهای غذایی را از جریان خون می گیرد. در مواقعی که چربیهای رژیمی 
موجود نیست، کبد شما به خودی کلسترول و تری گلیسیرید تولید می کند. در واقع 

حدود ۷۵ درصد کلسترول بدن شما توسط کبد تولید می شود.
سپس کبد کلسترول و تری گلیسیرید را به همراه پروتئین های خاص در بسته های 
ریزشکل به نام لیپوپروتئین ها قرار می دهد که به گردش خون منتقل می شوند. کلسترول 
و تری گلیسیرید از لیپوپروتئین ها خارج می شوند و در هر کجا که مورد نیاز باشد، به 
سلولهای بدن تحویل داده می شوند. در این میان، تری گلیسیرید اضافی – یعنی آنهایی 
که بلافاصله برای سوخت و انرژی لازم نیستند - برای استفاده های بعدی در سلول های 

چربی ذخیره می شوند.
اختلال لیپیدی چیست؟

اگر در شما اختلال لیپیدی یا دیس لیپیدمی تشخیص داده شده است، این یعنی 
سطح کلسترول بد شما یا لیپوپروتئین با چگالی پایین و در اصطلاحLDLو همچنین تری 
گلیسیرید شما بیش از حد مجاز است. همانطور که گفته شد، مقادیر بالای این دو چربی 

خطر ابتلا به بیماری های قلبی را بالا می برد.
برای درک اینکه اختلال لیپیدی چیست، باید در مورد کلسترول بدانید. دو شکل 
کلسترول موجود در بدن شما یعنی لیپوپروتئین با چگالی کم و لیپوپروتئین با چگالی بالا 
یاHDLوجود دارد. ال دی ال یا همان کلسترول بد توسط بد از طریق غذاهای سرشار از 
کلسترول مانند گوشت قرمز یا لبنیات جذب می شود. این چری با سایر چربی ها و مواد 
موجود در خون شما ترکیب شده و باعث انسداد در شریان ها می گردد. انسداد در شریان 

ها، جریان خون را کاهش داده و باعث بروز حمله قلبی یا سکته مغزی می شود.
در مقابل ال دی ال، اچ دی ال، تاثیرات محافظتی بر قلب شما دارد. اچ دی ال کلسترول 

مضر را از شریان ها منتقل کرده و خطر ابتلا به بیماری های قلبی را دور می کند.
در مقابل این دو نوع کلسترول، تری گلیسیریدها هستند. بدن شما کالری اضافی 

موجود در بدن را که سوزانده نشده، تبدیل به چربی می کند.
فراموش نکنید که غیر از مصرف غذاهای پرچربی مانند پنیر و شیر پرچرب، استیک 
و کره، چربی های ترانس و روغن های حیوانی، عدم ورزش، استعمال سیگار و ژنتیک، 
تیروئید، سندرم متابولیک، سندرم  از جمله دیابت، کم کاری  برخی شرایط پزشکی 
کوشینگ، سندرم تخمدان پلی کیستیک، بیماری کلیوی و ... سطح کلسترول بد را بالا 

می برند.
تشخیص دیس لیپیدمی

برای بررسی میزان کلسترول، پزشک شما آزمایش خون تحت عنوان پروفایل لیپید را 
ترتیب می دهد. این تست کلسترول ال دی ال و اچ دی ال به همراه تری گلیسیرید را 
بررسی می کند. قبل از این آزمایش، پزشک به احتمال زیاد از شما می خواهد که حداقل 

۸ تا 12 ساعت از خوردن و آشامیدن مایعات خودداری کنید.
کلسترول تام شما نباید بیشتر از 200 میلی گرم در دسی لیتر باشد. شما باید از 

پزشکتان یاد بگیرید که طور نتایج پروفایل لیپید را تفسیر کنید.
انجمن قلب آمریکا تصویه می کند که سطح تری گلیسیرید ناشتا در هر فرد باید کمتر 
از 1۵0 میلی گرم در دسی لیتر و یا در حالت غیر ناشتا در یک فرد سالم باید کمتر از 200 

میلی گرم در دسی لیتر باشد.

اگر قصد شما از انجام فعالیت بدنی فقط این است وضعیت 
کلی سلامت خود را ارتقا دهید، پس نیازی به رفتن به باشگاه 
های ورزشی تخصصی ندارید. برخی از بهترین فعالیت های 
فیزیکی را بدون نیاز به حضور در این مکان ها می توانید برای 

حفظ تندرستی انجام دهید.
گروهی از تمرینات ورزشی که ساده نیز به نظر می رسند، 
می تواند برای حفظ سلامت شما شگفت انگیز باشند، وزن 
شما را کنترل کنند، منجر به بهبود تعادل و دامنه حرکت 
شوند، منجر به تقویت استخوان و حفاظت از مفاصل شده و از 

مشکلات مثانه و از دست دادن حافظه جلوگیری کنند.
مهم نیست که در چه سنی باشید و یا سطح تناسب اندامتان 
چقدر باشد، چون در اینجا ۵ نوع فعالیت بدنی معرفی شده که 
به شما کمک می کند بسیاری از بیماری ها، از جمله بیماری 
های قلبی، دیابت، فشار خون بالا، سرطان روده بزرگ و ... را 

از خود دور کنید:

پیاده روی: پیاده روی، ساده اما قدرتمند است. این ورزش 
به شما برای کاهش سطح کلسترول، تقویت استخوان ها، 
حفظ فشار خون، افزایش خلق و خو و کاهش خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی و دیابت بسیار کمک می کند. تعدادی از 
مطالعات نشان داده اند که این ورزش منجر به بهبود حافظه 
و مقاومت در برابر از دست دادن حافظه مرتبط با سن نیز می 

شود.
عضلات  تقویت  به  منجر  تمرینات  این  کگل:  تمرینات 
کف لگن و مثانه می شود و یک راه طولانی برای پیشگیری 
از بی اختیاری ادرار است. این ورزش  ها به بهبود بسیاری از 
مشکلات پس از زایمان کمک می  کنند. تحقیقات نشان داده 
است که زنانی که در طول حاملگی به طور مرتب این ورزش  ها 
را انجام می  دهند بهتر می  توانند پس از زایمان بی  اختیاری 
را کنترل کنند. حتی در صورتی که این ورزش  ها در زمان 
حاملگی انجام نشوند ولی به فاصلی کوتاهی پس از زایمان 

شروع شوند، باز هم می  توانند در کاهش بی اختیاری کمک 
کننده باشند.

شنا کردن: شناور بودن در آب برای از بین بردن درد مفاصل 
بهترین تمرین ورزشی محسوب می شود. شنا برای افراد مبتلا 
به ورم مفاصل نیز مفید است. تحقیقات نشان داده که این 
ورزش وضعیت روانی را نیز بهبود می بخشد و خلق و خو را 
افزایش می دهد. ایروبیک در آب نیز یکی دیگر از گزینه های 
ورزش در آب است که منجر به سوخت کالری بیشتر می شود.
تای چی: این هنر رزمی چینی ورزشی برای آرامش ذهن 
و بدن است و مراقبه در حال حرکت نیز نامیده می شود. تای 
چی شامل یک سری از حرکات ظریف و در دسترس است 
که منجر به حفظ تناسب اندام در تمامی سنین می شود. 
این ورزش بخصوص برای افراد مسن مفید است زیرا منجر به 

حفظ تعادل می شود.
عملکرد  حفظ  برای  وزنه  کردن  بلند  قدرت:  آموزش 

عضلات و ماهیچه ها بسیار مفید است ضمن این که منجر به 
سوزاندن کالری بیشتر و حفظ وزن مناسب می شود. به گفته 
کارشناسان ورزشی، انجام این ورزش ها به حفظ عملکرد مغز 

در سالهای بعد زندگی کمک می کند.

ورزش هایی که در هر مکان و زمانی می توانید انجام دهید
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اینکه  بر  تاکید  با  شهری  مسائل  کارشناس  یک 
شهرداری  بر  دقیقی  نظارت  شهری  پارلمان های 
را،  آن  دلیل  نداشتند،  شده  دسته بندی  صورت  به 

بی تخصصی برخی اعضای شورای شهر دانست.
به  دست  مختلفی  چالش های  با  امروز  شهرهای 
گریبانند؛ از مسائل کالبدی همچون بافت فرسوده 
و  کار  کودکان  همچون  اجتماعی  مسائل  تا  گرفته 
زباله گرد. هدف از شکل گیری شوراهای شهر به عنوان 
چالش های  حل  و  پیگیری  مردم،  از  برآمده  نهادی 
شهری است. اما با گذشت نزدیک به ۵ دوره از عمر 
آنها  معتقدند  کارشناسان  بیشتر  شهر،  شوراهای 
کاهش  برای  خود  ظرفیت های  همه  از  نتوانستند 
مشکلات شهرها استفاده کنند. پرسش اینجاست که 
چالش های شهرها چیست و چرا شوراها در این حوزه 

ناکارآمدند؟
سید محسن طباطبایی مزدآبادی دبیرکل انجمن 
علمی اقتصاد شهری ایران گفت: برخی از مشکلات 
شوراها، کلی و کلان است که در همه شهرها وجود 
دارد و برخی دیگر هم مربوط به مسائل خاص هر شهر 
بوده که متناسب با سطح جمعیت، وضعیت بومی، 
برنامه بالادستی هر شهر، وضعیت اقتصادی، فرهنگ 
بومی و اجتماعی و گاهی بُعد بین المللی آنها متفاوت 
است. شهرها انتظاراتی از شوراها دارند تا شهرداری ها 

را نظارت و راهبری کنند و قانون گذار آنها باشند.
طباطبایی ادامه داد: در بیشتر شهرها بحث بافت 
درآمدهای  برنامه   فقدان  آلوده،  هوای  فرسوده، 
مشکلات  تراکم فروشی،  سیاست  شهری،  پایدار 
هماهنگی  عدم  و  بحران  مدیریت  پسماند،  و  زباله 
از  سیاست گذاری  و  اجرایی  موازی  دستگاه های  با 

مهمترین مشکلات مدیریت شهری است.
هسته های  فکر،  اتاق  نبود  از  شهرها  همچنین 
اندیشه ورز در لایه های مختلف مدیریت شهری و عدم 
شایسته سالاری رنج می برند. در این میان توجه ویژه 
شوراها به سمت شهرداری هاست و آنها بیش از اینکه 
شورای شهر باشند شورای شهرداری هستند و این 

آسیب بزرگی است.
گذشته،  سال های  طول  در  وی،  گفته  به 
با  شهرهایی  در  ویژه  به  غیرمجاز  ساخت وسازهای 
پتانسل تفریحی و گردشگری ترویج یافته است که 
البته در این مدت شوراها به لحاظ درگیر شدن با این 
موضوع دچار مشکلات قضایی و پیگیری حقوقی 

شده اند.
در  انسانی  نیروی  تعداد  یادآوری  با  طباطبایی 
شهرداری ها افزود: این موضوع شوراها و خود نیروی 
انسانی را تهدید می کند؛ در واقع این نیروی انسانی به 
نوعی احساس عدم امنیت شغلی می کند. گاهی این 
عدم امنیت شغلی، به کاهش کیفیت در محیط کار یا 
بعضا تخلفاتی منجر می شود و نیروی انسانی پیش 
از اینکه از سیستم اداری خارج شود، آسیب هایی را 
متوجه آن خواهد کرد. راهکار این است که برای نیروی 
انسانی کار تعریف شود، یعنی تلاش کنند بهره وری 
نیروی انسانی را بالا ببرند؛ نه اینکه با تعدیل بخواهند 

هزینه های شهر را پایین بیاورند.
گسیخته  لجام  هزینه های  طباطبایی،  اعتقاد  به 
شهر هم بسیار مهم است. در این میان، برنامه توسعه 

شهریِ درستی برای ساماندهی این هزینه ها تدوین 
نمی شود و در صورت تدوین، نظارت بر اجرای آن از 
سوی شوراها به خوبی صورت نمی گیرد. البته فقدان 
قانون مدیریت یکپارچه شهری از جمله مسائلی است 
که سال ها برای بسیاری از شهرها مطرح بود که نتیجه 

ناهماهنگی دستگاه های متولی است.
خصوصی  بخش های  سرمایه گذاری  درباره  وی 
سیستم  عمل  در  گفت:  نیز  شهری  مدیریت  در 
PPT و مشارکت بخش عمومی و خصوصی خیلی 
می شد  حوزه  این  در  که  حالی  در  نگرفت  صورت 
اشتغال و کارآفرینی خوبی ایجاد کرد. باید پروژه های 
توسعه عمرانی خوبی در بخش خدماتی، عمرانی و 
زیرساختی صورت بگیرد که متاسفانه این موضوع در 

برخی از شهرها اصلا مشهود نبود.
نبود اتاق فکر در نظام مدیریت شهری

جزیره ای  و  معاونت ها  ناهماهنگی  به  طباطبایی 
عمل کردن بخش های مختلف شهرداری نیز اشاره 
کرد و گفت: تغییرات پی درپی مدیران لایه ها میانی 
به  بسیاری  آسیب های  پایینی،  رده ها  و  عملیاتی 
مدیریت شهری وارد کرده است. خدمات الکترونیکی 
شهر موضوعی بود که به آن توجهی نشد و توسعه 
پیدا نکرد. قرار بود از شهرالکترونیک به سمت شهر 
هوشمند حرکت تا به کاهش یا حذف ترافیک منجر 

شود که این قضیه هم محقق نشد.
اعتقاد وی، موضوع مهم دیگر فقدان پژوهش  به 
مراکز  زیرا  است  شهری  مدیریت  نظام  در  کاربردی 
رسالت خود  به  تحقیقات شهری عملا  و  مطالعات 
در این حوزه عمل نکردند. آنها نتوانستند یک طرح 
ترافیکی جامع ارائه دهند که شهرداری بداند هزینه 
اتلاف سوخت و وقت در شهر به دلیل اصلاح وضعیت 
ترافیکی و عدم هماهنگی مدیریت یکپارچه شهری 
یا مدیریت هماهنگ شهری چه هزینه هایی را برای 
شهروندان به دنبال دارد. یا برای طرح های راهبردی و 
کاربردی شهرداری ها چه کسی عنوان کرده است که 
هزینه ترافیک شهری در یک کلانشهر می تواند تا سه 
هزار میلیارد تومان در بخش سوخت و بخش اتلاف 

وقت، به مردم آسیب بزند.
در  ساخت وساز  هزینه  و  درآمد  نیست  مشخص 
محدوده حریم شهرها کجا می رود و چه اتفاقی برای 
آن می افتد و غالبا شفاف نیست.این کارشناس مسائل 
شهری، به داشتن برنامه مناسب مدیریت شهری در 
حریم شهرها به ویژه در مناطق حاشیه ای اشاره کرد و 
افزود: مشخص نیست درآمد و هزینه ساخت وساز در 
این محدوده کجا می رود و چه اتفاقی برای آن می افتد 
و غالبا شفاف نیست. همچنین، رعایت نکردن عدالت 
در تعیین حقوق بازنشستگی کارکنان این حوزه در 
دوره های مختلف به ویژه در این دوره، کارکنان را نگران 
کرده است. از همین رو آنها تلاش می کنند برخی 
پُست در رده های بالا برای خودن در نظر بگیرند تا 
بتوانند از حق بازنشستگی بالا برخوردار شوند. این 
نشان می دهد که نظام منابع انسانی شهرداری ها باید 
توسط اعضای شورای شهر متخصص حوزه مدیریت 
منابع انسانی نظارت و کنترل شود و هم برنامه های 

نوینی در این خصوص انجام دهد.
وی ادامه داد: غالبا شهرداری ها به دلیل فاصله های 

مدیریتی، یکدیگر را بازی می دهند و عملا درگیر برخی 
از بازی ها می شوند یا شورا تصور می کند شهرداری از 
سواد کافی برخوردار نیست و یا شهرداری طوری رفتار 
می کند که شوراها از مسائل اطلاع ندارند و بیشتر در 
تدوین، تصویب، اصلاح و اجرا لوایح ناهماهنگی دیده 

می شود.
در  تهران  شهردار  نیافتن  حضور  وی،  اعتقاد  به 
مختلف،  زمان های  در  دولت  هیات  جلسه های 
آسیب های بسیاری داشته است. از همه بدتر این دوره 
بود که شهردار مدتی شرکت کرد و بعد شرکت نکرد که 
آسیب آن بیش از ادوار گذشته است. علاوه بر این، 
کارکنان  ورزشی  و  رفاهی  درمانی،  خدمات  کاهش 
شاغل و بازنشسته و عدم توزیع امکانات عادلانه برای 

آنها در این زمینه در شهرهای مختلف دیده می شود.
دبیرکل انجمن علمی اقتصاد شهری ایران در ادامه 
در مصوبه های  ثروت  و  مراکز قدرت  نفوذ  اعمال  به 
کمیسیون هایی همچون ماده ۵ اشاره کرد و گفت: 
افزایش بی رویه مجتمع های تجاری، آسیب بسیاری 
مجتمع های  کرد.  شهرها  اقتصادی  بدنه  متوجه  را 
تجاری به ویژه مال ها و ابر مجتمع ها در ظاهر به نفع 
و  به ضرر هویت مدیریت شهری  اما در باطن  شهر 

بسیاری از شهرهاست.
علاوه بر این، هزینه های تمام شده بسیاری از کلان 
پروژه ها با برآورد اولیه مطابقت ندارند. البته بخشی 
برمی گردد  کلان  اقتصاد  مشکلات  و  تورم  به  آن  از 
اما بیشتر مربوط به مشکلات اقتصاد شهری است. 
متخصص  شهرداری ها  از  کدام  هیچ  در  متاسفانه 
علمی و اجرایی اقتصاد شهر اصلا دیده نشده است 
مشخص  مردم  و  شهروند  برای  آن  محصول  چون 

نیست.
نبود نظارت بر عملکرد شهرداری

گفت:  مشکلات  این  دلایل  درباره  طباطبایی، 
بر  دقیقی  نظارت  شهری  پارلمان های  متاسفانه 
شهرداری به صورت دسته بندی شده نداشتند و اگر 
هم داشتند گزارش جامعی به مردم در این حوزه ارائه 
نکردند. دلیل این ماجرا، عدم تخصص اعضای شورای 

شهر است.
وقتی فهرست شورا برای هر شهری بسته می شود 
ارائه کنند،  و احزاب و گروه ها می خواهند فهرست 
مهمترین کاری که باید انجام دهند این است که از 
همه تخصص ها، هم به شکل عملی و هم به شکل 

اجرایی را در فهرست قرار دهند.
نباید از یک طیف، چندین فرد مشابه در فهرست 
قرار گیرند. ما باید در نظر بگیریم که شهرداری چندین 
معاونت دارد و برهمین اساس باید عضو متخصص 
در شوراها انتخاب و معرفی شود. برنامه های غالب 
آرمانی  و عملا  کوتاه مدت  اعضای شورا، مقطعی، 
است یا با شعارهای ژورنالیستی، پوپولیستی و یا گاهی 

اپوزوسیونی سعی در مطرح کردن خود دارند.
 به اعتقاد وی، بحث دخالت مدیریت شهری در امور 
مرتبط با انتخابات بسیار مهم است. دخالت بی برنامه 
نیازهای  گرفتن  نظر  در  از  فارغ  تخصص  بدون  و 
شهرداری مضر است. اگر می خواهند ورود و مشارکتی 
داشته باشند باید حتما در قالب برنامه های مدون و 

شفاف باشد تا به توسعه شهری منجر شود.

در گفت و گو با یک کارشناس مسائل شهری مطرح شد

چالش های امروز مدیریت شهری؛ شوراها کجا ایستاده اند؟

اجتماعی

مدیرکل پست استان قم خبرداد:

جابجای 7 میلیون مرسوله پستی 
درسال گذشته

مدیرکل پست استان قم با بیان اینکه کرونا باعث رشد چشمگیر ارسال بسته های 
پستی در سال گذشته شد، گفت: هفت میلیون و 12 هزار مرسوله وارده و صادره 

سال 99 توسط پُست قم جا به جا شد.
ابوالفضل باقری منش   افزود: از مجموع مرسوله های جا به جا شده در سال 
گذشته، چهار میلیون و ۷1 هزار  مرسوله از قم به سراسر کشور ارسال گردیده 

است.
وی ادامه داد: همچنین 2 میلیون و 941 هزار مرسوله ثبتی، بسته و عادی، سال 
99 به قم وارد و توسط کارکنان اداره کل پست این استان به گیرندگان آن تحویل 

داده شده است.
مدیرکل پست قم با اشاره به ظرفیت های فرهنگی و وجود چاپخانه های برجسته 
کشور در این استان اظهار داشت: به دلیل محدودیت های کرونایی و اعمال 
ممنوعیت تردد میان استانی، خریدهای اینترنتی در سال گذشته نسبت به مدت 
مشابه سال 9۸ رشد چشمگیری داشت که جا به جایی و تحویل این بسته ها به 

عهده اداره کل پست قرار داشت.
وی با اشاره به تغییر رویکرد مردم به خریدهای اینترنتی به صورت بسته های 
پستی  افزود: با افزایش خریدهای اینترنتی، پُست در این میان رابط بین خریدار 
و فروشنده شد و همین امر باعث شد نوع مرسولات به ویژه در نیمه نخست سال 

گذشته اغلب به صورت بسته و امانت پستی باشد.
وی ادامه داد: میزان بسته های پستی صادر شده از قم در سال 99، یک میلیون 
و 420 هزار مرسوله بوده که این آمار نسبت به سال 9۸، 1۸۵ درصد رشد داشته 
است. مدیرکل پست قم افزود: همچنین سال گذشته با ثبت 2 میلیون و ۵۷0 هزار 
مرسوله صادره از قم، تعداد مرسوله های ثبتی صادره از قم، ۷3 درصد نسبت به 

سال قبل از آن رشد داشته است.
باقری منش با بیان اینکه حجم مرسوله های بسته ای وارده به قم در سال گذشته 
۷9۵ هزار مرسوله بوده است گفت: تعداد مرسوله های ثبتی وارده به قم نیز با 2 

میلیون و 3۷0 هزار مرسوله، 1۵ درصد رشد داشته است.
وی بیان کرد:  تمام تلاش شرکت ملی پست این است که با بهره گیری از سیستم 
های نوین حمل ونقل و نیروی انسانی ماهر،  تمام مرسولات پستی را با نهایت دقت 
و ظرافت انتقال دهیم تا کوچک ترین آسیبی به آن ها وارد نشود. مدیرکل پست قم 
ادامه داد: به تمام نامه ها و بسته های تحویل داده شده به اداره کل پست استان 
برای ارسال به اشخاص و نهادهای دیگر،  کد رهگیری تعلق می گیرد و مراجعین 

می توانند در هر زمان با این کد از آخرین وضعیت ارسال بسته خودآگاه شوند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم خبرداد:

افزایش ۱2 درصدی ظرفیت عرضه 
سوخت سی ان جی 

 مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گفت: سال گذشته 12 
درصد ظرفیت عرضه سی ان جی در سطح استان افزایش یافت و درحال حاضر 
امکان عرضه سی ان جی به میزان ۵۶ هزار متر نرمال مکعب درساعت وجود دارد.
سید محمود طاهری افزود: هم اینک فقط از 30 درصد این ظرفیت بهره برداری 

می شود.
وی اضافه کرد: ۷0 درصد ظرفیت توزیع سی ان جی در استان بدون استفاده 

است و این توانایی وجود دارد به درخواست تمام مشتریان پاسخ داده شود.
به گفته وی، عدم پراکندگی مناسب جایگاه های سی ان جی در استان موجب 

ایجاد صف های طویل در برخی جایگاه ها می شود.
طاهری گفت: دراوایل سال 99، به دلیل شیوع بیماری کرونا کاهش مصرف 
سی ان جی محسوس بود، ولی در ماه های بعد جبران شد، به طوری که در پایان 

سال تغییری در مصرف سی ان جی نسبت به سال 9۸، مشاهده نشد.
نوروز 1400، مصرف  تعطیلات  پایان  تا  پارسال  اسفندماه  از 2۸  افزود:  وی 

سی ان جی نسبت به مدت مشابه سال گذشته تغییر محسوسی نداشت.
وی بیان کرد: سال گذشته 2 جایگاه سی ان جی در استان مورد بهره برداری قرار 
گرفت و ظرفیت یک جایگاه نیز افزایش یافت و این برنامه در سال جاری نیز تکرار 
خواهد شد. به گفته مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی، سال گذشته مصرف 
نفت گاز درنیروگاه سیکل ترکیبی 1۶ درصد افزایش یافت و مصارف غیرنیروگاهی 
3.۵ درصد کاهش یافت که در مجموع مصرف نفت گاز حدود 2 درصد افزایش 
نیاز  مورد  نفتی  فرآورده های  به موقع  تامین  کرد:  اضافه  وی  می دهد.  نشان 
بخش های مختلف مصرف و تامین سوخت نیروگاه سیکل ترکیبی از مهم ترین 

برنامه های عملیاتی سال جاری شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه قم است.
۸1 نقطه عرضه سی ان جی و بنزین در استان قم فعال است که از این تعداد، در 
۶1 جایگاه بنزین و در 41 جایگاه نیز سی ان جی عرضه می شود؛ در20 جایگاه 
صرفا سی ان جی و در 21 جایگاه به صورت مشترک بنزین و سی ان جی عرضه 

می شود.
  

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:
تولید گیاهان دارویی در قم افزایش می یابد

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: تولید گیاهان دارویی در استان 
با استقرار واحدهای فرآوری محصولات در کنار زمین های کشاورزی، افزایش 

می یابد.
عباس پورمیدانی اظهارداشت: راهبرد افزایش سطح زیر کشت گیاهان دارویی 
همچون گل محمدی در استان را با استفاده از ایجاد صنایع تبدیلی درکنار بستر 
تولید این محصولات دنبال می کنیم تا این فعالیت ارزش افزوده بیشتری برای 

کشاورزان قمی به دنبال داشته باشد.
وی افزود: طی سال های اخیر توجه به کشت گیاهان دارویی در قم به عنوان 
یک اولویت مهم مورد توجه سازمان جهاد کشاورزی استان بوده است و هم اکنون 
سطح زیر کشت گل محمدی به عنوان یکی از گیاهان دارویی کشت شده در قم 
حدود ۵00 هکتار است که این روند در آینده با توجه به استقرار صنایع تبدیلی 

و فرآوری همچون گلاب گیری صنعتی و اسانس گیری گسترش خواهد یافت.
وی ادامه داد: گیاهان دارویی کشت شده درقم کیفیت بسیار بالایی دارد و به 
عنوان مثال گل محمدی کشت شده در استان از جمله بهترین نمونه های آن در 
سطح کشور است که مورد تایید کارشناسان قرار گرفته و می تواند بازار مناسبی را به 
خود اختصاص دهد. پورمیدانی گفت: درهمین رابطه و با توجه به شعار سال، به 
دنبال آن هستیم تا با تسهیل فرآیندهای مرتبط با صدور مجوزهای لازم و همچنین 
حمایت بیشتر از سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت در عرصه فرآوری گیاهان 
دارویی در استان، قم را به یکی از مراکز اصلی تولید این محصولات تبدیل کنیم. 
وی بیان کرد: استقرار واحدهای فرآوری گیاهان دارویی در قم علاوه بر فراهم کردن 
زمینه های گسترش سطح تولید این محصولات در زمین های کشاورزی،  موجب 

افزایش قابل توجه فرصت های شغلی در بخش کشاورزی استان نیز می شود.
 

یک مقام مسئول دراداره کل راه و شهرسازی قم خبرداد:

صدور دستور توقف ۱۵۰ پروژه ساختمانی
 رئیس اداره توسعه مهندسی و نظارت بر مقررات ملی ساختمان راه و شهرسازی 
قم گفت: در راستای برخورد با تخلفات در حوزه ساخت و ساز و ضوابط شهرسازی، 

سال 99 دستور توقف 1۵0 پروژه در این استان صادر شد.
 اسماعیل اسدی در گفت و گویی، با تاکید بر اینکه هرگونه ساخت و ساز بدون 
رعایت مقررات ملی ساختمان و ضوابط شهرسازی تخلف محسوب می شود اظهار 
داشت: در سال 1399 واحد نظارت عالیه از ساختمان های سطح شهر و استان 
قم بازدید مستمر به عمل آورده اند و بنا به گزارش های ارسالی 1۵0پروژه به دلیل 
تخلف در ساخت و ساز و مقررات ملی متوقف شد. وی افزود: از مجموع 2 میلیون 
و ۵00 هزار متر مربع پروانه صادر شده در سال گذشته در این استان تعداد ۷42 

بازدید، توسط ناظرین عالیه این اداره کل انجام شده است.

 معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم مطرح کرد:

جذب سهمیه کالاهای مورد نیاز ماه رمضان
 معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: سهمیه 
کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در ماه مبارک رمضان برای عرضه مناسب در بازار قم 

جذب شده است.
تخصیص  برای  که  پیگیری هایی  با  راستا  دراین  کرد:  بیان  پروان  امیرحسین 
کالاهای اساسی مورد نیاز مردم در قم انجام شده است، یکهزار و ۸00 تن روغن 
ویژه خانوار برای استان اختصاص یافته است که توزیع آن توسط شرکت های پخش 
کارخانه های تولید کننده انجام می شود، در همین رابطه هماهنگ های لازم نیز با 

اتحادیه های مرتبط صورت گرفته تا توزیع به شکل مناسب انجام شود.
وی افزود: ۷۵0 تن روغن نیز سهمیه ویژه برای صنوفی که مصرف روغن دارند 
همچون تالارها، رستوران ها، اغذیه فروشی ها و قنادی ها درنظر گرفته شده است که 
جذب و توزیع این سهمیه توسط مباشران در حال انجام است، البته در ماه گذشته 
نیز ۷۵0 تن روغن ویژه صنوف در میان متقاضیان توزیع شده است و خوشبختانه با 

انجام پیش بینی های لازم کمبودی در این زمینه وجود ندارد.
وی ادامه داد: در موضوع شکر نیز ۵20 تن سهمیه به استان اختصاص یافته است 
و مباشران جذب و توزیع به اداره کل غله و خدمات بازرگانی قم معرفی شده اند، امور 
مرتبط با حمل این محصول به استان نیز انجام شده و هم اکنون سهمیه شکر جذب 
شده در کارخانه ها در حال بسته بندی و توزیع میان واحدهای صنفی، فروشگاه های 

زنجیره ای و تعاونی های مصرف است.
پروان گفت: برای تامین قند مورد نیاز مردم نیز، قسمتی از سهمیهجذب شده 
شکر برای تولید قند در اختیار کارخانه های تولید قند قرار گرفته است، قند باید در 
قالب بسته بندی  به قیمت 10 هزار و ۵00 تومان عرضه شود و شکر نیز باید در بسته 

بندی های یک کیلوگرمی به قیمت هشت هزار و ۷00 تومان عرضه شود.
وی ادامه داد: در خصوص برنج نیز، ۶00 تن سهمیه به استان قم اختصاص 
یافته است که توزیع این محصول در بازار نیز مانند شکر با معرفی مباشران به اداره کل 
غله و حمل آن به استان در جریان است، برنج عرضه شده در استان از نوع هندی 

است که به قیمت هر کیلوگرم 1۸هزار و ۵00 تومان به فروش می رسد.
از سوی مجموعه های  بیان کرد: در ماه مبارک رمضان تقاضاهای زیادی  وی 
تهیه بسته های  و  برای اجرای طرح مواسات  و خیرین  مانند هیات ها،  مختلف 
معیشتی است که خوشبختانه با سهمیه های جذب شده برای استان درخواست ها 
در این رابطه را نیز پاسخ دادیم و اقلامی که برای تدارک بسته های خود نیاز داشتند 

را تامین کردیم.
پیرامون  و تجارت قم  و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن  بازرگانی  معاون 
وضعیت توزیعمرغ نیز گفت: تامین این محصول با سازمان جهاد کشاورزی است و 
تلاش زیادی می کنیم که نیاز استان به مرغ را با گسترش حجم تولید تامین کنیم، 
اما در عین حال برای افزایش حجم توزیع به منظور تامین نیاز خانوار و اصناف، 
سهمیه مرغ منجمد نیز برای مصرف استان جذب می شود، در همین رابطه ماه 
گذشته 400 تن مرغ منجمد به قم اختصاص یافت و در کنار مرغ گرم تولید استان 
میان مردم توزیع شد، برای ماه مبارک رمضان نیز در حال پیگیری هستیم تا سهمیه 
مناسبی از مرغ منجمد را جذب کنیم و در کنار توزیع مرغ گرم، آن را نیز به بازار عرضه 

کنیم تا مردم نگرانی در این رابطه نداشته باشند.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم  خبرداد:

سرمایه گذاری ۱.۸ میلیارد تومانی برای 
بهسازی بازار کهنه

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم از سرمایه گذاری 1.۸ میلیارد 
تومانی شهرداری برای بهسازی بازار کهنه خبر داد.

مجتبی سبحانی ثابت با اشاره به آخرین وضعیت بازار کهنه قم اظهار کرد: از حدود 
سه سال قبل پیگیری هایی انجام دادیم و جلساتی با اهالی و کسبه این بازار داشتیم 

و موافقت آنها برای کفسازی و بهسازی بازار کهنه گرفته شد.
وی با تاکید بر اینکه پس از این توافق جلساتی با سازمان میراث فرهنگی داشتیم تا 
اعتباری از طریق دولت برای سقف  بازار کهنه اختصاص یابد گفت: شهرداری نیز از 
طریق سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر مباحث زیرساختی و کفسازی و بهسازی 

جداره را انجام دهد.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر قم با بیان اینکه شهرداری از طریق 
ماده 31 پیمان این پروژه را منعقد کرده است افزود: کار کفسازی بازار کهنه آغاز 
شده و پس از کفسازی، اجرای سقف پروژه از طریق سازمان میراث فرهنگی انجام 

خواهد شد.
وی بیان کرد: شهرداری حدود 1.۸ میلیارد تومان برای کفسازی پروژه اختصاص 
داده و پس از اجرای سقف جداره سازی پروژه نیز با مشارکت اهالی اجرا خواهد شد.
سبحانی گفت: به زودی ورودی های بازار کهنه مسدود خواهد شد تا تردد خودرو 
در محدوده نداشته باشیم تا خدشه ای به امکانات و زیرساخت هایی که در حال ایجاد 

است وارد نشود.
وی با تاکید بر اینکه هدف ما تبدیل بازار کهنه به بازار صنایع دستی و قطب 
اقتصادی شهر قم است افزود: برنامه داریم در این محل که فضای گردشگری هم 

خواهد بود محصولات سنتی و صنایع دستی عرضه شود.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم :

کلید توسعه قم توجه به حوزه 
سرمایه گذاری است

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم با اشاره به مشکلات اقتصادی 
جاری و توجه به جذب سرمایه گذار برای اجرای پروژه های شاخص شهری گفت: 
اجرای  راستای  در  و جلب سرمایه گذار  به سرمایه گذاری  توجه  قم  توسعه  کلید 
پروژه های شاخص مدنظر مدیریت شهری است، که این مهم با توجه به وضعیت 

اقتصادی موجود موردتوجه شورای اسلامی شهر بوده است.
مدیریت  در  درگیر  نهادهای  تعامل  و  مشارکت  بر  تأکید  ضمن  اخوان  مجید 
شهری اظهار کرد: لازمه اجرای پروژه های شاخص شهری و درواقع وظایف ذاتی 

شهرداری ها، یاری و تعامل سایر نهادهای همسو در این حوزه است.
وی ادامه داد: بودجه شهرداری قم با توجه به مشکلات اقتصادی موجود با عنایت 
به اولویت های مدنظر تبیین شده است، اما در این میان عدم تخصیص بودجه به 

شهرداری ها در سال 1400 نکته قابل تأملی است.
اخوان با اشاره به قطع  کمک های اندک مالی دولت اظهار کرد: در سال جاری 
هیچ ردیف مالی برای کمک به شهرداری ها تخصیص داده نشده است و صرفاً این 

نهادها را به دریافت عوارض برای اجرا و پیشبرد برنامه های خود متکی کرده است.
وی افزود: شهر مقدس قم با جایگاه خاصه خود و تأکیدات رهبر معظم انقلاب بر 
تغییر مناسب در این مرکز شیعی، نیازمند توجه مناسب و نگاه ملی به آن است، با 
توجه به همین انتظارت، تکیه بر دریافت عوارض و اجرای پروژه های شاخص قطعاً 
امکان پذیر نخواهد بود. اخوان با اشاره به افزایش هزینه های شهرداری ها اظهار کرد: 
در حال حاضر سالانه بالغ بر 400 میلیارد تومان صرفاً برای نگهداری فضای سبز 
و جمع آوری زباله هزینه می شود، در این میان افزایش هزینه های جاری و حقوق 
پرسنل و ... امکان رسیدن به نقطه مطلوب در اجرای این پروژه ها را محدود کرده 

است.
 

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم اعلام کرد

مهلت ثبت نام در کاندیداتوری 
هیات مدیره سهام عدالت قم

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت: متقاضیان عضویت در هیات 
مدیره شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت استان قم تا 2۸ فروردین ماه برای ثبت نام 
فرصت دارند. عادل علیپور در گفت و گویی افزود: متقاضیان کاندیداتوری در هیات 
setan. مدیره شرکت سرمایه گذاری استان قم با مراجعه به »سامانه ستان« به نشانی

seo.ir  می توانندنسبت به ثبت نام در مهلت تعیین شده اقدام نمایند.
وی تصریح کرد: فقط سهامداران غیر مستقیم سهام عدالت و افرادی که سهام 
شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت استان را از بازار سرمایه خریداری کرده اند 
و دارای سهام در شرکت سرمایه گذاری استان هستند، می توانند برای کاندیداتوری 

در هیات مدیره شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت، ثبت نام کنند.

از: امیر پروسنان

کندی  و  نوروزی  سفرهای  واسطه  به  خود  چهارم  فصل  در  کرونا  داستان 
واکسیناسیون و چرخش ویروس جهش یافته در سراسر کشور از وضعیت قرمز 

گذشته و در حال نزدیک شدن به وضعیت سیاه است.
نمودارهای ابتلا و بستری به علت کووید 19 در ایران به سرعت و با شیب عمودی 
در حال بالا رفتن است. نمودارهایی که تا پیش از تعطیلات و قبل از سفرهای 
نوروزی، سر به زیرتر و آرام تر بودند و با تلاش همه جانبه توانسته بودیم مرگ های 
دو رقمی در روز را برای چند ماه تجربه کنیم اما اکنون باز هم به مرگ های سه رقمی 
در روز رسیدیم و این وضعیت با توجه به کندی روند واکسیناسیون احتمالا ادامه 

خواهد داشت.
هرچند بسیاری این روزها به واکاوی این اتفاق پرداخته اند، اما واقعیت این است 
که مجموعه ای از رویکردهای ناصحیح و بی توجهی ها منجر به این شده که در حال 
حاضر تعداد شهرهای با وضعیت قرمز کرونا در کشور به 29۵، نارنجی به 99، زرد 

به 4۵ و آبی به 9 شهر برسد.
رنگ آمیزی نقشه ایران به سمت سیاه

این که کدام تصمیم و در کدام مقطع زمانی منجر به این شد که وضعیت زرد و 
آبی روزهای آخر اسفند به وضعیت قرمز فروردین 1400 برسد را می توان از ابعاد 
مختلفی بررسی کرد و در این میان توپ را هم در زمین هم انداخت. ولی آن چه 
اهمیت دارد این است که درست بعد از تعطیلات نوروزی وارد چالش جدی به نام 
موج چهارم کرونا شدیم و وضعیت به شکلی عجیب در حال پیش روی است. تا 
جایی که به گفته وزیر بهداشت، وضعیت نقشه های کرونایی به سمت قرمزتر شدن 

و حتی رنگ سیاه می رود.
سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی روز 22 فروردین 1400 
گفت: کشور در اسفند 1399 سرشار از نقاط آبی و زرد بود، اما امروز نقاط قرمز 
فراوان و نقاط آبی بسیار نایاب داریم. برآورد ما این است که هفته جاری و آتی نقشه 

کرونا به مراتب قرمزتر و سیاه می شود.
وی افزود: قبل از پایان سال به مردم اعلام کردم و به مسئولان گفتم، پیش بینی ها 
این است که به سمت وضعیت خطرناکی می رویم. به زبان های مختلف این مساله 
را بیان کردیم، گاهی با تمنا و الماس و گاهی با هشدار. گفتیم مردم سفر نروید و 
گرفتاری جدید ایجاد نکنید. با تلاش همکاران توانستیم موج سوم کووید19 را 
در کشور مهار کنیم با این که مدتی بیش از یک ماه ویروس جهش یافته در استان 
خوزستان ما را گرفتار کرده بود، اما با لطف خدا توانستیم مرگ ها را در حدود ۵0 
تا ۶0 نفر نگه داریم. گفته بودم اگر دقت نکنیم فروردین و بهار خیلی سختی را 

خواهیم داشت.
امنیتی،  کمیته  جلسه  چهارمین  و  شصت  در   1400 فروردین   23 نمکی 
اجتماعی، انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا که در وزارت بهداشت برگزار شد نیز 
بیان کرد: در اپیدمی می گویند اگر در خوزستان پروانه ای پر زد، شما در خراسان 
جنوبی 24 ساعت بعد منتظر طوفانش باشید. اصلا در اپیدمی زرد و قرمز و نارنجی 
و آبی نداریم، ممکن است از نظر تعداد بیماران طبقه بندی کنیم، اما مگر می توانم 
به ویروس جهش یافته بگوییم حق دارم از یک نقطه بردارم و به نقطه دیگری ببرم؟ 

چنین حقی نداریم. در مدیریت اپیدمی ما باید دورتر را ببینیم، نه امروز را.
نگرانی برای موج چهارم جدی است

میان این مباحث که به واسطه تصمیم آزاد بودن سفرهای نوروزی و شکل گیری 
موج چهارم کرونا شکل گرفته، نگرانی برای خیز جدید بیماری کووید 19 در کشور 
واقعا جدی است. روندی عجیب که به سرعت در حال پیشرفت است و به نظر 

می رسد محدودیت های مبتنی بر رنگ بندی ها تاثیر چندانی در متوقف کردن 
وضعیت بستری و فوتی ها ندارد.

ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت درباره موج چهارم کرونا نیز گفت: 
اکنون نگران موج چهارم کرونا هستیم و پیش بینی ما این است که وضعیت از 
شرایط کنونی بدتر شود. در شرایطی هستیم که وزیر بهداشت هم می گوید وضعیت 
از قرمز فراتر خواهد رفت و ممکن است آن پاییز و آبان سیاه را که مرگ و میر تا حدود 
۵00 نفر افزایش یافت را دوباره تجربه کنیم. در شرایط عادی در کل کشور آمار مرگ 
و میر روزانه هزار الی هزار و ۵0 نفر بود که سالانه 3۸0 هزار فوتی می شود؛ وقتی 
روزانه 2۵0 فوتی در پی ابتلا به کرونا اعلام می شود، یعنی 2۵ درصد به فوتی های 

شرایط عادی اضافه شده که نگرانی بسیار مهمی است.
به هر حال موج چهارم کرونا در کشور به هر دلیلی شکل گرفته است. حالا درست 
باید به عقب برگشت و علاوه بر اصلاح و تسریع برخی فرآیندها، طرح های موفقی 
مانند طرح شهید سلیمانی را با شتاب بیشتری از کرونای جهش یافته به حرکت 

در آورد.
این که برای شکل گیری موج چهارم به دنبال مقصر باشیم، درد چندانی دوا 
نمی کند و تقریبا همه می دانند که کدام تصمیم ها منجر به این اتفاق شده و اصلا 
چرا مردم با وجود آگاهی کافی از خطر سفرها، دل به جاده زده و حداقل خودشان 
خودشان را محدود نکردند. بنابراین بهتر است در شرایط حاضر حداقل تصمیم 
درست گرفت و فکری به حال نقاط شلوغی مانند مترو و اتوبوس کرد یا اقدامات 
موثری مانند تعطیلی اداره های دولتی و بخش خصوصی را در مقاطعی کوتاه 

اجرایی کرد تا این خیز چهارم مهار شود.
در غیر این صورت باید حداقل یک یا دو ماه این شرایط را تحمل کرد و به سیاه 

شدن نقشه کشور تن داد.
در عین حال ستاد ملی مقابله با کرونا باید به فرآیند واردات واکسن کرونا به طور 

جدی ورود و موانع موجود را رفع کند.
مطالبه عمومی در شرایط حاضر، انجام واکسیناسیون با شتاب بیشتر است. 
وضعیت واکسیناسیون در کشور به هیچ عنوان مطلوب نیست و این موضوع منجر 

به سرخوردگی اجتماعی می شود.
فهرست واکسن های مورد تایید وزارت بهداشت اعلام شده و این وظیفه ستاد ملی 
مقابله با کرونا است که در زمینه واردات واکسن های تایید شده اقدام و در نتیجه 

فرآیند واکسیناسیون را سرعت ببخشد.

نگرانی برای موج چهارم جدی است؛

حرکت کرونا از آژیر قرمز به وضعیت سیاه
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وزیر نفت:

ظرفیت تولید پتروشیمی
 به ۴۰ میلیارد دلار می رسد

وزیر نفت با اشاره به اجرای طرح های جهش سوم در تولید پتروشیمی کشور گفت: 
ظرفیت تولید از 34 میلیارد دلاری که پیشتر برای سال 1404 اعلام شده بود به 40 

میلیارد دلار در سال 140۶ خواهد رسید.
»بیژن نامدارزنگنه« روز پنجشنبه در مراسم بهره برداری از طرح های وزارت نفت با 
حضور رییس جمهوری افزود: خوراک لازم برای ابر پروژه های جهش سوم افزایش 
ظرفیت تولید پتروشیمی ها نیز تامین و سرمایه گذاران آن مشخص و کار آن ها در این 

دولت آغاز خواهد شد.
وی ادامه داد: تعهد ما در سال 1399 این بود که طرح های پتروشمی به ظرفیت 2۵ 
میلیون تن بهره برداری شود و اکنون با تلاش شبانه روزی مدیران و کارکنان شاغل در 
این طرح ها،  با وجود فشار بیماری کرونا و تحریم های شدید که علیه صنعت نفت وجود 
داشت که اکنون این مجموعه در برابر ملت سربلند هستند که بزرگ ترین جهش در 

تاریخ پتروشیمی در سال 1399 را رقم زدند.
وزیر نفت با بیان اینکه  جهش دوم پتروشیمی اکنون آخرین گام های مستحکم خود 
را برای رسیدن به مقصد بر می دارد، گفت: جهش سوم و طرح های آن با قدرت در 
حال اجرا است که با افزودن سه تا پروژه  طرح های جهش سوم آغاز و به این ترتیب 
ظرفیت تولید ما از 34 میلیارد دلاری که درسال 1404 اعلام شده بود به 40 میلیارد 

دلار ظرفیت تولید درسال 140۶ خواهد رسید.
زنگنه با بیان اینکه نه تنها با یاری خدا طرح های جهش دوم را به سامان رسانده و اکثر 
آنها به پایان رسید، گفت: ریل گذاری مستحکمی هم برای دولت بعد صورت گرفته 

است.
وی ادامه داد:  تولید خوراک به اندازه کافی از اهداف بوده لذا عمده طرح های 
تامین خوراک پتروشیمی ها اجرا شده و بخش کمی هم در دست اجرا است و در نتیجه 

خوراک برای طرح های جهش دوم و سوم تامین شده است.
وزیر نفت گفت:  امروز دو دسته طرح یکی مجموعه طرح های پارسیان سپهر است 
و بخش دوم دو طرح فناورانه تولید کاتالیست است که به بهره برداری خواهد رسید.  
امروز با افتتاح طرح پارسیان سپهر چهاردهمین طرح از 1۷ طرحی که تعهد شده بود 

به بهره برداری خواهد شد.
وی ادامه داد: سه طرح دیگر در ظرف هفته های آینده با توجه به برنامه متمی که 

جنابعالی برای افتتاح طرح ها دارید، آماده است که افتتاح شوند.
به گفته زنگنه، شروع عملیات طرح پارسیان سپهر از سال 1393 و در جریان نخستین 
سفر استانی رییس جمهوری به استان فارس بود که  به صورت ویدئو کنفرانس در کنار 

پالایشگاه پارسیان در منطقه مهر آغاز شد.
وزیر نفت افزود: هدف از اجرای این طرح، جداسازی هیدروکربن های سنگین از 
گازهای تولید میدان های تابناک، شانول، وراوی و هما بوده است که در منطقه عمومی 

مُهر و لامرد واقع شده اند.
زنگنه با اینکه میدان های تابناک، شانول، وراوی و هما در دوران ریاست جمهوری 
آقای خاتمی توسعه یافته بود و پالایشگاه پارسیان هم در همان مقطع اجرا شد، گفت: 
این طرح در مرحله نخست قرار بود تنها در شهرستان مُهر اجرا شود اما سرمایه گذار به 
دلیل فنی و اقتصادی محکم این طرح را دو منطقه پارسیان )بخش نخست( و عسلویه 

)بخش دوم( اجرا کرده است.
وی میزان سرمایه گذاری در طرح پالایش پارسیان سپهر را 1.3 میلیارد دلار و درآمد 
سالانه آن را بیش از یک میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: این طرح از سوی ستاد اجرایی 
فرمان امام انجام شده است و سالانه 3.3 میلیون تن به ظرفیت تولید محصولات 

پتروشیمی می افزاید.
وزیرنفت با بیان اینکه با افتتاح طرح استحصال اتان پالایشگاه پارسیان سپهر در 
از تعهد افزایش ظرفیت تولید پتروشیمی )2۵ میلیون  مجموع 21.۵ میلیون تن 
تن( کشور عملیاتی شده است، افزود: ظرفیت تولید پتروشیمی با افتتاح سه طرح 

باقیمانده از مجموع 1۷ طرح برنامه ریزی شده به بیش از 24.۵ میلیون تن می رسد.
زنگنه با تاکید بر اینکه این طرح ها از مصادیق اقتصاد مقاومتی، مقابله با خام فروشی، 
تکمیل زنجیره ارزش افزوده و جهش تولید است، گفت: صنعت پتروشیمی در دوران 
تحریم ها یکی از ارکان اصلی مقاومت کشور بود به نحوی که براساس گزارش بانک 
مرکزی نزدیک 90 درصد ارزی که در سال گذشته در سامانه نیما عرضه شد از سوی 

شرکت های پتروشیمی بوده است.
دیگر  از  را  پتروشیمی  محصولات  صادرات  مقاصد  به  تنوع بخشی  همچنین  وی 

اقداماتی دانست که اگرچه سخت بود  اما در این سال ها اجرایی شد.

یک مسئول وزارت صمت :

مشکلی در تامین بازار ماه رمضان
 وجود ندارد

مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت صمت اظهار داشت: مشکل جدی در فرآیند 
تامین وجود ندارد و همینطور کمبود خاصی گزارش نشده است. در مورد روغن، از 
برخی استان ها گزارشاتی به ما می رسد که انتظار تقویت میزان عرضه را دارند که دفتر 
برنامه ریزی ستاد تنظیم بازار این موضوع را از طریق واحدهای تولیدی ذی ربط پیش 

می برند.
کرد:  اظهار  رمضان  ماه  بازار  تنظیم  وضعیت  آخرین  مورد  در  بیک زاده  صدیف 
دستورالعمل ها برای توزیع کالای مشخص به سراسر کشور ابلاغ شده و در کارگروه های 
تنظیم بازار استان ها رصد می شود. بخش های مختلف به ۶ منطقه تقسیم شده و با 
ستاد تنظیم بازار استان ها به طور روزانه از طریق ویدیو کنفراس جلساتی برگزار می شود 
و مطالب مختلف مربوط به تنظیم بازار این کالاهای اساسی را مطرح می کنند تا ستاد 

تنظیم بازار کشور تصمیمات لازم را بگیرد.
وی افزود: روغن، برنج، شکر، گوشت قرمز و... کالاهایی هستند که در ماه رمضان 
میزان تقاضای آنها زیاد می شود اگر نیاز باشد که یکی از این کالاها تقویت شود، 
حتما در این مورد اقدام می شود. نظارت بر توزیع نیز در قالب طرح نظارتی از طرف 
سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها در حال انجام است که سازمان حمایت 

روزانه نتایج آنها روزانه منتشر می کند.
مدیرکل دفتر خدمات بازرگانی وزارت صمت در ادامه تصریح کرد: ممکن است میزان 
تقاضا در یک استان از میزان پیش بینی شده بیشتر باشد. برای اقلام پروتئینی از طریق 
موجودی انبار شرکت پشتیبانی امور دام و برای روغن نباتی، شکر و برنج از طریق 
موجودی انبار شرکت بازرگانی دولتی ایران که در سراسر کشور نمایندگی دارند، بازار 

متعادل می شود.
وی خاطرنشان کرد: مشکل جدی در فرآیند تامین وجود ندارد و همینطور کمبود 
خاصی گزارش نشده است. در مورد روغن از برخی استان ها گزارشاتی به ما می رسد 
که انتظار تقویت میزان عرضه را دارند و دفتر برنامه ریزی ستاد تنظیم بازار این موضوع را 

از طریق واحدهای تولیدی ذی ربط پیش می برند.
بیک زاده با اشاره به زمان مورد نیاز برای تامین میزان تقاضای بیش از برنامه ریزی در 
استان ها گفت: برنامه کلی به استان ها اعلام می شود اما این برنامه قابل انعطاف است. 
اگر میزان تقاضا در یک استان بیشتر از این برنامه باشد از طرقی که پیش از این گفتم 

طی 24 تا 4۸ ساعت تامین می شود.

بانک مرکزی اعلام کرد:  بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از صادرات سال های 
هماهنگی  عالی  شورای  مصوب   )2( ماده  کمیته  جلسه  در   139۷-1400

اقتصادی به تصویب رسید.
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از روابط عمومی بانک مرکزی، با تشکیل جلسه 
کمیته ماده) 2 ( چهاردهمین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی در تاریخ 
21 فروردین ماه سال جاری در بانک مرکزی، بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از 

صادرات سال های 1400-139۷ به تصویب رسید.
یکی از مهمترین بندهای این بسته ایفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات سال  
139۷ اعلام شده و در ذیل آن امده است: صادرکنندگانی که نسبت به فروش 
ریالی کالاهای صادراتی در بازه زمانی 22 فروردین 9۷  تا شانزدهم مردادهمان 
سال به عراق و افغانستان اقدام کرده و در موعد مقرر نسبت به ثبت اطلاعات فروش 
ریالی خود در سامانه جامع تجارت اقدام نکرده اند، حداکثر تا آخر فروردین امسال 
فرصت دارند تا با ثبت اطلاعات فروش ریالی خود در سامانه جامع تجارت، نسبت 

به رفع تعهدات ارزی مربوطه اقدام کنند.
البته  صادرکنندگانی که نسبت به فروش ریالی کالاهای صادراتی خود به سایر 
کشورها در بازه زمانی فوق اقدام کرده اند، پس از ارائه  مستندات به دبیرخانه کمیته 
اقدام ارزی، در صورت تایید و تعیین مهلت توسط کمیته اقدام ارزی، نسبت به ثبت 
اطلاعات فروش ریالی خود در سامانه جامع تجارت اقدام و تعهدات ارزی این گروه 

از صادرکنندگان رفع خواهد شد.
کالا،  صادرات  از  حاصل  ارز  وجود  احراز  صورت  در  آمده  بند  این  ادامه  در 
صادرکنندگان دارای پروانه صادراتی سال 139۷ امکان رفع تعهد ارزی مربوطه با 
رعایت شروط تعیین شده و تایید کمیته اقدام ارزی را به شکل فروش حواله ارزی 
در سامانه نیما،   واردات در مقابل صادرات خود و شرکت های هم گروه، بازپرداخت 
بدهی های ارزی و فروش ارز در سامانه سنا به شرط ارائه اظهارنامه ورود ارز خواهند 

داشت.
برای این امر ارائه درخواست مکتوب صادرکننده همراه با مستندات مربوطه 

حداکثر تا آخر تیرماه امسال به کمیته اقدام ارزی مستقر در سازمان توسعه تجارت 
ضروری است، متعاقبا با تایید کمیته، امکان رفع تعهد با رعایت شروط تعیین شده 

فراهم خواهد شد.
 بند دیگر این بسته درباره ایفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات سال های 
1400- 139۸ است که در ذیل آن قید شده: صادرکنندگان سال 139۸ تا پایان 
تیرماه 1400 و صادرکنندگان سال 1399 تا پایان شهریور ماه 1400  مهلت 
خواهند داشت تا با ایفای تعهدات ارزی صادراتی خود از معافیت های مربوطه 
بهره مند شوند. این مهلت صرفا برای تعیین تکلیف مالیاتی صادرکنندگان است 
و ارتباطی به مهلت ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان مندرج در بند )4( مصوبه 

1۷۷ ستاد هماهنگی اقتصادی ندارد.
صادرکنندگان سال های 139۸ و 1399 مکلفند 90 درصد ارزش پروانه های 
صادراتی اعلامی توسط گمرک  جمهوری اسلامی ایران را به چرخه اقتصادی 
چرخه  به  صادرات  از  حاصل  ارز  برگشت  های  روش  بسته  این  در  برگردانند. 
اقتصادی فروش ارز به صورت حواله در سامانه نیما، واردات در مقابل صادرات 
خود، واگذاری ارز حاصل از صادرات به غیر، بازپرداخت بدهی تسهیلات ارزی 
دریافتی از شبکه بانکی، صندوق توسعه ملی، حساب ذخیره ارزی و فاینانس و 
فروش ارز به صورت اسکناس به بانک ها و صرافی های مجاز با رعایت مقررات 

مربوطه معرفی شده است.
در ادامه آمده است با توجه به سهمیه واردات تعیین شده برای پیله وران و تعاونی 
های مرزنشین، واردات انجام شده مذکور تا سقف تعیین شده  وفق فهرست اعلامی 
وزارت صمت، به عنوان رفع تعهد ارزی مورد پذیرش قرار می گیرد، مازاد صادرات 

انجام شده نسبت به سقف یادشده، مشمول رفع تعهد ارزی صادراتی است.
 صادرکنندگان خدمات فنی و مهندسی با تایید وزارت صنعت، معدن و تجارت 
)کمیته ماده 19( و سایر اشخاص صرفاً پس از احراز اهلیت، اعتبار سنجی و در 
سقف تعیین شده توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت در سامانه جامع تجارت، 

امکان عرضه ارز در سامانه نیما را خواهند داشت.
 صادرکنندگان خدمات فنی و مهندسی مورد تایید سازمان برنامه و بودجه کشور، 
مکلف به بازگشت 10 درصد مبلغ کل قرارداد براساس صورت وضعیت )مورد تایید 

کارفرما و کمیته ماده 19( مطابق بسته هستند.
کالاهایی که برای آزمون به خارج از کشور صادر و برگشت داده نمی شوند و یا 
کالاهایی ک به منظور عرضه در نمایشگاههای خارجی ارسال می شوند با تایید 
وزارت صمت و بر اساس اطلاعات دریافتی از گمرک جمهوری اسلامی ایران 

مشمول ایفای تعهدات ارزی صادراتی نیستند.
 بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از صادرات سال های 1400-139۷ تاکید 
دارد: در صورت عدم برگشت ارز حاصل از صادرات در مهلت های مقرر، عدم 
ارائه خدمات توسط دستگاه های دولتی به شرح مندرج در بسته سیاستی اعمال 

خواهد شد.

بانک مرکزی اعلام کرد:

بسته سیاستی برگشت ارزهای صادراتی تصویب شد

آگهی مفقودی
 برگ سبز خودروی سواری پراید هاچ بک مدل 1391 به رنگ سفید-روغنی تیپ 111 به شماره موتور 4۶3041۷ و 
شماره شاسی s ۵430091۷1۷991 متعلق به فائزه صادقی مبارز به شماره ملی 03۷0۵۸۷۸9۸ مفقود گردیده است و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.
-----------------------------------------------------------

آگهی ابلاغیه
بدین وسیله به 1( خانم نگین خان بابائی نام پدر: حسین تاریخ تولد: 13۸1/0۸/02 شماره ملی: 03۷23۵۷00۸ 
شماره شناسنامه: 03۷23۵۷00۸ و 2( خانم اعظم خانبابائی نام پدر: حبیب اله تاریخ تولد: 132۵/0۶/30 شماره 
بشماره   139904030011001۸11/1 کلاسه  پرونده  بدهکار   193 شناسنامه:  شماره   03۸349۵9۷0 ملی: 

بایگانی 99019۵3 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد برابر نامه شماره 1۷۸۷ مورخ 
1399/0۸/1۵ اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم خط همراه بشماره 0912۶۵12۶13 

متعلق به مورث شما بازداشت و طبق نظریه ارزیاب به مبلغ 4۵/000/000 ریال ارزیابی گردیده لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی 
مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی 
دستمزد کارشناس سه نفره تجدیدنظر به مبلغ 300/000 ریال علی الحساب به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به 
اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. لذا طبق 
ماده 1۸ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد و فقط یک نوبت در روزنامه چاپ و منتشر می گردد. )م 

الف 13۸40(
رییس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند.
1-رأی شماره 1399۶0330002020332 مربوط به پرونده کلاسه 13991144300020022۵3مربوط به حسین 
یاری فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 22۶/۵0مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 21۸۵ و 21۸۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۸۵ دفتر 310)م الف9۵۶2(
2- رأی شماره 1399۶03300020219۵۶ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000219 مربوط به مختار 
افراسیابی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 21۷2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عبدالعلی بیگدلی آذری ورثه رضا بیگدلی آذری و تاجی بیگدلی آذری )م الف9۵۶3(
3- رأی شماره 1399۶0330002022131 مربوط به پرونده کلاسه 13991144300020003۶2 مربوط به جواهر 
قاسمی فرزند بهرامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 12۸/4۶مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 19۷0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابراهیم علی فرخ صفحه 43 دفتر 223)م الف9۵۶۵(
4-رأی شماره 1399۶0330002021204 مربوط به پرونده کلاسه 13991144300020010۸۶ مربوط به محمد 
حسابی نژاد فرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 22۷۷/1/300 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از محسن عباسی صفحه 42۷ دفتر 1۷4)م الف9۵۶۶(
۵-رأی شماره 1399۶03300020210۷2 مربوط به پرونده کلاسه 139۸114430002002440 مربوط به هادی 
یارمتاقلی فرزند سوارعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0/۶۸ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2190اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سیما خطیبی صفحه 2۵9 دفتر ۶۷)م الف9۵۶۷(
۶-رأی شماره 1399۶0330002022139 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001۶۵2 مربوط به غلامرضا 
نوبهاری فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 11۵/1۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 19۵۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عباس افسر)م الف9۵۷0(
۷-رأی شماره 1399۶033000200۷10۷ مربوط به پرونده کلاسه 139۸114430002001۵9۶ مربوط به مهدی 
فرهادی فرزند جواد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90مترمربع پلاک شماره 
1۸۷۶/۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نصراله سهرابی)م 

الف9۵۷1(
۸-رأی شماره 1399۶033000201۵4۸۷ مربوط به پرونده کلاسه 139۸114430002002۵04 مربوط به علی 
شعبانی فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 23مترمربع پلاک شماره 
1۵1/222 فرعی از 1939اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از وراث مرحوم مسعود روحی صفحه ۵44 دفتر ۷9)م الف9۵۷2(
9-رأی شماره 1399۶03300020204۷3 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001323 مربوط به قربانعلی 
طالبی جلیل فرزند شکرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت10۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2304اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

محمدحسین و علی ذوقی روشن صفحه ۵0 دفتر 10)م الف9۵9۷(
10-رأی شماره 1399۶0330002021922 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001۸1۸ مربوط به حسین 
حسینی آتدره سی فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵4/10مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1943/20اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه 4۶1 دفتر ۶23)م الف9۵9۸(
11-رأی شماره 1399۶0330002022230 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001۸40 مربوط به سید 
حبیب موسوی فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶1مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 194۶/90اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از ابوالقاسم گنجی صفحه 4۷1 دفتر 119)م الف9۵99(
به  مربوط  کلاسه 13991144300020001۸۵  پرونده  به  مربوط  شماره 1399۶033000202220۵  12-رأی 

محمدحسین صادقی فرزند زمان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 230۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از حسین زرین اقبال صفحه 19۶ دفتر ۸۸)م الف9۶00(
13-رأی شماره 1399۶03300020224۶9 مربوط به پرونده کلاسه 139911443000200133۷ مربوط به رشید 
کلانتری فرزند رستم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 19۷۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بهرامعلی 

قاسمی صفحه 129 دفتر ۵۵۵)م الف9۶01(
14-رأی شماره 1399۶03300020203۶0 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001403 مربوط به سمیه 
سادات کرباسی حسینی فرزند سید عیسی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 133/۵0مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۵31 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباسعلی داماد آرانی )نام خانوادگی به عامری اصل تغییر یافته (و کبری حسن 

پور صفحه ۵۵0 و۵۵3 دفتر 2۶4)م الف9۶02(
1۵-رأی شماره 1399۶03300020203۵۸ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000۶۵۷ مربوط به مجید 
عبدکریمی فرزند ماشااله در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
133/۵0مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۵31اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از عباسعلی داماد آرانی )نام خانوادگی به عامری اصل تغییریافته( و کبری حسن پور صفحه ۵۵0 و 

۵۵3 دفتر 2۶4)م الف9۶03(
به  مربوط   1399114430002000۷۷4 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330002020۸۶9 شماره  1۶-رأی 
رضیه کوچکی فرزند مرتضی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
113/1۶مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸۶۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از محمود و محمدجواد وفائی طجر صفحه ۵34 دفتر 31۸)م الف9۶04(
به  مربوط   1399114430002000۷۷۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330002020۸۷2 شماره  1۷-رأی 
علی وفائی فرزند هادی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
113/1۶مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۸۶۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از محمود و محمد جواد وفائی طجر صفحه ۵34 دفتر 31۸)م الف9۶0۵(
مربوط   1399114430002000۸49 کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶0330002019349 شماره  1۸-رأی 
به مساحت  بنا شده  احداث  آن  در  که  زمین  از ششدانگ قطعه  فرزند محمدعلی درقسمتی  قلیزاده  ابوالفضل  به 
4۵/۵0مترمربع پلاک شماره فرعی از 19۷2 و 19۷3اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 19۷3 اصلی تبدیل شده 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه امینی صفحه ۶۷ دفتر 

40)م الف9۶0۶(
19-رأی شماره 1399۶033000202201۸ مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001341 مربوط به محبوبه 
رنجبر صفی آباد فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 92/92مترمربع 
پلاک شماره 4 فرعی از 1۵۶۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت 

دفتر الکترونیکی 9۵3۶)م الف9۶0۷(
20-رأی شماره 1399۶03300020221۶۵ مربوط به پرونده کلاسه 1394114430002000991 مربوط به قنبر 
بیرام نژاد فرزند خالقویردی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 211مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 21۷0اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

مجتبی اکبرزاده صفحه 10 دفتر ۷۵)م الف9۶10(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:1۴00/01/۲8 
تاریخ انتشارنوبت دوم:1۴00/0۲/1۳
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی

تیم فوتبال استقلال ایران توانست در گام نخست خود در لیگ قهرمانان آسیا، 
الاهلی عربستان را با پنج گل درهم بکوبد. 

تیم فوتبال استقلال تهران در هفته اول مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا و در ورزشگاه الجوهره و از ساعت 00:4۵ بامداد روز جمعه به مصاف میزبان 
خود تیم الاهلی عربستان رفت که در پایان شاگردان مجیدی توانستند حریف خود 

را با نتیجه پنج بر دو شکست دهند.
فرهاد مجیدی رشید مظاهری، عارف غلامی، سیاوش یزدانی، وریا غفوری، 
محمد نادری)سبحان خاقانی(، مسعود ریگی، هرویه میلیچ)شیخ دیاباته(، سعید 
مهری)آرش رضاوند(، فرشید اسماعیلی، ارسلان مطهری و مهدی قایدی را برای 

این میدان به زمین فرستاد.
سرمربی الاهلی نیز محمد العویس، عبدالباسط الهند، محمد آل فتیل)ساریچ(، 
الموسی)الاثماری(  نوح  فتوحی،  ادریس  حسون،  عبدالله  هوساوی،  معتز 
،عبدالرحمن غریب)موقهوی(، متیریتا، سلمان المؤشر و عمر السوما را روانه این 
میدان کرد.   قضاوت این دیدار را احمد فیصل از اردن بر عهده داشت. احمد 

مونس و محمد بکار نیز در امر قضاوت او را کمک کردند. 
نیمه نخست این دیدار به تساوی یک بر یک رسید. در دقیقه ۶ بازی شوت میلیچ 
از روی ضربه آزاد پس از برخورد به دیوار دفاعی حریف مقابل پای فرشید اسماعیلی 
قرار گرفت و این بازیکن با یک ضربه دقیق موفق به باز کردن دروازه الاهلی شد. 
این بازیکن بعد از گل خود پیراهن محمد دانشگر مدافع مغضوب مجیدی را به 

دوربین ها نشان داد.
تیم استقلال در این نیمه حملات دامنه داری روی دروازه الاهلی داشت و بازی 
خود را به آنها دیکته کرد. پس از حملات استقلال این بار نوبت الاهلی بود تا 
حملات خود را روی دروازه استقلال ادامه دهد. این حملات سرانجام در دقیقه 2۵ 
نتیجه داد و این تیم صاحب یک پنالتی شد و عمر السوما موفق شد از روی ضربه 

پنالتی دروازه استقلال را باز کند.  
در دقیقه 29 بازی یک ضربه آزاد برای استقلال بدست آمد و قایدی با یک سانتر 
خوب، موقعیت بسیار خطرناکی برای تیمش ایجاد کرد و در نهایت ضربه سر 

یزدانی از بالای دروازه به بیرون رفت. فرشید اسماعیلی در دقیقه 3۶ شوت بسیار 
خطرناکی روانه دروازه حریف کرد که با بدشانسی به بیرون رفت. عمر السوما در 
دقیقه 3۷ و پس از چند خطای پشت سر هم اولین کارت زرد بازی را دریافت کرد. 

 آبی پوشان نیمه دوم این دیدار را توفانی شروع کردند. در دقیقه 4۶ این بازی 
یک موقعیت بسیار خوب برای اسماعیلی ایجاد شد اما این بازیکن با بدشانسی 
نتوانست گل دوم خود و تیمش را به ثمر برساند. شوت نادری در دقیقه ۵0 و با 

شکلی خطرناک به تیرک دروازه الاهلی برخورد کرد.
فشار بالای تیم استقلال روی دروازه حریف در دقیقه ۵۵ جواب داد و نادری موفق 
شد گل دوم را در شلوغی محوطه جریمه الاهلی به ثمر برساند. استقلال پس از گل 
دوم حملات خود را پایان نداد و فرار مطهری در دقیقه ۶۷ با پاس او به قایدی همراه 
شد تا مهجم شماره 10 آبی پوشان گل سوم تیمش را به ثمر برساند. المعاشر که 
معتقد بود گل استقلال در شرایط آفساید به ثمر رسیده اعتراض شدیدی به داور 

داشت که اعتراض او با کارت زرد همراه شد. 
تیم الاهلی بعد از گل سوم فشار خود را برای جبران نتیجه بیشتر کرد و توانست 
در دقیقه ۶9 توسط سوما به گل برسد. الاهلی در دقیقه ۸۵ این بازی و در صحنه 
ای نفس گیر شوتی روانه دروازه کرد اما مظاهری در پایان با خوش شانسی توانست 

توپ را از روی خط دروازه بگیرد. 
گل چهارم استقلال روی یک ضد حمله سریع بدست آمد. در این حمله قایدی 
توانست با شوت بسیار زیبا دروازه حریف را باز کند. اما این پایان کار نبود. دیاباته 
موفق شد با پنالتی که خودش بدست آورد، گل پنجم استقلال را برای تیمش به 

ارمغان بیاورد.  
تیم استقلال به عنوان یکی از چهار نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا 2021 
در گروه C با تیم های الاهلی عربستان، الدحیل قطر والشرطه عراق همگروه است. 

استقلال در حال حاضر صدرنشین گروه است. 
مجیدی: تیم برتر میدان بودیم

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: در هر دو نیمه تیم برتر میدان بودیم و 
توانستیم بازی با کیفیتی را ارائه دهیم. 

»فرهاد مجیدی« بامداد جمعه در نشست خبری پس از دیدار با الاهلی عربستان 
اظهار داشت: به تیم حریف خسته نباشید و به بازیکنانم نیز تبریک می گویم. 
تیم برتر میدان در هر دو نیمه بودیم. توانستیم تیم مقابل را به خوبی آنالیز کنیم و 
بازیکنان موفق شدند به بهترین شکل کار کنند. امیدوارم در بازی های آینده هم به 

همین شکل کار کنیم.  
وی ادامه داد: دلیل تعویض ها خستگی بازیکنان نبود بلکه ما جابجایی های 
تاکتیکی داشتیم. بازیکنانی که وارد زمین شدند، توانستند کیفیت خوبی داشته 

باشند و باعث شدند تا تیم بازی را بدست بگیرد.
سرمربی استقلال در مورد پیش بینی خود از گروهی که در آن قرار دارد،  گفت: 
هنوز نمی توانیم چیزی را پیش بینی کنیم زیرا دیدار های سختی پیش رو داریم. 
تا الان فقط یک بازی را با کیفیت خوب انجام دادیم. امشب همگی خوشحال 

هستیم اما از فردا روی دیدار با الشرطه تمرکز می کنیم.    
سرمربی الاهلی: استقلال بهتر از ما بود

سرمربی تیم فوتبال الاهلی عربستان گفت: داور بازی تاثیر مستقیم در پیروزی 
استقلال برابر ما داشت.  

»ریجکمپ« سرمربی رومانیایی الاهلی پس از شکست در این بازی در نشست 
خبری حاضر شد و اظهار کرد: باید در ابتدا بگویم که داور بازی تاثیر مستقیم در 
پیروزی استقلال داشت. ماه رمضان نیز بر عملکرد بازیکنان الاهلی تاتیر گذاشت.

وی افزود: باید به توانایی های بازیکنانمان اعتماد داشته باشیم. این اول کار من 
است. استقلال در طول بازی از ما بهتر بود. از اینکه با بازیکنان الاهلی کار می کنم، 

خوشحالم و امیدوارم در آینده بهتر شویم.
سرمربی الاهلی گفت: سه روز است که با این تیم کارم را شروع کردم و به طور 
قطع هنوز اطلاعات دقیقی از تیم ندارم. امیدوارم در آینده بتوانم کمک خوبی به 

این تیم کنم تا الاهلی در جایگاه اصلی خود بایستد.
قایدی: خوشحالم که با یک نتیجه خوب برنده شدیم

مهاجم باشگاه استقلال گفت: الاهلی را خوب آنالیز کرده بودیم. خوشحالم که با 
یک نتیجه خوب برنده شدیم. 

مهدی قایدی پس از درخشش و دبل در پیروزی پرگل پنج بر دو استقلال برابر 
الاهلی در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا عنوان بهترین بازیکن زمین را از آن 

خود کرد.
ستاره بوشهری آبی ها در پایان بازی اظهار داشت: اول از همه خیلی خوشحالم 
که بازی را با یک نتیجه خوب بردیم و از تمام بچه ها تشکر می کنم. همه زحمت 

زیادی کشیدند.
وی افزود: توانستیم با یک بازی که 11 نفر پشت هم بودیم برنده شویم. تیم 
الاهلی را خوب آنالیز کرده بودیم. در حال حاضر خیلی خوشحالم و می خواهم 

کنفرانس تمام شود و گلم را ببینم.
میلیچ: بازی اول همیشه سخت و حساس است 

مدافع کروات تیم فوتبال استقلال گفت: بازی های اول همیشه خیلی مهم و 
سخت هستند اما خوشحالم که توانستیم پیروز شویم. 

هرویه میلیچ بعد از پیروزی پر گل استقلال برابر الاهلی عربستان اظهار داشت: 
بازی های اول همیشه خیلی مهم و سخت هستند اما خوشحالم که توانستیم پیروز 

شویم. نبود تماشاگران در این دوره از مسابقات کار را سخت می کند. 
وی در مورد خطایی که منجر به پنالتی شد تصریح کرد: پنالتی شیرازه تیم ما 
را در نیمه اول به هم ریخت اما بین دو نیمه خودمان را پیدا کردیم و شرایط خوب 

برای ما خوب شد.
مدافع کروات استقلال بیان کرد: علاقه ندارم در مورد تیم های دیگر حرف بزنم و 

بهتر است در مورد تیم خودم صحبت کنم.
 در دیگر دیدار این گروه الدحیل قطر به دیدار الشرطه عراق رفت و این تیم را با 

نتیجه 2 بر صفر شکست داد.
تیم فوتبال استقلال دیدار بعدی خود را روز یکشنبه 29 فروردین برابر الدحیل 

انجام خواهد داد.

 تحقیر الاهلی برابر شاگردان مجیدی؛

توفان استقلال در گام اول آسیا علی چینی:

 استقلال شاهکار کرد؛ قائدی باید 
در اروپا بازی کند

 پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با اشاره به پیروزی قاطع آبی پوشان برابر الاهلی 
عربستان گفت: بازی هوشمندانه و غیرت مثال زدنی از جمله عوامل موفقیت در 
این دیدار بود و باید به »فرهاد مجیدی« و بازیکنان بابت این برد شیرین، تبریک 

گفت. 
»علی چینی« ، افزود: در دیدار بامداد جمعه  دو نیمه متفاوت را دیدیم. مجیدی 
با تفکر و شناخت، تیم را به زمین فرستاده بود و در تمام طول بازی شاهد یک بازی 
هدفمند و هوشمندانه از سوی آبی پوشان بودیم. استقلال برابر نماینده عربستان 
یک بازی خوب را به نمایش گذاشت و نتیجه ای که کسب کرد شوک بزرگی به 

فوتبال آنها بود و نشان داد ظرفیت و جایگاه ما در آسیا کجاست.
وی ادامه داد: در نیمه اول این بازی،  بازیکنان استقلال مدیریت بازی را در 
اختیار داشتند و در نیمه دوم با شناختی که از بازیکنان حریف به دست آوردند با 
انتقال سریع توپ از دفاع به حمله، بازیکنان الاهلی را تحت فشار قرار دادند که 
حاصل آن ۵ گل و کسب 3 امتیاز بود که در بازی اول لیگ قهرمانان آسیا بسیار 

مهم است و توان روحی تیم را بالا می برد.
مربی اسبق استقلال تاکید کرد: ما همیشه با فوتبال عربستان کُری داریم و 
این به یک عادت تبدیل شده است، غیرتی که دیشب بچه ها از خود نشان دادند 
حاصلش یک برد پرگل بود که برای ما خیلی مهم بود. استقلال در گروه سختی 
قرار دارد اما فراموش نمی کنیم که ما استقلال هستیم، الشرطه و الدحیل دیگر 
تیم های این گروه هستند و فکر می کنم الدحیل متفاوت تر از الاهلی باشد چرا که 
در خط میانی عملکرد بهتری دارند. اما مطمئن هستم کادر فنی و بازیکنان به این 

مساله واقف بوده و برای آن بازی نیز تدابیر خاصی را در نظر می گیرند.
بازیکن اسبق استقلال تهران که با این تیم در سال ۷۷ نایب قهرمانی آسیا را 
تجربه کرده، ادامه داد: یکی از مشکلاتی که در این بازی ها داریم زمان اندکی 
است که در اختیار کادر فنی و بازیکنان است، موضوع ریکاوری و مسایل ذهنی 
بسیار مهم است، اما برد در نخستین دیدار آن هم با این نتیجه کار را برای ما 

راحت تر کرد و امیدوارم در سایر بازی ها نیز شاهد همین عملکرد باشیم.
چینی در خصوص برخی اخبار مبنی بر انتقال »مهدی قائدی«، گفت: قائدی 
از جمله نوابغ فوتبال ایران است و زمانی که با »علی منصوریان« در استقلال 
بودیم به این تیم آمد. با احترامی که برای تمام هواداران قائلم اما اعتقاد دارم او 
باید فوتبالش را در اروپا ادامه دهد تا هم پیشرفت کند و هم برای فوتبال ما و تیم 
ملی افتخارآفرین باشد. البته همانطور که گفتم شاید هواداران این مساله را قبول 
نکنند اما فراموش نکنیم بازی در لیگ های عربی به صلاح نیست و بازیکنی مثل 
او باید در اروپا بازی کند و حضور در آن فضا را تجربه کند و شک نکنید در آینده 
فوتبال ملی ما بسیار مهم است. همانطور که کاوه رضایی و صیادمنش رفتند و 

امروز می بینیم چقدر سطح کیفی فوتبال آنها بالا رفته است.
باید چنین  و  بزرگ است  باشگاه  و یک  تیم  وی تصریح کرد: استقلال یک 
بازیکنانی را پرورش دهد تا به عنوان یک باشگاه بازیکن ساز نام خود را در فوتبال 
جهان معرفی کند و این هم از نظر مالی و هم ارتقای جایگاه باشگاه در رنکینگ 
جهانی بسیار موثر است. فراموش نکنیم اگر انتقال خوبی صورت بگیرد از نظر 
مالی برای باشگاه بسیار موثر است و می توانیم مهدی قائدی های بسیاری را 

شناسایی و پرورش دهیم که آینده باشگاه را تضمین می کنند.
مربی اسبق استقلال در مورد هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا تاکید کرد: 
بازی های اول در چنین مسابقاتی بسیار مهم است و خدا را شاکرم که نمایندگان 
فوتبال ایران عملکرد خوبی از خود به نمایش گذاشتند. استقلال که شاهکار کرد، 
تراکتور آن بازی سخت و عجیب را با تساوی به پایان رساند و فولاد هم با اقتدار از 
سد حریف خود گذشت. پرسپولیس هم در بازی اول موفق بود و این نشان داد 
ظرفیت فوتبال ما از سطح آسیا بالاتر است به شرط آن که مدیریت خوبی داشته 
باشیم و اجازه و فرصت حضور و فعالیت مربیان با تجربه و با دانش را بدهیم تا 
این روند سرعت بیشتری بگیرد و شاهد موفقیت فوتبال باشگاهی خود باشیم. 
امیدوارم  این اتفاقات خوب در هفته دوم لیگ قهرمانان آسیا هم ادامه داشته باشد 

و تیم های ایرانی بتوانند روند موفقیت خود را ادامه دهند.

حمید مطهری: 

پرسپولیس ژن قهرمانی دارد
 مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: همیشه برای قهرمانی تلاش می کنیم ولی 

ژن قهرمانی در خون پرسپولیس وجود دارد. 
»حمید مطهری« روز )جمعه( که به جای »یحیی گل محمدی« در نشست 
خبری پیش از دیدار پرسپولیس برابر الریان قطر حاضر شده بود،  اظهار داشت: 
همه جوره خود را برای این مسابقات آماده کردیم. طراحی و برنامه خوبی برای 
۶ مسابقه مرحله گروهی داریم. پرسپولیس DNA و ژن قهرمانی دارد و همیشه 
برای کسب این مهم تلاش می کنند. از طرفی بازیکنان با تعهد کامل وظایفشان 
را انجام می دهند. کار کردن با این بازیکنان برای ما لذتبخش است. بازیکنان ما 

همیشه برای قهرمانی و پیروزی تلاش می کنند.
وی افزود: لیگ قهرمانان آسیا همیشه مسابقات سنگینی بوده و تیم های 
خوبی در آن حضور دارند.   تفاوت امسال با سال های گذشته این است که با 
وجود تلاش های فدراسیون فوتبال هند از نظر امکانات با کمبودهایی مانند زمین 
تمرین مواجه هستیم. این ها بهانه نیست چرا که کسی بخواهد بهانه بیاورد در 
مسیر موفقیت قرار نمی گیرد. واقعیت این است که این کمبودها وجود دارد. 
تیمی که بخواهد قهرمان شود همیشه تلاش می کند و پرسپولیس هم از این 
شرایط مستثنی نیست. مطهری همچنین در خصوص برنامه این مقابل الریان 
چگونه خواهد بود، تصریح کرد: همه می دانیم پرسپولیس همیشه دنبال ارائه 
بازی کلاسیک، مالکانه و بازیسازی از عقب زمین است. باید از کل فضای زمین 
استفاده کنیم. این نکته بارز پرسپولیس است. استفاده از کانال های کناری 
و فضاها شگرد تیم ما است و سعی می کنیم همیشه عملکرد خودمان را به تیم 
حریف دیکته کنیم. وی اضافه کرد: در نیمه نخست بازی با الوحده،  فوق العاده 
بودیم و می توانستیم گل های بیشتری هم برسیم. در نیمه دوم هم طبیعی بود 
بخواهیم ضمن دفاع از نتیجه انرژی خود را حفظ کنیم. همه تیم ها نقاط ضعف و 
قوت دارند و الان فکر نمی کنم که زمان آن باشد که بخواهیم راجع به آن صحبت 
کنیم. مطهری یادآور شد: احترام ویژه ای برای الریان و سرمربی این تیم »لوران 
بلان« که از جمله افراد شاخص فوتبال است قائل هستیم. آنها تیم قابل احترامی 
هستند. در دوره های قبلی بلان مربی الریان نبود و آنها تغییراتی داشتند. ما هم 
با شمایل جدید در این دیدار به میدان خواهیم رفت. حریف را به خوبی شناسایی 
کردیم و می دانیم از چه راه هایی با این تیم ضربه بزنیم. می دانیم تیم حریف 
وابستگی زیادی به بازیکنان خارجی دارد. سعی می کنیم بازی را کنترل کنیم و 
نتیجه خوبی بگیریم. هوادارانمان هم مثل همیشه ما را حمایت کنند و از راه دور به 

ما انرژی مثبت بدهند و به شایعات توجه نکنند.
تیم های پرسپولیس و الریان قطر در هفته دوم از مرحله گروهی لیگ قهرمانان 

آسیا در سال 2021 روز شنبه ساعت 21:30 به مصاف هم می روند.

حسینی نخستین مدال آور وزنه برداری زنان: 
۱۴۰۰ سال پله های ترقی زنان وزنه بردار است

نخستین مدال آور وزنه برداری زنان گفت: سال 1400 برای زنان وزنه بردار یک پله 
ترقی نسبت به سال های گذشته محسوب می شود و به پیشرفت و رشد خواهند 
رسید. الهام حسینی اظهار داشت: وزنه برداری زنان در حال پیشرفت بود اما کرونا 
شرایط را از سال گذشته بهم ریخت و سالن ها تعطیل شدند و وقفه ای در پیشرفت 
وزنه برداری زنان ایجاد شد. وی افزود: وزنه برداری رشته ای است که باید مرتبا تمرین 
کنید و به صورت اصولی رکورد بزنید تا از دیگران عقب نمایند. مسلما در این مدت 
استقبال زیادی از این رشته شده است و علاقمندان بسیاری دارد.نخستین مدال آور 
وزنه برداری زنان عنوان کرد: در این یکسال گذشته دوستان و دیگر وزنه برداران بسیار 
تلاش، تمرین و پیشرفت کردند. در بخش عمومی شرایط برای همه یکسان نبوده اما 
آنان که در سطح حرفه ای کار کردند، رو به رشد بودند و این وقفه به آنان کمک کرد.  

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم از ساماندهی تیم بسکتبال شیمیدر برای حضور موفق در فصل آتی لیگ 
برتر بسکتبال خبر داد.

کمتر کسی است که در سطح اول ورزش ایران به ویژه رشته المپیکی بسکتبال نام شیمیدر و مدیرعامل موفق این باشگاه 
در عرصه اقتصاد و صنعت کشور و یکی از خیّرین و چهره های تاثیرگذار ورزش یعنی هنریک درغوکاسیان را نشنیده باشد، 
مدیرعامل مجموعه ای موفق که از سال 13۸۸ تیم داری در بسکتبال ایران را استارت زده و همواره حضوری موفق و نقشی 

تاثیرگذار در بسکتبال ایران داشته است.
مدیرعامل باشگاه شیمیدر می گوید حدود 12 سال قبل وقتی تیم داری در بسکتبال ایران را آغاز کردیم، تصور برخی افراد 
در متن و حاشیه بسکتبال، حضور مقطعی و کوتاه مدت ما در این عرصه بود اما شیمیدر اکنون سیزدهمین سالی است که 
در سطح اول بسکتبال ایران حضور دارد. شیمیدر در فصل 1400 – 1399 لیگ برتر بسکتبال ایران نیز خود را به جمع چهار 
تیم حاضر در مرحله پایانی رقابت ها رساند اما چیزی شبیه به نیمه نهایی سال 139۷ برای این تیم رخ داد و این تیم که از سال 

139۸ نماینده استان قم در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی بسکتبال ایران شده، نتوانست به فینال راه یابد.
این در حالی است که شیمیدر در مجموع عملکردی موفق در این فصل لیگ برتر بسکتبال مردان ایران داشت اما این تیم 
هنوز عطش قهرمانی دارد و مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم پس از پایان مسابقات تیم بسکتبال شیمیدر در 
مرحله نیمه نهایی فصل 1400 – 1399 پیکارهای لیگ برتر بسکتبال مردان ایران در پیامی خطاب به هواداران این تیم، 
نوید حضور یک تیم قوی  در دوره آتی لیگ برتر ایران را داد. هنریک درغوکاسیان ابتدا به تمجید از تمام هواداران شیمیدر و  
حمایت اهالی بسکتبال از این تیم پرداخت و سپس از رئیس و سایر اعضای فدراسیون بسکتبال ایران به واسطه برگزاری این 

فصل از مسابقات لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های کشور در شرایط سخت کرونایی قدردانی کرد.

چهار کشتی گیر مستعد استان قم با ایستادن روی سکوهای اول تا سوم در مسابقات کشتی فرنگی انتخابی تیم ملی 
جوانان ایران درخشیدند. برپایه این گزارش، مسابقات انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان ایران به منظور شناخت 
نفرات تیم اعزامی به رقابت های برون مرزی 2021 به میزبانی هیات کشتی استان کردستان در سالن آزادی شهر 
سنندج به انجام رسید و با درخشش چهار نماینده قم پایان یافت. نفرات برتر رقابت های انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی 
جوانان در حالی مشخص شدند که این انتخابی در اوزان ۵۵، ۶0، ۶3، ۶۷، ۷2، ۷۷، ۸2، ۸۷، 9۷ و 130 کیلوگرم 
به انجام رسید و نماینده های قم در اوزان ۵۵، ۶3، ۷2 و 9۷ کیلوگرم روی سکوهای اول تا سوم افتخار آفرینی کردند. 
این رقابت ها انتخابی تیم ملی برای مسابقات قهرمانی آسیا و جهان بود و در وزن ۵۵ کیلوگرم محمدمهدی جواهری 
از استان قم به مقام سوم دست یافت، وزنی که در آن امیررضا ده بزرگی از هیات فارس به همراه احمدرضا ناصرپور از 
هیات خوزستان بالاتر از نماینده قم اول و دوم شدند. در وزن ۶0 کیلوگرم محمدامین جبالی فر نماینده موفق قم در 
انتخابی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان ایران بود که به دیدار نهایی نیز راه پیدا کرد اما مغلوب ایمان محمدی از تیم 
هیات خوزستان شد و به مقام نایب قهرمانی این دوره از رقابت ها بسنده کرد، وزنی که در آن نماینده های خوزستان و 
چهار محال و بختیاری سوم و چهارم شدند. در وزن ۷2 کیلوگرم که امیر عبدی نماینده استان قم بود، این کشتی گیر 
با اقتدار از سد تمامی حریفان خود عبور کرد و مجوز حضور در دیدار نهایی را به دست آورد، ضمن اینکه رقابت برای 
کسب رتبه نخست را از مرتضی پورعیسی نماینده استان مازندران برد و با شایستگی سکوی نخست را تصاحب کرد. در 
وزن 9۷ کیلوگرم محمدصادق عبداللهی از استان قم نیز به دیدار فینال رسید ولی رقابت نهایی را به مرتضی القوسی از 
استان مازندران واگذار کرد و بدین ترتیب با کسب مقام نایب قهرمانی به کار خود در پیکارهای انتخابی تیم ملی کشتی 

فرنگی جوانان ایران پایان داد.

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم مطرح کرد:

ساماندهی شیمیدر قم برای قهرمانی در بسکتبال ایران
در سالن آزادی شهر سنندج ؛

۴ کشتی گیر قم روی سکوی برتر مسابقات جوانان ایران

برای  استقلال  هواداران  سال هاست  گفت:  استقلال  باشگاه  پیشکسوت 
قهرمانی مجدد در آسیا لحظه شماری می کنند و من دوست دارم باز هم تیم 

محبوبم را بر قله افتخار فوتبال آسیا ببینم.
»اکبر کارگرجم« سال ها در خط دفاعی استقلال به میدان رفت و با بازی های 

خوبی که از خود به نمایش گذاشت لقب سیم خاردار را دریافت کرد.
کارگرجم که عنوان مرد سال فوتبال ایران را نیز در کارنامه ورزشی خود دارد در 
اولین قهرمانی استقلال در آسیا نقش مهمی را ایفا کرد، او در مرحله نیمه نهایی 

پاس گل داد تا آبی پوشان راهی فینال شوند.

اولین  و خاطرات  استقلال  درباره  ایرنا  ورزشی  با خبرنگار  در گفت وگو  وی 
قهرمانی آبی پوشان در آسیا حرف زد. متن این گفت وگو را با هم می خوانیم.

سال ها از قهرمانی اولین قهرمانی در استقلال می گذرد، شما یکی از آن 
بازیکنان بودید.

یک روز فراموش نشدنی برای فوتبال ایران بود، ورزشگاه جای سوزن انداختن 
نبود، همه آمده بودند، حتی پرسپولیسی ها نیز برای تشویق استقلال آمده 
بودند. در بازی با استقلال نیز یک بر صفر جلو افتاد اما غلام  وفاخواه در دقیقه 
۸3 بازی را به تساوی کشاند و بعد، بازی به وقت های اضافی کشیده شد. هیچ 
وقت فراموش نمی کنم مرحوم منصور پورحیدری سانتر کرد و توپ به مسعود 
معینی رسید و او با شوتی سنگین و تماشایی گل دوم استقلال را به ثمر رساند تا 

اولین قهرمانی استقلال در آسیا شکل بگیرد.
آن مسابقه برای فوتبال ایران از اهمیت زیادی برخوردار بود.

آن مسابقه برای ما از اهمیت زیادی داشت، هیچ وقت فراموش نمی کنم شب 
قبل از بازی در هتل مارلیک حضور داشتیم، هواداران استقلال آنجا آمدند و 

خواهش می کردند هر طور شده حریف را شکست دهیم.  
بعد از بازی همه استقلالی ها به جشن و پایکوبی پرداختند.

همه مردم به کوچه و خیابان ریخته بودند؛ شاید باورتان نشود اما وقتی من به 
خانه رسیدم صبح بود، کوچه و خیابان را چراغانی کرده بودند و بابت این پیروزی 

و افتخار شیرینی پخش می کردند.
پیش از فینال و در بازی نیمه نهایی شما عملکرد فوق العاده ای داشتید.

در مرحله نیمه نهایی با نماینده اندونزی بازی داشتیم. در آن مسابقه یک بر 
صفر جلو بودیم و حریف برای جبران گل خورده تلاش زیادی می کرد. استقلال 
صاحب ضربه کاشته شد و من توپ را سانتر کردم و مرحوم غلامحسین مظلومی 

گل دوم را به ثمر رساند تا برد استقلال تضمین شود.
در همان سال با تیم  ملی قهرمان آسیا هم شدید.

دقیقا. بعد از اینکه با استقلال قهرمان آسیا شدیم راهی جام ملت های آسیا 

شدیم و توانستیم عنوان قهرمانی را به دست آوریم، در همان سال به عنوان مرد 
سال فوتبال ایران معرفی شدم تا رویایی ترین سال فوتبالی ام با این اتفاق شیرین 

تکمیل شود.
حالا استقلال برای برگزاری لیگ قهرمانان آسیا به عربستان رفته است.
به طور حتم استقلال کار سختی را برای رویارویی با حریفان خود پیش رو 
زیادی  این رقابت ها هزینه   برای  الدحیل  و  الشرطه، الاهلی  خواهد داشت، 
متحمل شده اند و آمده اند تا به مرحله بعدی این رقابت ها صعود کنند. استقلال  

این توانایی را دارد تا از خان اول عبور کند.
استقلال با فرهاد مجیدی در روند تاکتیکی خود تغییرات داشته است.

فرهاد مجیدی فصل گذشته هدایت استقلال را بر عهده گرفت و شناخت 
خوبی از این تیم دارد، او در بازی های اخیر به نوعی سعی کرده روحیه تیم را 
بالا برده و نظم و انضباط را در استقلال حکم فرما کند. من روند تیم را در این 
مدت که او هدایت استقلال را بر عهده گرفته مثبت می دانم و حتم دارم بهتر از 

این نیز خواهد شد.
خیلی ها اعتقاد دارند استقلال در خط دفاعی مشکل دارد، شما که 

سال ها در خط دفاعی استقلال بازی کردید نظرتان در این باره چیست؟
مشکل استقلال نبودن نفرات در خط دفاعی نیست و اتفاقا بازیکنان خوبی 
در این منطقه حضور دارند که هر کدام از آنها در ایران بهترین هستند. شاید در 
برخی از دیدارها عدم تمرکز و عدم جایگیری  مناسب باعث شده تا مشکلاتی 

شکل بگیرد اما این موضوع قابل برطرف شدن است.
تیم مجیدی این شانس را دارد که قهرمان آسیا شود؟

به  تاریخ خود دست  در  استقلال همواره  اما  نیست  نه درست  بگوییم  اگر 
کارهای بزرگی زده است و امیدوارم در فصل 2021 شرایط به گونه   ای رقم بخورد 
که استقلال ستاره سوم را برای هواداران به ارمغان آورد. سال هاست هواداران 
استقلال برای چنین افتخاری لحظه شماری می کنند و من دوست دارم باز هم 

تیم محبوبم را بر قله افتخار فوتبال آسیا ببینم.

کارگرجم: 
استقلالی ها تشنه قهرمانی در آسیا هستند
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نباید مقابل واقعیت های امروز کشور سکوت کرد؛ 

هراسان از مذاکره و نگران از احیای برجام

هراس از مذاکرات وین و احیای برجام، منتقدان را با کلیدواژه راستی آزمایی در 
حالی به مصاف دولت فرستاده است که قوه مجریه در مسیر احقاق حقوق هسته ای 
ایران از یک سو و رفع تحریم های ظالمانه از سوی دیگر در تلاشی بی پایان است و نه 

اجازه شرارت به دشمنان می دهد و نه از راستی آزمایی نگران است.
نشست وین و کمیسیون مشترک برجام از یک سو و انفجار در سایت هسته ای 
نطنز از سوی دیگر حکایت از جنگ دولت در دو جبهه دارد؛  جبهه نخست با سلاح 
مذاکره و با انگیزه رفع تحریم ها و جبهه دوم با استفاده از حق هسته ای ایران و افزایش 
غنی سازی اورانیوم به ۶0 درصد. در هریک از این سنگرها دولت با لشکر سومی از 
انتقادات و هجمه ها روبروست. حجت الاسلام »حسن روحانی« رییس جمهوری در 
جلسه روز چهارشنبه هیات دولت در توصیف شرایط حاضر سخنانی ایراد کرد که 

چند نکته قابل تامل است.
1-ترس از مذاکره نشانه ضعف است

مذاکره با غرب؛ به ویژه آمریکا یکی از تابوهای سیاست ایران پیش از روی کار آمدن 
دولت تدبیر و امید بود. سخن از مذاکره برای احقاق حقوق و حفظ منافع ملی، 
پیشنهادی بود که حجت الاسلام »حسن روحانی« به عنوان نامزد یازدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری مطرح کرد و مورد استقبال جامعه ایران در سال 92 قرار 

گرفت.
از سال ها  را پس  ایران  برجام حقوق هسته ای  امید، در  و  تدبیر  دولت نخست 
کشمکش تثبیت کرد و در مسیر رفع تحریم ها گام های بلندی برداشت. دستگاه 
دیپلماسی نشان داد که در حوزه مذاکره با جهان توانایی لازم را دارد و از این مفهوم نه 
تنها نباید ترسید. بلکه مذاکره بستر احیای یکی از شعارهای سه گانه وزارت خارجه 
یعنی مصلحت، است. گرچه دستاوردهای برجام با روی کار آمدن »دونالد ترامپ« 
آسیب دید اما اصل مذاکره ای که به مصلحت کشور و مردم است، در جهان پیچیده 

کنونی نباید آسیب ببیند.
این مهم در سخنرانی های مختلف رییس جمهوری مانند آنچه روز چهارشنبه 2۵ 
فروردین در جلسه هیات گفته شد؛ انعکاس یافته است. حجت الاسلام روحانی در 
نشست هیات دولت تاکید کرد: »ما با مذاکره مشکلی نداریم اما با منطق خودمان 
می ترسند.  وین  مذاکره  از  بعضی ها  نترسید.  وین  مذاکره  از  می کنیم؛   مذاکره 
آنقدر هم که شما نگران هستید که زود این مذاکره به نتیجه برسد و تحریم فوری 
برداشته شود که در انتخابات مشکل پیدا نشود، مذاکره این گونه که نیست. مذاکره 

پیچیدگی های خود را دارد لذا اینقدر نگران نباشید.«
اصول مذاکره علمی است که آن را از شعار دادن و بیانیه خوانی متمایز می کند و 
منطبق بر این اصول دو طرف مذاکره باید به زبان مشترک، موضوع واضح و روشن و 
تفاهم نسبی دست یابند و با توجه به سوابق مذاکراتی منتقدان کنونی دولت، طبیعی 

است که این گزاره ها از دیدگاه آن ها محلی از اعراب نداشته باشد.
نگرانی از موفقیت دولت نه به عنوان عضوی از سیستم سیاسی کشور بلکه در مقام 
رقیب انتخاباتی هم می تواند یکی از دلایل نگرانی و ترس مخالفان از مذاکره باشد که 
این روزها در قالب انتقاد از گفت و گوهای کمیسیون برجام در وین نمود یافته است. 
ترسی که در روابط بین الملل نه تنها نشانه عزت نیست و در مسیر مصلحت بلکه 
نشان دهنده ضعفی است که می تواند زمینه سوء استفاده طرف مقابل را فراهم آورد.

۲-مبارزه با زیاده خواهی ها زمان و مکان ندارد
حاکم شدن نگاه انتخاباتی و جناحی به موضوعات فراجناحی موجب شده است 
برخی با هر بهانه و رویدادی، از تعویق پروسه رفع تحریم های هسته ای ایران و احیای 
برجام دلواپس شوند. حجت الاسلام روحانی در توصیف این گروه ها تصریح کرده 
است: »ما باید جنگ اقتصادی را قطع کرده و به ظلم پایان دهیم، برخی ها می گویند 
دست ظالم باید قطع شود منتها کی، می گویند خوب نیست و در اردیبهشت و خرداد 
کراهت دارد. بگذارید به تیر برسیم آن وقت خوب است. دست ظالم را باید فورا قطع 

کرد تیر و مرداد ندارد.«
گروگانگیری معیشت و آرامش مردم چه از سوی دونالد ترامپ و با هدف نابودی 
ایران صورت گیرد و چه از سوی برخی از رقبای سیاسی داخلی با هدف تضعیف 
دولت، اقدامی در وهله نخست غیرانسانی و بعد غیرعقلایی است. البته رفتارهای 
غیرانسانی و عقلانی در دولت پیشین آمریکا، پیشینه طولانی داشت اما اگر گروه 
و جریانی در داخل کشور تعویق رهایی مردم از بند تحریم ها را با اهداف سیاسی 

خواستار باشد باید به شعارهای مردم دوستی و آرمان خواهانه آن ها مشکوک بود.
واضح ترین نتیجه رفع تحریم ها در شرایط کنونی؛ واردات واکسن و کاستن از 
تعداد مرگ و میرهای کرونا در کشور است و تعویق این مهم یعنی مرگ  یک انسان 
و هموطن. هرچه ظلم و تروریسم اقتصادی علیه مردم ایران زودتر و در هفته ها و 
ماه های آتی برداشته شود به همان میزان امید و اعتماد مردم به بهبود شرایط بیشتر 
خواهد شد که این افزایش بیش و پیش از آنکه به نفع روحانی و دولتش باشد به نفع 

مردم، نظام و دولت آینده خواهد بود.  
۳-دولت فرصتی برای رفع تحریم می خواهد

همزمان با افزایش تحرکات برجامی، راستی آزمایی وعده های آمریکا در توافق 
هسته ای به کلیدواژه جدیدی برای نقد دولت تبدیل شده است که قوه مجریه 
در مسیر رفع تحریم ها مصمم بوده و بسترهای لازم به منظور راستی آزمایی های 
احتمالی را آماده کرده است. رییس جمهوری در جلسه هیات دولت روز چهارشنبه 
به برخی از نگرانی ها درباره راستی آزمایی پاسخ داد و گفت: »برخی ها راستی آزمایی 
را بلد نیستند ولی ما راستی آزمایی را بلدیم. نیازی نیست شما برای راستی آزمایی 
غصه بخورید. ما راستی آزمایی را طراحی کرده ایم، وزیران ما راستی آزمایی را طراحی 
کرده اند، و می دانیم راستی آزمایی چقدر زمان می برد، زمان زیادی نمی برد.« در برهه 
کنونی و در فرصت 100 روزه باقی مانده تا پایان مسوولیت، تنها خواست دولت از 
منتقدان این است که اجازه دهند سد تحریم شکسته شود. دولت تدبیر و امید در 
100روز نخست روی کار آمدن خود هم توانسته بود سد سخن گفتن از حقوق خود 
با جهان را بشکند و به دیوار تحریم های هسته ای آسیب وارد سازد. همین توانایی 
هم آن ها را برای ادامه مسیر و رفع دوباره تحریم ها مصمم کرده، شرط این مهم اما 

همراهی همه نهادها و قوا و پرهیز از تصمیمات هیجانی است.
۴- دولت قاطعانه با شرارت ها برخورد می کند

رژیم  شرارت های  گفتن  نادیده  معنای  به  دولت  منظر  از  مذاکره  از  سخن 
صهیونیستی به عنوان مهم ترین مخالف توافق هسته ای و مذاکره ایران با جهان 
نیست. نشان مشهود و متاخر این گزاره هم آغاز غنی سازی ۶0 درصدی در پاسخ 

به عملیات خرابکارانه در سایت هسته ای نظنز با محوریت رژیم صهیونیستی است.
رییس جمهوری روز چهارشنبه خطاب به دشمنان ملت ایران گفت: »این که 
امروز ما اعلام کردیم IR۶ را در نطنز فعال خواهیم کرد یا غنی سازی را به ۶0 درصد 
خواهیم رساند، این پاسخ خباثت های شما است. نمی توانید شما علیه ملت ایران 
توطئه کنید و در نطنز جنایت کنید. دست شما را ما می بریم وقتی که جنایت کردید. 
دو دست شما را ما زدیم. یک با IR۶ زدیم و یکی با ۶0 درصد زدیم. معلوم است که ما 
نمی ایستیم و معطل نمی مانیم.« آغاز غنی سازی ۶0 درصد اورانیوم، در حالی است 
که مخالفان دولت از همان نخستین ساعات امضای قرداد برجام، فریادهای نابودی 
انرژی هسته ای در ایران سر دادند و مدعی بتن ریزی در سایت های هسته ای شدند 
و حتی رییس سازمان انرژی اتمی را تهدید به دفن کردن در آن سیمان ها کردند. 
حال این منتقدان دربرابر این پرسش که اگر سایت های هسته ای تعطیل و نابود شده 
بود؛ غنی سازی بیست درصدی و شصت درصدی چگونه طی مدت چندماه آغاز 
و اجرایی شد؟ گرچه منتقدان در این زمینه هم مانند بسیاری از واقعیت های امروز 
کشور و نیز نقش دولت سکوت می کنند اما در نگاهی منصفانه و با دیدن اقدامات 
و اظهارات دولتمردان می توانند دستکم برای چند هفته درگیری های جناحی و 
رقابت های انتخاباتی را کنار بگذارند تا دولت در مسیر احیای همزمان برجام و مقابله 

با زیاده خواهی ها و ماجراجویی های خارجی تمرکز مورد نیاز را داشته باشد.  

 یادگار امام ضمن تشریح وضعیت کنونی کشور به مسأله حضور خود در انتخابات 
پیش روی ریاست جمهوری پرداخت.  گفت: به هر حال اولین مسأله این است که باید 
سعی کنید امید را به جامعه برگردانید. مردم خیلی ناامید و قهر هستند و حق هم دارند. 

چرا که در این سال ها روش های درستی در مواجهه با جامعه انجام نگرفت.
یادگار امام آیت الله سیدحسن خمینی در دیدار با اعضای شورای مرکزی حزب 
اعتماد ملی ضمن تشریح وضعیت کنونی کشور به مسأله حضور خود در انتخابات پیش 
روی ریاست جمهوری پرداخت و تأکید کرد: همه نسبت به مملکت، آینده، فرزندانمان 
و گذشته تاریخی مان مسئولیت داریم؛ تلقی من هم این بود که شاید بتوانیم کاری 
کنیم که این امر در مورد شخص بنده دیگر امکانش فراهم نیست، اما نه به این معنا 
که به عنوان یک کنش گر، فعال، توصیه کننده و همدل حضور نداشته باشم؛ بلکه در 

عرصه حضور خواهم داشت.
سید حسن خمینی افزود: به نظرم ما در برهه بسیار مهمی از کشور هستیم نه از این 
باب که همیشه می گویند، برهه حساس کنونی بلکه واقعیت این است که امروز وضع 
معیشت مردم در دوره بسیار سختی است. البته ما هنوز به فقر نسلی بر نخورده و به فقر 
فرهنگی هم نرسیده ایم، ولی اگر فقر اقتصادی تا یکی دو نسل ادامه یاید، کار ممکن 

است به فقر فرهنگی کشد.
مشکل اصلی ما اقتصادی است، ولی راه حل سیاسی دارد

سید حسن خمینی خاطر نشان کرد: تا وقتی نتوانیم بر تحریم ها فائق بیاییم وضع 
همین است. دوستان اقتصاددان همواره گفته اند که اگر در ایران کالای استراتژیک 
»نفت«  از گردونه خارج شود، تفاوت بین بهترین دولت و بدترین دولت، فقط 20 درصد 
است. پس برای حل مشکل ما باید عزت مندانه مشکلمان را با دنیا حل کنیم.  امروز 

غربی ها ما را گیر انداخته اند و خوب هم از وضع ما اطلاع دارند.
وی تاکید کرد: از این طرف خودمان هم بعضا در داخل اشتباهات مهمی را مرتکب 
می شویم و مثلا به اشتباه در واقعه ای مثل رخداد اخیر در نطنز، اطلاعات سرّی را در 
رسانه ها می گوییم. وی تصریح کرد: وظیفه رییس جمهوری »تغییر دادن ریل« است. 
کار رییس جمهوری صرفا اقتصادی نیست. بلکه مدیریت همه جهات کشور است.  مگر 
هر رییس جمهوری در همه حوزه ها توان تخصصی دارد؟  قاعدتا او با همه حوزه های 
فرهنگ، اقتصاد، اجتماع، نفت، پتروشیمی و... آشنا نیست، بلکه وظیفه او این است 

که سیاستگذاری های کلان، ریل ها را عوض کند.
فرآیند شورای نگهبان هم خیلی برایم مهم نبود 

وی گفت: اما در مورد حضور خودم در انتخابات ریاست جمهوری نکته ای را باید 

بیان کنم. واقعیت این است که اصلا خودم بنای حضور نداشتم برای اینکه احساس 
مسئولیت نمی کردم و معتقد بودم افراد زیادی برای تصدی این مسئولیت حضور دارند. 
این تصمیم پابرجا بود تا اینکه با پیش بینی ها و ارزیابی های قابل توجهی مواجه شدیم. 
این را بگویم که بیش از اقبال افراد و جریانات خاص که به نوبه خود بسیار ارزشمند 
است، اقبال مردمی برای من مهم بود و از همین رو بود که ارزیابی ها برای من مهم بود.
 یادگار امام راحل افزود: تنها عاملی که من را در تصمیم گیری مردّد کرده بود - البته 
تصمیم هم نگرفته بودم - این بود که نکند فردای قیامت پیش خدا، روح امام، شهدا و 
آیندگان بگویند یک موقعی کاری از شما می آمد و نکردید. فرآیند شورای نگهبان هم 

خیلی برایم مهم نبود. اگر هم رد می کردند اتفاق مهمی نمی افتاد.  
سید حسن خمینی اظهار داشت: توجه کنید که امثال ما اگر گوشت و پوستمان 
هم برود نمی خواهیم جمهوری اسلامی از بین برود و هیچ کس نباید چنین توقعی را 
داشته باشد و اگر کسی روزی می خواهد به بنده اقبال کند بداند که ما تا آخرین لحظه 
هیچ وقت هیچ کاری نمی کنیم که جمهوری اسلامی بخواهد لطمه ببیند و اگر هم 
احیانا کاری انجام می دهیم برای این نکته )حفظ جمهوری اسلامی( است. لذا اگر 
فکر کنیم یک کار به فرآیندی می رسد که نتیجه اش تضعیف کلان مملکت و جمهوری 
اسلامی است، به نظر من مصلحتی بر آن مترتب نیست. البته هرگز از اصول خود عدول 

نمی کنیم و صلاح  کشور را هم  در همین می دانیم.  
وی خاطر نشان کرد: آینده ایران و مردم کشورمان را هم چندان متفاوت از آینده 
جمهوری اسلامی نمی دانم. یعنی معتقدم به هر حال این دو با هم پیوند دارد. بالأخره 
ما عرق دینی، شیعی و اسلامی داریم و نمی توانیم نسبت به تاریخ بزرگی هم که پشت 

سرمان هست بی تفاوت باشیم.
مهم این است که باید »مردم« انتخاب کنند

یادگار امام راحل تاکید کرد: اما به هر حال وقتی در مورد یک تصمیم گیری صلاح 
دیده نمی شود، مسئولیتی حاصل نخواهد شد و در صورتی که آن تصمیم عملی شود، 
در آینده مسأله ای پیش نرفته و مشکل مردم حل نمی شود. این در حالی است که قرار 

است آمدن امثال من مشکل گشا باشد.  
سید حسن خمینی تصریح کرد: البته در جامعه ما حتما اشخاص مؤثر هستند ولی 
بیش از اینکه چه کسی انتخاب شود، مهم این است که باید »مردم« انتخاب کنند. 
یعنی من در مورد مسأله حضور مردم، واقعا معتقدم خود مردم باید بیایند و تصمیم 
بگیرند و اگر بیایند و تصمیم بگیرند، ما نمی گوییم هرچه تصمیم بگیرند حتما درست 
است ولی بسیار به درستی نزدیک تر است از تصمیماتی که ممکن است مخالفینشان 

و جریان خاصی بگیرند.
جریان افراطی تصمیم های بسیار خطرناک ایدئولوژیک می گیرد

وی ادامه داد: این را هم اضافه کنید که واقعیت این است که جریان افراطی در کشور 
ما بعضا تصمیم های بسیار خطرناک ایدئولوژیک می گیرد. البته من معتقد نیستم 
همه این افراد ایدئولوژیک هستند، بلکه خیلی از آنها کاسب هستند ولی به هر حال 

تصمیماتی با پایه های ایدئولوژیکی می گیرند که غلط و خطرناک است.
سید حسن خمینی گفت: من اصلا بنا ندارم که بگویم در این شرایط )دیگر در 
میدان( نیستم و دیگر کار نمی کنم. بالأخره تا حالا می گفتم همه باید باشند و از مردم 

دعوت کنیم و الان هم می گویم حضور مردم از هر عنصری واجب تر است.  
وی افزود: اما این نکته را هم اضافه کنم. در کارهای انسانی یک به علاوه یک، مساوی 
با دو نیست. در جبر و ریاضی یک به علاوه یک مساوی با دو است ولی در مسائل 
انسانی بعضا یک به علاوه یک منفی سه می دهد؛ یعنی همدیگر را خنثی می کنند. 
بعضی وقت ها هم شش یا هفت می دهد. واقعا اگر 10 نفر همدل پیدا شوند می توانند 

خیلی نقش بزرگی داشته باشند.
وی اظهار داشت: در مرحله فعلی به نظر من در میان دوستان شما نهاد اجماع ساز 
حداقل برای یک گروه سیاسی اتفاق مبارکی است. به هر حال این مجموعه،  مجموعه 
ای است که در شرایطی که فعلا کسی توان کار فردی ندارد،  باید آن را مبنایی برای 
کار گرفت و به تصمیم آن که مبتنی بر خرد جمعی است، احترام گذاشت. اما به مردم 
صادقانه مشکلات را بگویید؛  حداقل این است که فردا اگر هدفمان محقق نشد می 

گوییم ما از قبل حرف هایمان را گفته ایم و در حدّ وسع خود کارمان را انجام داده ایم.
یادگار امام راحل خاطر نشان کرد: برای یک جریان سیاسی از نظر حیات سیاسی 
خودش بعضی وقت ها شکست ها زمینه پیروزی های بعدی است. آقای هاشمی اگر 
سال ۸4 نمی آمد و شکست نمی خورد، 92 نمی بُرد. یعنی خیلی وقت ها این گونه 

است که فرد باید از شکست این مرحله برای گام بعدی توشه ای بردارد.
سید حسن خمینی تاکید کرد: شرط موفقیت این است که صادقانه به مردم بگویید 
مسیری که قرار است طی شود اشتباه است و به نتیجه نمی رسد. لزومی هم ندارد 
همه حرف بنده و شما را قبول کنند،  کما اینکه هیچ تضمینی هم وجود ندارد که همه 
باید من را دوست داشته باشند و یا قبول داشته باشند. همیشه عده ای هستند که از 
بنده خوششان می آید و عده ای هم هستند که بدشان می آید؛  یک عده هستند که 
حرف من را قبول می کنند و یک عده هم هستند که حرف من را قبول نمی کنند 
ولی معنایش این نیست که ما حرف خودمان را نزنیم. یعنی نه مرعوب موج افراطی 
مهاجم فحاش شوید و نه مرعوب موجی که مقابل است و می گوید شما چرا این حرف 

را می زنید.
وی تصریح کرد: یکی از بزرگان هم گفته بود، »من همه تلاشم را می کنم که شما 
من را دوست داشته باشید و واقعا هم خیلی برای من مهم است که شما من را دوست 
داشته باشید ولی نه به قیمت اینکه از عقیده خودم دست بردارم؛ عقیده ام را می 
گویم و ان شاء الله شما هم من را دوست داشته باشید«. در این مسأله هم همین 

جور است.
حکومت »یکدست افراطی« برای کشور خطرناک است

یادگار امام راحل ادامه داد: باید عقیده و مشرب سیاسی خودمان و خطری که پیش 
رو است را بگوییم. به نظر من واقعا حکومت یکدست افراطی برای کشور خطرناک 
است. همه نسبت به مملکت، آینده، فرزندانمان و گذشته تاریخی مان مسئولیت داریم؛  
تلقی من هم این بود که شاید بتوانیم کاری کنیم که این امر در مورد شخص بنده دیگر 
امکانش فراهم نیست،  اما نه به این معنا که به عنوان یک کنش گر، فعال، توصیه کننده 

و همدل حضور نداشته باشم؛ بلکه در عرصه حضور خواهم داشت.
مردم خیلی ناامید و قهر هستند و حق هم دارند

وی افزود: به هر حال اولین مسأله این است که باید سعی کنید امید را به جامعه 
برگردانید. مردم خیلی ناامید و قهر هستند و حق هم دارند. چرا که در این سال ها روش 
های درستی در مواجهه با جامعه انجام نگرفت. نمی گویم »فرد« در فرایند اجتماعی 
تأثیر ندارد ولی بیش از کار فردی، »کار جمعی« مهم است. اگر بنده نبودم و زید و عمروا 
نبود، یکی دیگر می آید و همین مسأله را انجام می دهد و پیش می برد. ممکن بود به 
عللی -مثلا عامل مهم »ارادت مردم به امام« -نسبت به بنده نگاه دیگری موجود باشد 
ولی به نظر من می توان با مردم صحبت کرد و ان شاء الله شما هم به نتیجه ای که 

مطلوبتان است برسید.

آیت الله سیدحسن خمینی:

باید امید را به جامعه برگرداند 
به عنوان یک کنش گر در عرصه حضور خواهم داشت

سخنگوی حزب اعتمادملی معتقد است، اگر در یکی 
دو ماه آینده، گام های موثری برای بازگشت اعتماد مردم 
برداشته شود و اشتباه های اسفند 9۸ تکرار نشود، ممکن 

است انتخاباتی با مشارکت حداکثری داشته باشیم.
شورای  مجلس  سابق  نماینده  گرامی مقدم  اسماعیل 
انتخابات  حساسیت  ایرناپلاس،  با  گفت وگو  در  اسلامی 
1400 را »بسیار بالا« دانست و افزود: »این حساسیت و 
اهمیت نه تنها بالاست بلکه وزیر کشور به عنوان مسئول 
اجرایی انتخابات نیز گفته ما نگران مشارکت هستیم؛ این 
نگرانی به تجربه انتخابات مجلس یازدهم برمی گردد که 

شاهد مشارکت حداقلی مردم در 40 سال گذشته بودیم«.
وی ادامه داد: »اگرچه گروهی که از جمهوری اسلامی 
اما  تبلیغ می کنند  را مدام  عبور کرده اند، عدم مشارکت 
متاسفانه برخی در داخل با نام اصولگرایی و دینداری، نه 
تنها هیچ گامی برای  مشارکت حداکثری برنمی دارند بلکه 
موانع مختلفی را در این مسیر ایجاد می کنند؛ از جمله بعد 
از شکل گیری جبهه اصلاح طلبان با بهانه های مختلف، به 
دنبال جلوگیری از تشکیل و برگزاری جلسه های انتخاباتی 
بوده اند، در حالی که در جبهه اصول گرایی هیچ ممانعتی 

برای کسانی که عضو احزاب هم نیستند، وجود ندارد«.
ضربه کاهش مشارکت به به جمهوریت نظام

چنین  اینکه  بیان  با  ملی  اعتماد  حرب  سخنگوی 
بی عدالتی هایی، تداعی کننده این است که گویی بخشی 
موارد  »این  داد:  ادامه  نیست،  دنبال مشارکت  به  اساسا 
نکاتی است که حساسیت انتخابات پیش رو را بالا می برد؛ 
بخش  مشارکت،  کاهش  صورت  در  معتقدم  آنکه  ضمن 
جمهوریت نظام آسیب می بیند؛ با ورود چهره های متنفذ 
جامعه و افراد تاثیرگذار در لایه های مختلف اجتماعی به 
عنوان نامزد، می توان بخشی از موانع را برداشت و به رشد 

مشارکت مردم کمک کرد«.
این نماینده سابق مجلس، به تجربه مشارکت پایین در 
انتخابات اسفند 9۸  اشاره کرد و گفت: »امکان دارد آن 
تجربه تکرار شود زیرا تا حدی اعتماد عمومی از دست رفته 
گذشته،  دوره  در  طرفی  از  دارد؛  وجود  ناامیدی  و  است 
نامزدهای اصلاح طلب، رد صلاحیت شدند و امکان ارائه 
فهرست از سوی جبهه اصلاحات از بین رفت و به کاهش 
با اجازه¬  انتخابات  مشارکت دامن زد؛ امیدواریم در این 
مداخله همه نحله های فکری-سیاسی که یکی از ابعاد رشد 
مشارکت است، تا حدودی کاستی ها در این زمینه جبران 

شود«.    
نقض مجلس و قوه قضائیه در ایجاد انگیزه برای مشارکت  

انتخاباتی
گرامی مقدم، درباره نقش دستگاه های نظارتی و شورای 
انتخابات  در  مردم  بیشتر  مشارکت  راستای  در  نگهبان 
با  اگر  است؛  کلیدی  نگهبان  شورای  »نقش  گفت:  نیز 
از  بسیاری  و  عمل  حداکثری  مشارکت  برای  وسعت نظر 
چهره های مقبول مردم را تائید کند، باعث می شود لایه های 
مختلف جامعه از جمله جوان ها تشویق به حضور شوند؛ 
گروه های مرجع مشارکت کنند و احزاب سیاسی تشویق 

شوند که از تجربه انتخابات گذشته فاصله بگیرند«.
وی افزود: »دستگاه قضایی هم می تواند با بسیاری از 
پرونده های سیاسیون به گونه ای برخورد کند که در جامعه 
امید زنده شود؛ به طور مثال اگر معلمی در زندان است 
می تواند با مماشات برخورد کند و با تعدیل مجازات های 
حوزه سیاسی به جامعه امید دهد؛ این چنین رفتارهایی در 
کنار بهبود معیشت مردم، می تواند به حضور گسترده مردم 

بینجامد«.
مجلس  رویکرد  درباره  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
اصولگرای یازدهم برای مشارکت بیشتر مردم در انتخابات 
نیز گفت: »از نگاه انتخاباتی، عملکرد مجلس از جمله 
در شعارزدگی و تهاجم های بی منطق به دولت، به اعتماد 
مردم لطمه زده و می بینیم این مجلس به اندازه ای بی تجربه 

است که بسیاری از طرح های مصوب آن، از شورای نگهبان 
برگشت می خورد«.

دولت، مقصر مشکلات کشور نیست
ادامه داد: »اینگونه نیست که مردم فقط نظاره گر  وی 
از  انتقاد  در  مقننه  قوه  رئیس  مثال  طور  به  که  باشند 
کاستی های موجود به رئیس قوه مجریه حمله می کند؛ 
بدون اینکه توجه داشته باشد مشکلات ریشه ای و پایه ای 
هستند و همه ارکان در آن نقش دارند؛ اینگونه نیست که در 
یک نظام سیاسی که متشکل از قوای مختلف است، تنها 

یک قوه مقصر باشد.
و  دارد  نظارت  می کند،  سیاستگذاری  قانونگذار  »قوه 
قانون مصوب می کند یا دستگاه قضایی و دولت در حیطه 
وظایف خود، عمل می کنند؛ بنابراین کاستی هایی در همه 
بخش ها وجود دارد که باعث می شود مردم در اثر فشارهای 
اقتصادی ناامید شوند؛ در واقع عملکرد این بخش ها وابسته 
و تابع یکدیگر بوده و نادرست است که فرض کنیم دولت 

باعث و بانی و مقصر اصلی همه مشکلات کشور است«.
حوزه  در  که  گفته ام  بارها  کرد:  اضافه  گرامی مقدم 
گسترده  تحریم های  با  مواجهه  دلیل  به  اقتصادی، 
نتوانسته ایم از صادرات بویژه نفت و گاز درآمد ارزی داشته 
باشیم؛ تقاضا در مقابل عرضه افزایش یافته و پول ملی ما 

در برابر ارز خارجی سقوط کرده است؛ پیرو این رخدادها، 
دولت  نیست؛  مقصر  که  دولت  یافته؛  افزایش  قیمت ها 
و  دستگاه ها  همه  بنابراین  سیاست هاست؛  این  مجری 

بخش ها در این زمینه دخیل هستند«.
راه ایجاد انگیزه برای اعتمادافزایی مردم

گام های  اگر  آینده  ماه  دو  یکی  در  نظرم  به  افزود:  وی 
موثری برای بازگشت اعتماد مردم برداشته شود، می توان به 

مشارکت حداکثری امیدوار بود.
گام نخست، دادن آزادی های سیاسی و اجتماعی است 
براحتی  کنند  احساس  سیاسی  احزاب  که  به گونه ای 
می توانند نامزد معرفی کنند و او براحتی می تواند سخن 
بگوید؛ از کاستی ها صحبت و برای اصلاح حرکت کند و 
مردم نیز احساس کنند اراده ای برای اصلاح امور هست، در 

این صورت حتما اعتمادشان بازخواهد گشت.«
چرایی سردی فضای انتخابات

دلایل  دیگر  به  ادامه  در  ملی  اعتماد  حزب  سخنگوی 
سردی حاکم بر فضای سیاسی کشور در بیش از دو ماه تا 
انتخابات اشاره کرد: »صرفِ نظر از پیامدهای کرونا، هرچه 
سطح و شدت رقابت های انتخاباتی افزایش یابد، انگیزه 

برای حضور نامزدها بیشتر می شود.
در دوره های گذشته این انگیزه موجود بود و از مهرماه، 
نامزدها عملا وارد عرصه می شدند، احزاب رایزنی های خودر 
ا آغاز و شخصیت ها نظرات خود را مطرح می کردند اما این 
دوره، بسیاری از نامزدهای بالقوه در کوچه و خیابان با مردم 
ارتباط و توجه دارند. ضمن آنکه ناامیدی موجود ممکن 
است سبب عدم ورود گسترده مردم در انتخابات شود و 

حضور خود را غیرمفید بدانند«.
وی ادامه داد: »موانعی ناشی از محدودیت های قانونی 
هم که سر راه هر رئیس جمهوری وجود دارد، انگیزه لازم 
را از نامزدهای احتمالی گرفته است؛ واقعیت اینکه ما هم 
در انتخاب شوندگان و انتخاب کنندگان، با سستی مواجه ایم 
که باعث آغاز دیرهنگام رقابت ها شده؛ این هم یکی دیگر از 
مواردی است که به گفته وزیر کشور ممکن است به میزان 

مشارکت آسیب بزند«.
گرامی مقدم درباره زمان آغاز به کار فعالیت های انتخاباتی 
اصلاح طلبان نیز گفت: »اصلاح طلبان در نهاد اجماع ساز 
کارگروه های  و  کمیته ها  ایران،  اصلاح طلبان  جبهه  یا 
انتخاباتی خود را ذیل کارگروه های استان ها، رسانه، ارزیابی 
و ... تشکیل و آغاز به فعالیت مقدماتی کرده اند. البته بعد از 
تعطیلات، برنامه استانی کلید خورده و جبهه اصلاحات را 

در هر استانی سازماندهی می کنیم«.   

اسماعیل گرامی مقدم:

 اشتباهات اسفند ۹۸ را تکرار نکنیم
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  رنگ شهرها تیره تر می شود
آخرین وضعیت جسمانی آیت الله مکارم شیرازی 

 رئیس دفتر آیت الله العظمی مکارم شیرازی در خصوص آخرین وضعیت بیماری این مرجع تقلید 
شیعیان، اظهار داشت: به لطف خدا و دعای علاقمندان حضرت آیت الله العظمی مکارم، وضعیت 
ایشان رو به بهبودی است.دولتمند در پاسخ به این سئوال که زمان ترخیص آیت الله العظمی مکارم 
شیرازی از بیمارستان مشخص شده است؟ گفت: گرچه پزشکان از روند درمان و بهبودی ایشان رضایت 
دارند اما هنوز زمانی در این خصوص اعلام نشده است.رئیس دفتر آیت الله العظمی مکارم شیرازی در 
خصوص علت بستری شدن این مرجع تقلید شیعیان، گفت: ضعف مفرط و شدید جسمانی ایشان تا 
حدی بود که بنابر توصیه پزشکان به بیمارستانی در تهران منتقل شدند اما به لطف خدا و دعای دوستان، 
پزشکان حال عمومی ایشان را رو به بهبودی اعلام کردند و امیدواریم مقلدان و علاقمندان به این مرجع 

تقلید، همچنان برای سلامتی ایشان دعا کنند.

نتیجه نشست کمیسیون مشترک برجام چه شد؟
 عراقچی، رییس هیات مذاکره کننده ایران گفت: همه کشورهای اروپایی توافق دارند که دیگر نیاز به 
بحث و کار کلی نیست. باید وارد کار جدی و عملی شویم و تحریم هایی که باید برداشته شود، لیست 
شوند. کارهایی که ایران در مقابل باید انجام دهد، لیست شود و توافق در مورد آنها انجام شود تا سریع 
تر اجرایی شود. لیست ها در حال آماده شدن است. موضع ما این است که همه تحریم ها باید برداشته 
شوند و فهرستی که تهیه می شود باید شامل و کامل باشد. قرار است گروه های کاری جدی تر کار خود 
را پیش ببرند. وی افزود :ما کارهای خود را انجام خواهیم داد اگر طرف های اروپایی و طرف های 1+۵ و 
آمریکا می توانند تعهدات خود را انجام بدهند و برگردند به برجام و ما راستی آزمایی بکنیم طبیعتاً ما هم 
بر خواهیم گشت، اگر نه ما نه عجله داریم و نه اصراری داریم و نه فعالیت های خود را متوقف به خواسته 

های آنها می کنیم.

قدیری ابیانه: احمدی نژاد شبیه ابوبکر البغدادی است
قدیری ابیانه، فعال سیاسی:بین احمدی نژاد و البغدادی مشابهت می بینم لذا آقای احمدی نژاد 
قطعاً تأیید صلاحیت نخواهد شد و هیچ چیز پشت پرده ای دراین بین وجود ندارد.او تنها می خواهد 
به طرف داران خود امید دهد که من تأیید صلاحیت و بعد رئیس جمهور می شوم و امکانات کشور را 
در اختیار شما قرار می دهم تا به این وسیله بتواند عده ای را اطراف خود نگه دارد.یکی از دلایلی که 
احمدی نژاد با اینکه سمتی ندارد افراد به او مراجعه می کنند و او نامه دستشان می دهد، این است که این 
افراد امیدوار شوند که اگر رئیس جمهور شود این نامه یا دستور عملی می شود و این طور با فریب مردم 

می خواهد یار تعیین کند لذا این موارد بیش از گذشته ماهیت آنها را نشان می دهد.

ایرانی ها امسال چقدر خانه در ترکیه خریدند؟ 
 به گفته مرکز آمار ترکیه، در سه ماه نخست امسال)2021( اتباع ایرانی با خرید 1۵99 واحد خانه، بزرگ 
ترین گروه بزرگ خریدار خارجی مسکن ترکیه بوده اند و عراقی ها با خرید ۸۷۶ خانه در صدر این ماه 
قرارگرفته اند. شهروندان روسی با خرید 93۸ خانه در ترکیه سومین گروه بزرگ خارجی خریدار مسکن 
بوده اند. محبوب ترین شهرها برای خرید خانه توسط اتباع خارجی در این بازه زمانی استانبول با ۵024 

خانه، آنتالیا با 1۸۸4 خانه و ازمیر با 12۵9 خانه بوده است. 

رحمانی فضلی در بیمارستان بستری شد
عبدالرضا رحمانی فضلی به دلیل کسالت برای انجام یک سری آزمایش ها به بیمارستان مراجعه کرده 
بود که پزشکان به وی توصیه کردند تا پایان بررسی نتایج آزمایش ها، وی در بیمارستان بررسی شود.
یک منبع نزدیک به وزیر کشور حال عمومی وی را مساعد و خوب توصیف کرد و افزود: با توجه به حجم 
مسئولیت های وزیر کشور و اینکه برخی از نزدیکان وی به کرونا مبتلا شده بودند، رحمانی فضلی به 
توصیه پزشکان بر حجم مراقبت های پزشکی افزوده و بنا به نظر پزشکان اقدام می کند و جای نگرانی 

خاصی نیست.

آغاز واکسیناسیون عمومی تا 2۰ روز دیگر 
دکتر سعید نمکی در ستاد  مقابله با کرونا استان همدان با اشاره به پوشش واکسیناسیون قوی در 
اردیبهشت، گفت: هرچند برخی در عرصه واکسیناسیون ایران خباثت می کنند و به تشویش اذهان 
عمومی می پردازند اما تا 20 روز دیگر با پوشش بالای واکسیناسیون با واکسن وارداتی و واکسن تولید 

داخل، روسیاهی برای آنها خواهد ماند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف قاچاق 2۸ میلیاردی قطعات و لوازم جانبي کامپیوتر
فرمانده انتظامی استان قم از کشف یک محموله قاچاق قطعات و لوازم جانبي کامپیوتر به ارزش 2۸ میلیارد 

ریال در این استان خبر داد.
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: مأموران یگان امداد فرماندهي انتظامي شهرستان قم حین 
گشت زني و کنترل خودروهاي عبوري در محور مواصلاتي استان، یک دستگاه خودرو پژو را به ظن حمل 

کالاي قاچاق متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان به خودرو  به پلیس امنیت اقتصادي منتقل و در بازرسی 
صورت گرفته ۷۸۶ قطعه لوازم جانبي کامپیوتر و یک هزار و ۵31 عدد لوازم خرازي فاقد مجوز و قاچاق کشف 
شد. فرمانده انتظامی استان قم گفت: سپس کالاها به سازمان تملیکي تحویل و نمونه آنها نیز جهت ارزش 
گذاري به گمرک ارسال که کارشناسان ارزش آن را 2۸ میلیارد ریال اعلام کردند. سردار میرفیضی اضافه کرد: 
در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی استان معرفي و براي وي قرار قانوني صادر شد. 

۹7کیلو تریاک در بار هندوانه
فرمانده انتظامی استان قم همچنین  از کشف 9۷ کیلو و ۸20گرم تریاک طی عملیاتی مشترک با پلیس 

مبارزه با مواد مخدر استان خوزستان خبر داد. 
 سردار میرفیضی افزود: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم با انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی از 
اقدام یکی از سوداگران مرگ مبنی بر انتقال مواد مخدر با یک دستگاه خودرو کامیون از استان های جنوب 

شرقی کشور به سمت استان خوزستان با خبرشدند و پی گیری موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.
وی افزود: در ادامه با اقدامات خاص پلیسی و تبادل اطلاعات به موقع با پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 

خوزستان، خودرو مذکور با بار هندوانه در محور "بهبهان – رامهرمز" شناسایی و توقیف شد.
فرمانده انتظامی استان قم اظهار داشت: مأموران در بازرسی از خودرو، 9۷ کیلو و ۸20 گرم تریاک کشف 
و متهم را دستگیر و برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شد. سردار میرفیضی تصریح کرد: پل 
ارتباطی تلفن 110 به صورت شبانه روزی در خدمت مردم عزیز بوده و شهروندان در صورت مشاهده و یا اطلاع 

از هرگونه مورد مشکوک می توانند بلافاصله موضوع را از طریق این سامانه به پلیس اطلاع دهند. 
 

رئیس پلیس راه استان قم خبرداد:

افزایش ۱۰درصدی تصادفات فوتی جاده ای
رئیس پلیس راه استان قم گفت: 1۷1 نفر فوت شدگان تصادفات سال گذشته در قم بوده اند که نسبت به 

سال 9۸ افزایش 10 درصدی داشته است.
سرهنگ مختار پناهی با بیان اینکه 1۷1 نفر فوت شدگان تصادفات سال گذشته در جاده های استان قم 
بوده اند که نسبت به سال 9۸ افزایش 10 درصدی داشته است، گفت: در محورهای فرعی استان قم از 
جمله محور کهک، جعفریه، جاده قدیم قم تهران میزان تردد خودروها طی سال گذشته نسبت به سال 9۸ 
افزایش داشته است اما در محورهای اصلی مانند آزادراه قم تهران و آزادراه قم کاشان کاهش 1۸ درصدی تردد 
داشته ایم. رئیس پلیس راه استان قم با اشاره به اینکه نوع تصادفات اعم از فوتی، جرحی و خسارتی طی سال 
99 نسبت به سال گذشته آن کاهش 32 درصدی داشته است، افزود: بیشترین تصادفات منجر به فوت طی 
سال گذشته در محورهای جعفریه، محور قدیم قم تهران، محور قدیم قم سلفچگان بوده است. وی با تاکید بر 
اینکه در سال گذشته 30 نقطه حادثه خیز در جاده های استان قم در مرحله نخست توسط عوامل راهداری 
شناسایی شد، ادامه داد: 133 میلیون تردد در سطح جاده ها طی سال گذشته انجام شده که بیشترین تردد 
در اتوبان قم تهران بوده است. مختار پناهی با بیان اینکه ۶ میلیون تردد از روز 2۶ اسفندماه سال گذشته تا 14 
فروردین ماه سال جاری در سطح جاده های استان انجام شده است، گفت: این عدد نسبت به سال گذشته 

افزایش 144 درصدی داشته است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم :

دلال ۱۰ میلیاردی دلار، روانه زندان شد
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با تلاش کارآگاهان این پلیس، مخفیگاه یک 
دلال دلار و کلاهبردار حرفه ای شناسایی و دستگیر شد.  سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: 2 تن از 
همشهریان با طرح شکایت در پلیس آگاهی استان اعلام داشتند، با توجه به اعتمادي که به یک دلال دلار 
داشتیم مبلغ 10 میلیارد ریال به وی پرداخت و نامبرده در ادامه دیگر جوابگوي تماس هاي ما نبوده و متواري 
است، بنابراین موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: سپس با انجام 
اقدامات پلیسی و بررسی جغرافیای جرم، مخفیگاه متهم شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان دستگیر 
شد. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهم طی تحقیقات صورت گرفته به 

جرم خود اعتراف و پس از تحویل به مرجع قضائی استان با صدور قرار قانونی روانه زندان شد.

مدیر منطقه دو شهرداری قم تاکید کرد:

لزوم جابجایی صنوف درب و پنجره به 
شهرک صنوف

مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 30 صنف 
درب و پنجره ساز در بلوار شاهد قرارگرفته که سیما و منظر مناسبی ندارد گفت: 
درخواست های زیاد مردمی برای انتقال این صنوف وجود دارد که به تمامی آن ها 

مهلت داده شده تا هرچه سریع تر به شهرک صنوف منتقل شوند.
رضا رحیمی با اشاره به اهمیت انتقال صنوف مزاحم از داخل شهر به منظور 
ایجاد رضایتمندی مردم اظهار داشت: انتقال تمامی آهن فروشان به شهرک 
صنوف از اقدامات خوب شهرداری بوده که فرایند انتقال آن ها در سال 9۶ شروع 
و در سال 9۷ و بخشی از آن در سال 9۸ انجام شده و تمامی آن ها به شهرک 

صنوف منتقل شدند.
وی با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 30 صنف درب و پنجره ساز در بلوار 
شاهد قرارگرفته که سیما و منظر مناسبی ندارد تصریح کرد: اعمال قانون جهت 
جلوگیری از ایجاد سد معبر توسط صنف در و پنجره ساز در بلوار شاهد و غیره از 
مهم ترین درخواست های شهروندان است که به تمامی آن ها مهلت داده شده تا 

هرچه سریع تر به شهرک صنوف منتقل شوند.
مدیر منطقه دو شهرداری قم با تأکید بر اینکه از طرف سازمان میادین اکثر 
کارهای واگذاری زمین انجام شده و انتقال این صنوف با جدیت انجام می شود 
عنوان کرد: بیش از ۵0 مکان جمع آوری شده اما هنوز مشکل داریم که برای 
بسیاری از این اماکن رأی بند 20 صادرشده که تعدادی پلمپ و تعدادی جهت 
انتقال مهلت گرفته اند. وی خاطرنشان کرد: انتقال اماکن خدمات خودرویی 
با اولویت خیابان توحید و بلوار امام رضا)ع( در دستور کار قرار دارد که طبق 
آیین نامه ساماندهی مشاغل و اصناف مزاحم شهری، شهرداری ها موظفند 
به منظور رفع مزاحمت مشاغل و اصناف مزاحم متناسب با وضعیت فعالیت، 
مکان استقرار و ماهیت شغلی آن ها، نسبت به صدور حکم انتقال، جابجایی یا 

رفع مزاحمت از طریق اصلاح فرآیندکار، تغییر فعالیت یا نوسازی اقدام کنند.
رحیمی با اشاره به اهمیت اجرای احکام صادره برای فعالان صنفی ابراز کرد: 
در صورت عدم اجرای حکم شهرداری توسط صاحبان مشاغل یا اصناف مذکور، 
شهرداری موظف است نسبت به تعطیلی آن ها مطابق مفاد بند )20( ماده )۵۵( 

قانون شهرداری اقدام کند.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خواستارشد:

اهتمام ویژه شهروندان در پرداخت 
عوارض نوسازی

پایین مردم در  از مشارکت  انتقاد  با  اقتصادی شهرداری قم  و  معاون مالی 
ویژه  اهتمام  خواهشمندیم  شهروندان  از  گفت:  نوسازی  عوارض  پرداخت 
خود  برای  صرفاً  عوارض  این  چراکه  باشند،  داشته  عوارض  این  پرداخت  در 

شهروندان مصرف می شود.
سید مرتضی حسام نژاد ا اشاره به اهمیت مشارکت مردمی برای پرداخت 
پایدار  و  ثابت  درآمد  تنها  نوسازی  عوارض  داشت:  اظهار  نوسازی  عوارض 
شهرداری است که شهروندی که نیاز به ساخت وساز نداشته و تخریب و بازسازی 

هم نمی کند اما از خدمات مختلف شهری استفاده می کند باید پرداخت کند.
وی جمع آوری و دفع زباله، رفت و روب درب منازل، نگه داری بوستان نزدیک 
انواع خدمات متنوع به شهروندان را  محل زندگی، خدمات ترافیکی شهر و 
ازجمله این خدمات دانست و افزود: انصاف نیست شهروندی که از کلیه خدمات 

شهری استفاده می کند و در سال قبض نوسازی را پرداخت نکند.
پایین مردم در  از مشارکت  انتقاد  با  اقتصادی شهرداری قم  و  معاون مالی 
اهتمام  خواهشمندیم  شهروندان  از  کرد:  تصریح  نوسازی  عوارض  پرداخت 
ویژه در پرداخت این عوارض داشته باشند، چراکه این عوارض خارج از شهر و 
در منفعت اشخاص دیگر هزینه نمی شود و صرفاً برای خود شهروندان مصرف 
و  تعریف شده  مشوق هایی  نوسازی  عوارض  در  اینکه  بیان  با  وی  می شود. 
تخفیف هایی برای افراد خوش حساب پیش بینی شده است، ابراز کرد: متأسفانه 

استقبال مردم در پرداخت عوارض نوسازی بسیار کم است.
حسام نژاد یادآور شد: متأسفانه نحوه برخورد عموم مردم نسبت به عوارض 
نوسازی و میزان پرداخت و اهمیت دادن به آن، به مانند قبوض آب، برق و گاز 
بسیار اندک است، به نحوی که همان گونه که از این خدمات بهره مند می شوند 
از خدمات شهری نیز برخوردار شده ولی برخورد آنان با قبوض عوارض نوسازی 

بسیار متفاوت است.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم :

تولید مستند شهید کریمی در مراحل 
پایانی قرار دارد

 مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم از تولید مراحل 
پایانی مستند شهید کریمی با مشارکت بیش از ۶0 نفر از یادگار دوران جنگ 

خبر داد.
ابوالقاسم مقیمی با تأکید بر مراحل پایانی آماده سازی موزه شهیدان زین الدین 
زین الدین،  شهیدان  موزه  خانه  امام،  حضرت  تاریخی  خانه   : اظهارداشت 
شهید شفیعی، شهیدان کلهری و شهید کلهری به عنوان قطب گردشگری 
ایثار و شهادت در قم در نظر گرفته شده که با فضاسازی و آماده سازی بیت امام 
خمینی)ره( در سال 139۸ به همت سازمان فرهنگی و مشارکت دفتر مقام 
به عنوان قطب گردشگری  و  بهره برداری رسید  به  فاز نخست  معظم رهبری 
انقلاب اسلامی فعالیت خود را آغاز کرده است. وی با اشاره به تملک منزل 
شهید شفیعی در سال 99 و مقاوم سازی ابنیه و تولید محتوای خانه موزه در سال 
جدید را مورد تأکید قرار داد و ابراز کرد: در برنامه نام گذاری کوچه ها و معابر به 
نام شهدا سعی داریم در جهت معرفی شهدا و آشنایی بیشتر شهروندان با این 
اسوه ها و راه اندازی مسیر راهیان نور در قلب کشور این اقدامات صورت می گیرد. 
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم از تولید مراحل پایانی 
مستند شهید کریمی با مشارکت بیش از ۶0 نفر از یادگار دوران جنگ خبر 
داد و عنوان کرد: خوشبختانه امسال از کتاب نوشته شده پیرامون شخصیت 
شهید کریمی رونمایی شده و رمان آن نیز با مشارکت انتشارات شهید کاظمی 
به زیور طبع آراسته شده و همراه با مستند در برنامه ای پس از رفع بحران فعلی 
کرونا رونمایی می شود. مقیمی تولید محتوا با موضوع فرهنگ ایثار و شهادت 
پیرامون ۷ تن از سرداران لشکر 1۷ علی بن ابیطالب)ع( را مورد توجه قرار داد 
و خاطرنشان کرد: نمایشگاه های شهدای دانش آموز، شهدای سوم خرداد و 
شهدای مقاومت طراحی و آماده شده و در نوبت چاپ است که پس از آماده سازی 

در مدارس، مساجد و کنگره های مختلف و مساجد اکران آن برگزار می شود.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

آغاز ساماندهی خیابان شهید رحیمی 
مدیر منطقه چهار شهرداری قم از اجرای اصلاح هندسی و ایجاد میدان در 

خیابان شهید جاویدالاثر غلامعلی رحیمی خبر داد.
مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به ساماندهی خیابان شهید رحیمی منتهی 
به کوه خضر نبی)ع( در این منطقه، اظهار داشت: وضعیت فعلی محل موردنظر 
از نظر تردد با مشکلاتی مواجه بوده و ناهمواری ها و نبود سطح تراز در محل 
مشکلاتی را برای عبور و مرور شهروندان به دنبال داشته است. مدیر منطقه چهار 
شهرداری قم با بیان اینکه با مطالعه کامل و برنامه ریزی های صورت گرفته طرح 
احداث میدان و ایجاد دور برگردان در محل در دستور کار قرار گرفت، گفت: 10 
میلیارد ریال پیش بینی هزینه طرح موردنظر در مدت 3 ماه بوده و مرحله انتخاب 
پیمانکار آن نیز به اتمام رسیده است. اصفهانیان مقدم تصریح کرد: شعاع میدان 
طراحی شده را 22 متر است که قبل و بعدازاین میدان دوربرگردان نیز ایجاد 
می گردد. وی هدف از اجرای این طرح را افزایش ضریب ایمنی سطح منطقه، 
ایجاد سطح تراز در محور، ساماندهی عبور و مرور و مشخص نمودن مسیر تردد 

خودروهای عبوری به سمت مسجد مقدس جمکران و بالعکس عنوان کرد.

استاندار قم اختصاص 32 هزار میلیارد تومان برای ایجاد اشتغال و افزایش 
سرمایه گذاری و تولید در سال 1400 را مورد توجه قرار داد و گفت: مدیران 
اقتصادی استان قم باید برای جذب حداکثری این اعتبارات اهتمام ویژه داشته 

باشند.
بهرام سرمست روزپنجشنبه  در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان قم 
طی سخنانی با اشاره به اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی سال 1400 استان 
قم اظهار کرد: نمایندگان قم در راستای بهبود وضعیت اعتباری استان گام های 

موثری برداشته اند که از این اهتمام ایشان قدردانی می کنیم.
وی با تاکید بر تلاش مدیران استانی برای جذب اعتبارات مصوبب مجلس 
افزود: بایستی در دو سطح و براساس زمانبندی برای تخصیص اعتبارات در نیمه 

ی نخست و دوم سال جاری برنامه ریزی شود.
سرمست خاطرنشان کرد: ظرفیت های قانونی بودجه توسط سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی به صورت مورد به مورد به دستگاه های دولتی ارجاع داده شوند تا 

برای تحقق اعتبارات دولتی برنامه ریزی و پیگیری شود.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر اهتمام شهرداری قم 
برای استفاده از ظرفیت اوراق تسویه در راستای اجرای طرح قطار شهری و بهره 
برداری از فاز اول خط A قطار شهری تا پایان خرداد گفت: بایستی تلاش کنیم تا 

در موعد مشخص شده بتوانیم فاز نخست مترو را به مردم تحویل دهیم.
اعتقاد راسخ مدیریت استان به حمایت از بخش خصوصی 

استاندار قم همچنین  در نشست با اعضای اتاق بازرگانی استان قم گفت:  کارت 
ویژه ملاقات خصوصی با مدیران واحدهای با اشتغالزایی بیش از 100 نفر در سال 
99 صادر شده  است و در سال جاری نیز این کارت ها برای مدیران واحدهای 

کوچک با اشتغالزایی بیش از ۵0 نفر نیز صادر می شود.
سرمست با بیان اینکه مدیریت استان به حمایت از بخش خصوصی اعتقاد 
راسخ دارد افزود: این دغدغه با برداشتن گام های عملی در راستای رفع موانع 

تولید و توسعه ی واحدهای صنعتی نمود پیدا کرده است.
وی  با اشاره به اقتضائات سرمایه گذاری در استان قم اظهار کرد: تلاش برای 

جذب بخش خصوصی در دستور کار دستگاه های اجرایی می باشد.
سرمست، با بیان اینکه دولت به تنهایی الگوی خوبی برای توسعه نیست گفت: 

هرجا توفیقی صورت گرفته است نتیجه  مشارکت بخش خصوصی بوده است.
وی در ادامه با اشاره به انسجام اتاق بازرگانی در پیشبرد برنامه های اقتصادی 
استان گفت: باید در کنار تجربه  اعضای اتاق بازرگانی، از ظرفیت های علمی و 

دانش روز بهره گرفته شود.

استاندار قم: اعلام کرد:

اختصاص32 میلیارد تومان برای حمایت از اشتغال 

شهردار قم گفت: عدالت اجتماعی در مدیریت 
بازتعریف  و  مجدد  بررسی های  به  نیاز  شهری 

شاخص های خود دارد.
سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت 
توجه به مسئله عدالت اجتماعی در توزیع منابع 
مالی میان مناطق شهرداری قم، اظهار داشت: 
مسئله عدالت اجتماعی و توزیع منابع در حیطه 
مدیریت شهری حساسیت ها و الزامات ویژه ای 

دارد.
شهردار قم با اشاره به اینکه عدالت اجتماعی در 
حیطه مدیریت شهری نیاز به بازتعریف شاخص ها 
به مناطق کم  این مسیر قطعا  افزود: در  دارد، 
در  اما  باشیم  داشته  ویژه ای  نگاه  باید  برخودار 
عین حال نباید الزامات مدیریت دیگر مناطق را 

فراموش کرد.
سقائیان نژاد ادامه داد: مجموع منابع نقدی 
شهرداری قم در سال گذشته هزار و 39 میلیارد 
تومان بوده است و ما امسال 30 درصد به این 
رقم اضافه خواهیم کرد تا به هزار و 3۵0 میلیارد 

تومان برسد.

وی افزایش 30 درصدی منابع نقدی را با توجه 
به روند صدور پروانه ساختمانی در سال جاری 
دارای رشد منطقی دانست و گفت: از طرفی با 
توجه به پایین آمدن سقف بودجه مصوب نسبت 
به بودجه پیشنهادی برای سال 1400 باید مراقب 
باشیم تا منابع مالی غیر نقدی مورد بی توجهی 
قرار نگیرد. شهردار قم به وضعیت مالی مناطق 
شهرداری در سال گذشته اشاره کرد و افزود: در 
منطقه یک شهرداری قم نسبت مصارف به منابع 
مالی ۷0 درصد است یعنی این منطقه 30 درصد 
درآمدهای خود در سال را بابت تنظیم عدالت در 
مناطق هشتگانه و مدیریت یکپارچه به شهرداری 

داده است.
مناطق شهرداری خودکفا شوند

سقائیان نژاد با اشاره به اینکه نسبت مصارف 
به منابع مالی در منطقه دو شهرداری قم به 2۷4 
درصد می رسد، خاطرنشان کرد: این عدد نشان 
می دهد این منطقه شهرداری 1۷4 درصد هزینه 
های خود را از منابع مالی شهرداری مرکز تامین 

کرده است.

سه  منطقه  شهرداری  اینکه  به  اشاره  با  وی 
است،  گرفته  مرکز  از  را  خود  منابع  درصد   ۷3
اظهار داشت: انتظار ما این است که این منطقه 

شهرداری روی پای خودش بایستد.
همچنین به گفته سقائیان نژاد، منطقه چهار 
شهرداری قم در سال گذشته ۶۶ درصد منابع 
و  کرده  واگذار  مرکز  شهرداری  به  را  خود  مالی 
منطقه پنج شهرداری قم نیز 12 درصد منابع 
مالی اش را به حساب شهرداری مرکز واریز کرده 

است.
وی با اشاره به اینکه شهرداری منطقه ۶ سال 
گذشته به مقدار 112 درصد از مرکز کمک گرفته 
است، اظهار داشت: منطقه هفت 93 درصد از 
مرکز در سال گذشته کمک گرفته که البته در این 
موضوع هزینه های ناشی از تملک پروژه فاز پنج 

عمار یاسر اثر داشته است.
به گفته شهردار قم منطقه هشت شهرداری 
یعنی پردیسان هم برای اداره منطقه به میزان 
۶1 درصد از بودجه های شهرداری مرکز استفاده 

کرده است.

شهردار قم :
باید به مناطق کم برخودارنگاه ویژه  داشته باشیم 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی: در بودجه 1400 برای رسیدگی به 
1۵ منطقه محروم قم 20۷ میلیارد تومان تخصیص یافته است.

احمد امیرآبادی در جلسه روزپنجشنبه شورای برنامه ریزی و توسعه استان با 
اعلام این خبر افزود: در بودجه امسال استان 40 میلیارد تومان هم برای احداث 
بیمارستان حضرت زهرا)س( واقع در خیابان شاهزاده ابراهیم درنظر گرفته شده 
است که تجهیز بخشی از این بیمارستان از جمله 120 تخت خواب به ارزش بیش 

از صد میلیارد تومان از سوی بنیادبرکت ستاد اجرایی فرمان امام تامین می شود.
امیرآبادی همچنین از افزایش 40 میلیارد تومانی بودجه قطار شهری در سال 
1400 خبر داد و گفت: بودجه سال قبل 34 میلیارد تومان بود که امسال به ۷4 
میلیارد تومان افزایش یافت. وی از اختصاص 130 هزار میلیارد تومان برای متناسب 
سازی حقوق کارکنان بیمه تامین اجتماعی با دیگر شاغلین خبر داد و از رزمندگان 
معسر که بالای ۶ ماه سابقه حضور در جبهه دارند و جانبازان بین ۵ تا 24 درصد که 
مستمری ماهانه ندارند و بیمه نیستند خواست برای ساماندهی به نهاد های ذیربط 
مراجعه کنند. عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی ایجاد سازمان رزمندگان 

با هدف رسیدگی به خانواده های رزمنده را یکی از کار های صورت گرفته در این 
مجلس عنوان کرد و گفت: در بودجه امسال قرار شد رزمندگان معسر حقوقشان از 

900 هزار تومان به 2 میلیون و 200 هزار تومان افزایش یابد.
وی همچنین از اضافه شدن طرح جاده سازی برای دریاچه نمک به ردیف بودجه 
امسال خبر داد و گفت: برای امسال ۵ میلیارد تومان برای شروع کار دریاچه نمک 
درنظر گرفته شده که مسئولان ذیربط باید نهایت تلاش خود را برای ساماندهی 
دریاچه نمک قم به کار گیرند چراکه در صورت هرگونه کم کاری استان های دیگر 

وارد می شوند و این ذخیره از دست قم خارج می شود.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی آب رسانی و جاده سازی روستاها، 
3 شهرستانی شدن قم، افزایش صددرصدی مستمری مددجویان کمیته امداد 
وساخت مجتمع محاکم تجدیدنظر قم با هدف رفع مشکل مکان مراجعه مردم به 
دادگستری با هزینه 30 میلیارد تومان را از دیگر برنامه های قم در سال 1400 عنوان 
کرد و از همه مسئولان مربوط در عرصه های مختلف خواست تمام تلاش خود را 

برای جذب بودجه های درنظرگرفته شده به کار گیرند.

امیرآبادی نماینده قم خبرداد

اختصاص 2۰7 میلیارد تومان به مناطق محروم قم

خطر بزرگ بیخ گوش پرسپولیس
ماجرای پست جنجالی صفحه اینستاگرام باشگاه پرسپولیس با شکایت هندی ها وارد فاز 
جدیدی شده و به نظر می رسد قرمزها در دردسر بزرگی قرار دارند.امیرساعد وکیل، که مقطعی 
وکیل باشگاه پرسپولیس در پرونده های حقوقی بودد با انتشار یک استوری در صفحه اینستاگرام 
خود مدعی شد اگر این شکایت به نتیجه برسد این باشگاه با جرائمی چون پرداخت 20 هزار 
دلار، حداقل یک بازی بدون تماشاگر و کسر سه امتیاز مواجه خواهد شد.حال باید دید قرمزها 

در قبال این شکایت چه تصمیماتی خواهند گرفت.

سه عضو الاحوازیه در دانمارک محکوم شدند 
دادستانی دانمارک سه عضو جنبش الاحوازیه  را به تامین مالی و ترویج تروریسم علیه ایران 
متهم کرده است.این افراد متهم به همکاری با  دستگاه های امنیتی عربستان سعودی در این 

زمینه شده اند.

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی 
شهر قم گفت: با نظارت و تلاش کمیسیون و شورای 
عالی حقوقی و کمیته حقوقی و مصوبات اخیر در 
کمیسیون یاد شده، شاید در این دوره از شورا بالغ 
مالی  رفت  هدر  از  تومان،  میلیارد  و 100  هزار  بر 
شهرداری جلوگیری شده و یا تأمین اعتبار شده و 

می شود.
حسین اسلامی با اشاره به اینکه شهرداری یک 

ارگان درآمد و هزینه است و برای کسب این درآمد 
واقع  در  و  می شود  کشیده  زیادی  بسیار  زحمات 
وجوه مردم جهت اداره شهر در اختیار شهرداری 
میان  این  در  متاسفانه  کرد:  اظهار  می گیرد،  قرار 
سوء  دنبال  به  که  هستیم  مواجه  افراد  برخی  با 
استفاده از خلاهای قانونی هستند تا برای شهرداری 
مطالبات مالی را ایجاد کنند. وی ادامه داد: متأسفانه 
شهرداری قم محکومیت های زیادی در ذیل موضوع 

به همین دلیل شورای اسلامی  و  دارد  بیان شده 
شهر با جدیت به دنبال احقاق حقوق شهرداری در 
این پرونده ها می باشد، خوشبختانه با تعاملی که  با 
کاسته  مشکلات  این  دارد  وجود  قضایی  دستگاه 
شده و محکومیت های شهرداری در این ارتباط بسیار 
کم شده است، دقیقاً به دلیل اهمیت این موضوع، 
با نظر مساعد رئیس کل دادگستری استان، کمیته 
حقوقی در ساختمان شهرداری تشکیل  شده است.

رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

جلوگیری از هدررفت ۱۱۰۰ میلیارد تومان از منابع شهرداری


